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ΦΤΑΝΕΙ ΠΙΑ! 
Αστυνόμευση 

τώρα…









Μας άφησαν οι γιορτές τη 

γεύση που περιμέναμε; Πε-

ράσαμε καλά και νιώσαμε 

διαφορετικά από τις άλλες ημέρες; Όταν 

περιμένουμε τα Χριστούγεννα και τη 

νέα Χρονιά μετράμε τις ημέρες και ανυ-

πομονούμε. Τώρα που τελείωσαν τι κά-

νουμε;

Γρήγορα, λοιπόν, ήρθε η ώρα να βά-

λουμε κάποια πράγματα στην άκρη: Το 

χριστουγεννιάτικο δέντρο, τη διακόσμη-

ση, τα φώτα και όλα τα στολίδια. Ήρθε η 

στιγμή να εκφράσουμε ευγνωμοσύνη 

για όλα όσα έχουμε και δεχθήκαμε ως 

δώρα τα Χριστούγεννα. Είναι καιρός να 

πούμε ευχαριστώ στην οικογένειά μας  

και στους φίλους μας. Να εκτιμήσουμε 

το ότι έχουμε τη δουλειά μας, την υγεία 

μας και το σπίτι μας.

Και να, περάσαμε στο… φυσιολογικό 

πρόγραμμα. Οι γιορτές ήταν διασκε-

δαστικές αλλά η καθημερινότητά μας 

δεν… μετακινείται. Και η νέα χρονιά εί-

ναι πια γεγονός. 

Τ ο 2019 μπορεί να είναι μια νέα 

περιπέτεια! Είναι η χρονιά που 

θα μπορέσουμε να πραγματο-

ποιήσουμε τα όνειρά μας και να βάλου-

με νέους στόχους στη δουλειά μας, στην 

οικογένειά μας και στη ζωή μας. Πρέπει 

να δώσουμε κάποιες υποσχέσεις για τις 

οποίες θα δεσμευτούμε για την πραγ-

ματοποίησή τους και το ίδιο πρέπει να 

διδάξουμε και στα παιδιά μας.

Μπορεί να τελείωσαν οι γιορτές αλλά 

είδατε ότι έχουμε αρκετά πράγματα να 

κάνουμε;
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Πρόκειται για δυο επιτυχίες του δήμου Νεάπο-
λης-Συκεών καθώς τα έργα εντάχθηκαν σε 
προγράμματα χρηματοδότησης με την κάλυ-

ψη του συνόλου του προϋπολογισμού, γεγονός που 
καθιστά τον δήμο πρωτοπόρο στην απορρόφηση 
κονδυλίων, με το τελικό αποτέλεσμα να επιβραβεύει 
τις Τεχνικές Υπηρεσίες για την προετοιμασία και 
ολοκλήρωση των φακέλων που υποβλήθη-
καν προς έγκριση. 

Η δημοπράτηση της ανακατασκευής και 
ανάπλασης της πλατείας-πάρκου Ρουμα-
νικών έγινε παραμονές της Πρωτοχρο-
νιάς, με την ανάρτηση στο διαδίκτυο 
και τη δημοσίευση της σχετικής 
πρόσκλησης-διαγωνισμού, γεγο-
νός που καταδεικνύει την προ-
σήλωση των στελεχών της Τ.Υ. 
στους μεγάλους στόχους της 
διοίκησης. Η πρώτη φάση 
του διαγωνισμού ύψους 
1.750.000 ευρώ ολοκλη-
ρώθηκε με την ανακήρυξη 
αναδόχου κατασκευάστρι-
ας εταιρίας.

Ταυτόχρονα «έτρεξε» και ο διεθνής διαγωνισμός 
για την κατασκευή του 2ου Γυμνασίου Πεύκων, προ-
ϋπολογισμού 7.836.300 ευρώ. Η διαδικασία της πρώ-
της φάσης ολοκληρώθηκε με την αποσφράγιση των 
φακέλων και την ανάδειξη αναδόχου του έργου.

«Πρόκειται για δυο πολύ μεγάλες παρεμβάσεις 
που η καθεμία σηματοδοτεί κάτι το ξεχωριστό. Από 
τη μια αναβαθμίζεται η ποιότητα ζωής των κατοίκων 
στην περιοχή της Νεάπολης και από την άλλη δίνε-
ται λύση στο σοβαρό θέμα της σχολικής στέγης στα 

Πεύκα με την κατασκευή ενός μεγάλου και σύγ-
χρονου Γυμνασίου, που θα δημιουργήσει τις 

προϋποθέσεις μιας άλλης υψηλών προδια-
γραφών εκπαιδευτικής διαδικασίας», δηλώ-

νει ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος 
Δανιηλίδης, αναδεικνύοντας τη «συντο-

νισμένη, μεθοδευμένη και ολοκληρω-
μένη προσπάθεια των Υπηρεσιών για 

την επιτυχία της ένταξης των δυο 
αυτών έργων σε χρηματοδοτικά 

προγράμματα, η οποία δικαίωσε 
τον αγώνα της διοίκησης του 

δήμου που επέμενε σ’ αυτά 
με πρωτοποριακούς σχεδι-
ασμούς και διεκδικήσεις».

Όπως επισημαίνει, ο 
σχεδιασμός των έργων 
αυτών και η προώθησή 

τους προς υλοποίηση ξεκί-
νησε για το μεν 2ο Γυμνάσιο Πεύκων προ επταετί-
ας και για την δε πλατεία-πάρκο Ρουμανικών προ 
πενταετίας, αλλά εξαιτίας καθυστερήσεων από την 
πλευρά κεντρικών, υπουργικών και περιφερειακών 
Υπηρεσιών χάθηκε πολύτιμος χρόνος.

Διαγωνισμοί μεγάλων έργων        στο δήμο Νεάπολης-Συκεών

ΕΡΓΑ

Με την προώθηση της 
υλοποίησης άλλων δυο 
μεγάλων κατασκευαστικών 
παρεμβάσεων υποδέχθηκε 
ο δήμος Νεάπολης-Συκεών 
το νέο έτος, καθώς δημο-
πρατήθηκε το έργο της ανα-
κατασκευής και ανάπλασης 
της πλατείας-πάρκου των 
Ρουμανικών (Νεάπολη) και 
της κατασκευής του 2ου 
Γυμνασίου Πεύκων, με τον 
συνολικό προϋπολογισμό 
να αγγίζει τα δέκα εκατ. 
ευρώ (9.586.300 €), που 
καλύπτεται από χρηματο-
δοτικά προγράμματα.
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Η ανακατασκευή και ολική ανάπλαση 
της πλατείας-πάρκου των Ρουμανικών συ-
νιστά μια παρέμβαση ζωτικής σημασίας για 
την περιοχή της Νεάπολης.

Το σχέδιο ανάπλασης, όπως το εκπό-
νησαν τα στελέχη της Τεχνικής Υπηρεσίας, 
αναφέρεται σε μια συνολική έκταση 5.323 
τ.μ. Το πάρκο περικλείεται από τις οδούς 
Κων. Καραμανλή, Ελ. Βενιζέλου, Α. Παπαν-
δρέου και Αγ. Στεφάνου, και αποτελεί έναν 
από τους μεγαλύτερους ανοιχτούς κοινό-
χρηστους χώρους με βλάστηση, τον δεύτε-
ρο πνεύμονα πρασίνου της Νεάπολης μετά 
την περιοχή Στρεμπενιώτη.

«Με σταθερό βηματισμό και με προ-
σήλωση στο χρονοδιάγραμμα του έργου, 
αλλά και στη μεγάλη αναγκαιότητα για σύ-
ντομη ολοκλήρωση αυτού του τόσο σημα-
ντικού για την αναβάθμιση της καθημερινό-
τητας των Νεαπολιτών, με τη δημοπράτηση 
εξαφανίσαμε κάθε αμφιβολία σχετικά με 
την πορεία του έργου της ανάπλασης της 
πλατείας-πάρκου των Ρουμανικών. Όταν τα 
λόγια γίνονται πράξεις θεωρώ ότι είναι κα-

ταλληλότερη στιγμή για να ενώνουμε όλοι 
σε ένα κοινό σκοπό που δεν μπορεί να είναι 
άλλος από τη βελτίωση των συνθηκών ζωής 
όλων των κατοίκων του δήμου μας. Ο Άγιος 
Βασίλης ήρθε, λοιπόν, νωρίτερα για τους 
κατοίκους της Νεάπολης και είχε στο σάκο 
του αυτήν την πολύ όμορφη και σημαντική 
παρέμβαση», δηλώνει ο αντιδήμαρχος Τε-
χνικών Έργων Αντώνης Σαουλίδης. 

Σύμφωνα με τη μελέτη της Τ.Υ., στην 
πλατεία-πάρκο των Ρουμανικών επιτυγχά-
νεται ένας φυσικός και ενιαίος σχεδιασμός 
με την ανασύνταξη του ελεύθερου χώρου 
και χώρων πρασίνου. Κι αυτό έχει προβλε-
φθεί από άποψη αρχιτεκτονική, πολεοδομι-
κή, αισθητική, περιβαλλοντική κατά τρόπο 
που λειτουργικά και τεχνικά θα λειτουργεί 
ως ένα σύγχρονο αστικό πάρκο πόλης με 
σημαντικό βιοκλιματικό ρόλο.

Η ανάπλαση θα αναδείξει ένα θεματικό 
πάρκο για όλες τις ηλικίες με διατήρηση και 
ενίσχυση του χαρακτήρα του ως χώρου 
αναψυχής που θα συμβάλλει στην αναζωο-
γόνηση της γειτονιάς και κατ’ επέκταση στην 

κοινωνική συνοχή. Η μελέτη, που εκπονή-
θηκε με ιδιαίτερη πρόνοια για την προσβα-
σιμότητα των ΑμεΑ, προβλέπει καινοτόμο 
βιοκλιματικό σχεδιασμό με μονοπάτια και 
κλίμακες με φιλοπεριβαλλοντικά υλικά, φυ-
τεύσεις δένδρων και θάμνων. 

Στο κέντρο του χώρου θα δεσπόζει 
υπαίθριο θέατρο, ενώ θα δημιουργηθούν 
στάσεις ξεκούρασης και εξέδρες ανάπτυξης 
μπροστά και πίσω από το μελλοντικό ανα-
ψυκτήριο. 

Για την ενίσχυση της ασφάλειας των 
πολιτών-χρηστών κατά τις νυχτερινές ώρες, 
αλλά και τη δημιουργία διαβαθμισμένων 
ατμοσφαιρών στα επιμέρους τμήματα του 
πάρκου, προβλέπεται πλήρης αναβάθμιση 
του φωτισμού.

Οι κεντρικοί άξονες διέλευσης και οι 
δευτερεύουσες διαδρομές θα είναι οι περισ-
σότερο φωτισμένες, στο χώρο ανάπτυξης 
των κερκίδων ο φωτισμός θα υποστηρίζει 
τη λειτουργικότητα του χώρου, το ίδιο και 
στην Παιδική Χαρά, το «Μικρό Χωριό» και 
τους άλλους λειτουργικούς χώρους, ενώ στο 
χώρο ανάπτυξης του υψηλού πρασίνου ο 
φωτισμός θα δημιουργεί διαφορετικές ατμό-
σφαιρες. Το πράσινο στην υπό ανάπλαση 
περιοχή θα καταλαμβάνει έκταση 2.560 τ.μ. 
και σε αυτή θα βρίσκονται 105 δέντρα. 

Διαγωνισμοί μεγάλων έργων        στο δήμο Νεάπολης-Συκεών
                ΠΑΡΚΟ ΡΟΥΜΑΝΙΚΩΝ: 

Παρέμβαση ζωτικής σημασίας
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                2Ο ΓΥΜΝΑΣΙΟ ΠΕΥΚΩΝ 

Στις ράγες της κατασκευής

                ΑΣΦΑΛΕΙΑ 

Οδοσήμανση και διαγραμμίσεις

                ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

Ανακατασκευή για το ΔΑΚ Συκεών

                ΚΑΠΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΣΤΡΙΑΣ 

Ανακαίνιση και επέκταση

Το 2ο Γυμνάσιο Πεύκων, που 
κινείται πλέον στις ράγες της κατα-
σκευής μετά τη δημοπράτηση του 
έργου και την ανάδειξη ανάδοχης 
κατασκευάστριας εταιρίας, θα είναι 
ένα μεγάλο, σύγχρονο και ευρω-
παϊκών προδιαγραφών 12θέσιο 
σχολείο, με κλειστό γυμναστήριο, 
με αίθουσες ειδικών μαθημάτων, 
εργαστηρίων πληροφορικής, φυ-
σικής, χημείας και πολλαπλών χρή-
σεων, το οποίο θα απαντά στις εκ-
παιδευτικές απαιτήσεις-προκλήσεις 
του μέλλοντος, καλύπτοντας με τον 
καλύτερο τρόπο τις πιεστικές ανά-
γκες της σχολικής στέγης στη Δ.Ε. 
Πεύκων. Μάλιστα, η διοίκηση του 
δήμου, με επίπονους και επίμονους 

αγώνες και σκληρή προσπάθεια, 
και με την ολοκληρωμένη δουλειά 
της Τεχνικής Υπηρεσίας, κατόρθω-
σε να το εντάξει σε ειδικό πρόγραμ-
μα χρηματοδότησης, που καλύπτει 
το σύνολο του προϋπολογισμού. 
Το έργο αποτέλεσε ένα φιλόδοξο 
όραμα της Δημοτικής Αρχής από 
την πρώτη ημέρα που ανέλαβε τη 
διοίκηση του ενοποιημένου πλέ-
ον δήμου Νεάπολης-Συκεών, με 
τον δήμαρχο Σίμο Δανιηλίδη να 
ακυρώνει τα διάτρητα και ύποπτα 
σχέδια της τότε νομαρχίας Θεσ-
σαλονίκης, που δημοπράτησε 
την τελευταία ημέρα της θητείας 
της (31.12.2018) τη λυόμενη κατα-
σκευή 6θέσιου Γυμνασίου.

Σε μια διευρυμένη αναβάθ-
μιση και ενίσχυση της ασφάλειας 
των πεζών προχώρησε ο δήμος 
Νεάπολης-Συκεών, με τη δη-
μοπράτηση της μελέτης για την 
εκτέλεση εργασιών οριζόντιας 
οδοσήμανσης, διαγράμμισης και 
επαναδιαγράμμισης τμημάτων 
του οδικού δικτύου, όπως επίσης 
της συντήρησης και συμπλήρω-
σης κατακόρυφης σήμανσης πε-
ριμετρικά των σχολείων.

Το έργο, προϋπολογισμού 
449.000 ευρώ, που καλύπτεται 
από το δημοτικό ταμείο, περιλαμ-
βάνει χάραξη και διαγράμμιση 

διαβάσεων πεζών στο οδικό δί-
κτυο περιμετρικά των σχολείων 
του δήμου, όπως και διαβάσεις 
με διαγραμμίσεις λωρίδων. 

Σύμφωνα με τη μελέτη, ανά-
λογα με την περίπτωση, θα γί-
νουν και διάφορες εργασίες υπο-
βίβασης κρασπέδων στα σημεία 
των διαβάσεων, επισκευές περιο-
ρισμένης έκτασης πεζοδρομίων 
και οδοστρώματος, τοποθέτηση 
κιγκλιδωμάτων ή χαμηλών με-
ταλλικών κολωνακίων πλησίον 
των πεζοδρομίων, ενώ θα τοπο-
θετηθούν νέες ρυθμιστικές πινα-
κίδες.

Σε αντίστροφη πορεία για την 
πλήρη ανακατασκευή και ανα-
βάθμισή του κινείται το Δημοτικό 
Αθλητικό Κέντρο Συκεών, όπου, 
μετά την ολοκλήρωση των τυπι-
κών διαγωνισμών, ξεκίνησαν οι 
εργασίες.

Πρόκειται για το γήπεδο πο-
δοσφαίρου, το οποίο θα ανα-
βαθμιστεί με την ανακατασκευή 
του αγωνιστικού χώρου, των κερ-
κίδων και των άλλων υποδομών, 
με τον προϋπολογισμό του έρ-
γου να φθάνει στις 845.000 ευρώ, 
που καλύπτεται από το δημοτικό 
ταμείο. 

Συγκεκριμένα, η μελέτη προ-
βλέπει ανακατασκευή και ανα-

βάθμιση του αγωνιστικού χώρου 
με τοποθέτηση νέου σύγχρονου 
συνθετικού χλοοτάπητα προδι-
αγραφών FIFA, επίστρωση συν-
θετικού τάπητα (ταρτάν) περιμε-
τρικά του αγωνιστικού χώρου, 
αντικατάσταση των πλαστικών 
καθισμάτων των κερκίδων του 
γηπέδου, τοποθέτηση αθλη-
τικού εξοπλισμού στις εγκατα-
στάσεις του ΔΑΚ, εξυγίανση του 
συστήματος θέρμανσης και των 
ηλεκτρικών εγκαταστάσεων του 
κλειστού Γυμναστηρίου του ΔΑΚ, 
καθώς επίσης συντήρηση του 
μεταλλικού στεγάστρου, της περί-
φραξης του αγωνιστικού χώρου, 
κ.ά.

Ένα άλλο ΚΑΠΗ θα χαίρονται 
σε σύντομο χρονικό διάστημα τα 
μέλη του Β΄ ΚΑΠΗ Αγ. Παύλου 
(Ευαγγελίστριας), καθώς ολο-
κληρώθηκε η δημοπράτηση και 
αναδείχθηκε ο ανάδοχος για την 
πλήρη ανακαίνιση και επέκταση 
των εγκαταστάσεων του ιστορι-
κού χώρου. Ο προϋπολογισμός 
του έργου φθάνει στις 382.000 
ευρώ και καλύπτεται από το δη-
μοτικό ταμείο.

Εργασίες θα εκτελεσθούν στο 
σύνολο των υφιστάμενων εγκα-
ταστάσεων, από τη στέγη και το 
κυρίως κτίριο έως και τον περι-

βάλλοντα χώρο. Η μελέτη του 
επανασχεδιασμού και της ανα-
καίνισης των εσωτερικών χώρων 
έγινε με έντονα τα στοιχεία της 
αισθητικής και της λειτουργικότη-
τας, λαμβάνοντας υπόψη και τις 
ανάγκες των ΑμεΑ. 

Το στοιχείο, όμως, που ξεχω-
ρίζει περισσότερο είναι η δια-
μόρφωση του χώρου του πρώην 
θεάτρου σε δυο ιατρεία και φυ-
σιοθεραπευτήριο, ενώ προβλέ-
πεται η δημιουργία γραφείου 
κοινωνικού λειτουργού και για το 
«Βοήθεια στο Σπίτι», όπως επίσης 
και αίθουσα αναμονής.
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Με το βάρος να επιρρίπτεται το τελευταίο διά-
στημα στην αντικατάσταση των παλιών δικτύων 
φωτισμού εξελίσσεται το μεγάλο έργο της οδοποιί-
ας και ηλεκτροφωτισμού στη Δ.Ε. Συκεών.

Πρόκειται για το μεγάλο έργο το οποίο προ-
βλέπει πλήρη ανακατασκευή, ασφαλτοστρώσεις 
διπλής στρώσης νέου αντιολισθηρού τάπητα και 
αναπλάσεις σε 29 οδούς, όπως επίσης και συντή-
ρηση του δικτύου ηλεκτροφωτισμού σε 32 οδούς 
με την αντικατάσταση του υπάρχοντος φωτισμού 
με φωτιστικά σύγχρονης τεχνολογίας LED για την 
εξοικονόμηση οικονομικών και ενεργειακών πό-
ρων, με τον συνολικό προϋπολογισμό να ανέρ-
χεται στα 3.950.000 ευρώ, που καλύπτεται από το 
δημοτικό ταμείο.

Να σημειωθεί ότι η μεγάλη αυτή παρέμβαση 
του δήμου για την ενίσχυση της ασφάλειας πεζών 
και οχημάτων και τη βελτίωση της ποιότητας ζωής 
των πολιτών, ξεκίνησε το 2015 με την εκπόνηση 
της μελέτης και τον Αύγουστο του 2016 εγκρίθηκε 
η μελέτη του έργου από το Δημοτικό Συμβούλιο, 
για να ακολουθήσει ο διαγωνισμός και η δημο-
πράτησή του στα τέλη του ίδιου έτους. Η συνέχεια, 
όμως, επιφύλασσε απρόβλεπτη περιπέτεια με τις 
αλλαγές στη νομοθεσία και τις διαδοχικές προ-
σφυγές και ενστάσεις, με αποτέλεσμα να περάσει 
κρίσιμος ανεκμετάλλευτος χρόνος και το έργο να 
γνωρίσει μεγάλη καθυστέρηση στην έναρξη και 
ολοκλήρωσή του. Τελευταίος σταθμός της περιπέ-
τειας αυτής ήταν η Πράξη του Ελεγκτικού Συνεδρί-
ου του κράτους για την έγκριση της υπογραφής 
της σύμβασης με την ανάδοχο εταιρία, που έγινε 
στις 24 Σεπτεμβρίου 2018.

Ήδη έχουν ανακατασκευαστεί οι κεντρικοί οδι-
κοί άξονες Ρ.Φεραίου (από Κύπρου έως Επταπυρ-
γίου), και Αγ. Δημητρίου, Γ.Γεννηματά και Μ.Μερ-
κούρη, με τα συνεργεία να είναι σε ετοιμότητα για 
την επανέναρξη των εργασιών με τη βελτίωση των 
καιρικών συνθηκών.

Ταυτόχρονα με τα έργα ασφαλτοστρώσεων 
στη Δ.Ε. Συκεών εξελίσσονται και οι εργασίες ανα-
βάθμισης του ηλεκτροφωτισμού με την τοποθέτη-
ση φωτιστικών      τελευταίας σύγχρονης τεχνολο-
γίας LED. Τα έργα ηλεκτροφωτισμού προβλέπουν 
και εγκατάσταση ηλεκτρονικών συστημάτων 
«ηχητικής διάταξης» για τυφλούς και «αντίστροφης 
μέτρησης» οχημάτων και πεζών σε υπάρχοντες 
σηματοδότες στους κόμβους της Δ.Ε. Συκεών.

Ήδη, οι παραπάνω εργασίες έχουν εκτελεσθεί 
σε τρεις κεντρικές οδούς, όπου η διαφορά έγινε 
άμεσα αισθητή με τον υπερφωτισμό των αξόνων 
και των παράπλευρων χώρων, και συγκεκριμένα: 

• Ρήγα Φεραίου (από Κύπρου έως Επταπυρ-
γίου), όπου απομακρύνθηκαν όλες οι τσιμεντένιες 
κολώνες, που είχαν τοποθετηθεί προ 28ετίας, και 
αντικαταστάθηκαν με νέους μεταλλικούς ιστούς 
και σύγχρονα φωτιστικά LED,

• Επταπυργίου, όπου αφαιρέθηκαν και οι 
τελευταίες κολώνες παλαιού τύπου (Οδ.Φωκά-
Ανθέων) και αντικαταστάθηκαν με νέους ιστούς και 
σύγχρονα φωτιστικά LED. 

• Λαγκαδά, και συγκεκριμένα στο τμήμα Ελ.Βε-
νιζέλου- Δαβάκη, που ανήκει στο δήμο Νεάπολης-
Συκεών, όπου τοποθετήθηκαν κολώνες με νέα σύγ-
χρονα φωτιστικά LED.

Ο κατάλογος, ωστόσο, παραμένει μακρύς, 
με άλλες 29 οδούς να είναι στην αναμονή, και 
συγκεκριμένα: Ανδρέου Δημητρίου (όλη), Αγ. 
Δημητρίου (από Καλπακίου έως 28ης Οκτωβρί-
ου), Ελ. Βενιζέλου (από Καραολή έως Ανδρέου 
και Δημητρίου), Καραολή (όλη), Ιωάννου Μιχα-
ήλ (από Ούλοφ Πάλμε έως Καραολή), Βελδεμίρη 
(από Στρ. Σαράφη έως Παπαναστασίου), Στρ. Σα-
ράφη (από Βελδεμίρη έως Ρωμανίδου), Τσαρού-
χη (όλη), Κυπρίων Ηρώων Ισαάκ και Σολωμού, 
Δραγατσανίου, Φιλ. Εταιρείας, Μ. Ασίας, Υψηλά-
ντου (τμήμα), Ναυπάκτου (τμήμα) και Αναξαγόρα 
(τμήμα), Κ.Βάρναλη (από Κονίτσης έως Μεγάρων), 
κάθετος της Βυζαντίου και τμήμα προέκτασης της 
Σαπουντζόγλου, Θερμοπυλών (και πλατεία προς 
Λεωνίδου και Τυρνάβου), Οδυσσέως (όλη), Ενθ. 
Αντιστάσεως (όλη), Καλπακίου (από Ρήγα Φεραί-
ου έως Κομνηνών), Παπαφλέσσα, Σουρμένων, 
Βαλτετσίου (από Ρήγα Φεραίου έως Κομνηνών), 
Μαντώ Μαυρογένους και Πάροδος, Πόντου (τμή-
μα), Πηλίου, Δημοτικό Άλσος Συκεών -αποκατά-
σταση υπόγειου δικτύου φωτισμού, Εγκατάσταση 
«ηχητικής διάταξης» και αντίστροφης μέτρησης 
οχημάτων και πεζών σε υπάρχοντες σηματοδότες 
στους κόμβους της Δ.Ε. Συκεών, Ούλοφ Πάλμε, 
«Πολιτιστική Γειτονιά». 

                ΣΥΚΙΕΣ 

Αναβάθμιση 
ηλεκτροφωτισμού

ΣΙΜΟΣ ΔΑΝΙΗΛΙΔΗΣ:

«Προσηλωμένοι 
στο στόχο μας...» 

 
«Σταθερά προσηλωμένοι στο 

στόχο μας για διαρκή βελτίωση 
της ποιότητας ζωής των συμπο-
λιτών μας, εκτός από τα μεγάλα 
έργα της οδοποιίας, των πεζοδρο-
μίων, των αναπλάσεων, των Παι-
δικών Χαρών, των πάρκων, των 
πλατειών, κ.λπ., δίνουμε μεγάλο 
βάρος στον εκσυγχρονισμό του 
δημοτικού δικτύου ηλεκτροφω-
τισμού, επεκτείνοντας το δίκτυο 
με στόχο να καλυφθεί το 100% 
του δήμου», τονίζει ο δήμαρχος 
Νεάπολης-Συκεών.

«Στο πλαίσιο αυτό αντικα-
θιστούμε τις παλιές τσιμεντένιες 
κολώνες με νέους μεταλλικούς 
ιστούς και τα παλιάς τεχνολογίας 
φωτιστικά με τα νέας τεχνολογίας 
LED, επιτυγχάνοντας πλήρη και 
άπλετο ολοκληρωμένο φωτισμό, 
που συμβάλλει στην ασφαλή 
κυκλοφορία των οχημάτων 
και ενισχύει την ασφάλεια των 
πολιτών, των κατοικιών και των 
καταστημάτων, όπως επίσης και 
στην αντιμετώπιση της εγκλη-
ματικότητας. Επιπλέον, με τον 
τρόπο αυτόν συμβάλλουμε στην 
προστασία του περιβάλλοντος με 
την εξοικονόμηση πόρων, ενώ 
εξοικονομούμε και οικονομικούς 
πόρους μυώνοντας το κόστος 
κατανάλωσης έως και 50%. Όλα 
τα παραπάνω υλοποιούνται απο-
κλειστικά από δημοτικούς πόρους 
που ευτυχώς έχει τη δυνατότητα ο 
δήμος μας λόγω των νοικοκυρε-
μένων οικονομικών», προσθέτει, 
και υπογραμμίζει ότι «περιμένου-
με να ανταποκριθεί, επιτέλους, 
και η ΔΕΔΔΗΕ στις προτάσεις μας 
για την ταυτόχρονη υπογείωση 
του δικτύου χαμηλής και μεσαίας 
τάσης ώστε να καταργηθούν τα 
επικίνδυνα, αντιαισθητικά και δυ-
σλειτουργικά εναέρια δίκτυά της». 
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Με στόχο τη λειτουργική αλλά 
και αισθητική αναβάθμιση της 
περιοχής, μία νέα και ανανεω-

μένη εικόνα θα αποκτήσει η περιοχή του 
Ι.Ν. Αγίου Αποστόλου Παύλου, επί της 
Λεωφόρου ΟΧΙ στη Δ.Ε. Αγίου Παύλου, 
που θα διασφαλίζει την ανεμπόδιστη και 
ασφαλή κίνηση των πεζών και θα ανα-
δεικνύει, παράλληλα, την ταυτότητα της 
περιοχής, αναβαθμίζοντας την ποιότητα 
ζωής των κατοίκων και των επισκεπτών.

Συγκεκριμένα, πιστή στις δεσμεύσεις 
της, και με χρήματα αποκλειστικά από 
το δημοτικό της ταμείο που αγγίζουν τις 
60.000 ευρώ, η δημοτική Αρχή έβαλε σε 
υλοποίηση το σχέδιό για την κατασκευή 

νέου τοιχίου περίφραξης του αύλειου 
χώρου του Ναού, που είχε καταστεί επι-
κίνδυνο από τις φθορές που είχε υπο-
στεί από το χρόνο, γκρεμίζοντας το πα-
λιό, ενώ το σχέδιο προβλέπει την πλήρη 
εφαρμογή του ρυμοτομικού σχεδίου με 
διαπλάτυνση και νέα πλακόστρωση του 
πεζοδρομίου. Παράλληλα, θα πραγμα-
τοποιηθούν εκτεταμένες παρεμβάσεις 
στο δίκτυο ηλεκτροφωτισμού της περιο-
χής, αλλά και ειδικού φωτισμού του με-
γαλοπρεπούς Ναού που θα το αναδείξει 
ως ξεχωριστό μνημείο της πόλης. 

 «Με σχέδιο και συστηματική δουλειά, 
συνεχίζουμε δυναμικά τις ολοκληρωμέ-
νες παρεμβάσεις τις οποίες έχουμε υπο-

σχεθεί και καθημερινά δεκάδες σημεία 
του δήμου αλλάζουν όψη, αναβαθμίζο-
ντας και αναδεικνύοντας κάθε μας περι-
οχή», σημείωσε ο δήμαρχος Νεάπολης 
-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης που βρέθηκε 
στον Ι.Ν. Αγίου Αποστόλου Παύλου, για 
να επιθεωρήσει τις εκτεταμένες εργασίες 
που συνεχίζονται με γοργούς ρυθμούς. 

Ο δήμαρχος εξέφρασε την ικανοποί-
ησή του για την πορεία υλοποίησης του 
έργου, ενώ τόνισε ότι «με τέτοια έργα 
φανερώνεται η έμπρακτη στήριξη της 
δημοτικής Αρχής προκειμένου να αντι-
μετωπιστούν πρωτίστως ζητήματα που 
σχετίζονται με την καθημερινότητα του 
πολίτη που θα αναβαθμίσουν την ποι-
ότητα ζωής των συμπολιτών μας, αλλά 
και θα αναδείξουν την περιοχή μας και 
τους πολιτιστικούς και θρησκευτικούς 
μας θησαυρούς».

«Συνεχίζονται οι παρεμβάσεις για 
τη διευκόλυνση της προσβασιμότητας 
των συμπολιτών μας» τόνισε ο αντιδή-
μαρχος Τεχνικών Έργων του δήμου 
Αντώνης Σαουλίδης, υπογραμμίζοντας 
ότι «στην εμβληματική εκκλησία του Αγί-
ου Παύλου αποκαθιστούμε ένα χρόνιο 
πρόβλημα, ενώ, παράλληλα, με τον κα-
τάλληλο φωτισμό προχωρούμε και στην 
ανάδειξή του ως μνημείου το οποίο θα 
γίνεται πλέον ορατό από ολόκληρη τη 
Θεσσαλονίκη».

 ΕΡΓΑ

Εκτεταμένες παρεμβάσεις
στη Δ.Ε. Αγίου Παύλου
• Σε εξέλιξη οι εργασίες ανακατασκευής τοιχίου, διαπλατύνσεων και πλακοστρώσεων 

πεζοδρομίων και ηλεκτροφωτισμού της περιοχής • Ανάδειξη του Ι.Ν. Αγίου Αποστόλου 

Παύλου ως μνημείου με ειδικό φωτισμό



Έναν προϋπολογισμό που αποτελεί 
την εγγύηση για την υλοποίηση του 
μεγάλου προγράμματος τεχνικών 

έργων και την άσκηση διευρυμένης κοινω-
νικής πολιτικής το 2019 ενέκρινε σε ειδική 
συνεδρίασή του το Δημοτικό Συμβούλιο 
Νεάπολης-Συκεών κατά πλειοψηφία, και ο 
οποίος ανέρχεται στο ποσό των 60.027.238 
ευρώ. 

«Ο προϋπολογισμός του 2019 που κα-
λούμαστε να εγκρίνουμε είναι ένας αγωνι-
στικός, διεκδικητικός, υλοποιήσιμος, κοινω-
νικός και φιλολαϊκός προϋπολογισμός, ο 
οποίος είναι προϊόν της μακράς διαβούλευ-
σης με τους τοπικούς φορείς, συλλόγους 
και τους συμπολίτες μας, και περιλαμβάνει 
όλους τους άξονες για περαιτέρω ανάπτυ-
ξη του τόπου μας, με ιδιαίτερη έμφαση στα 
έργα και τις υποδομές, αλλά και στην κοινω-
νική πολιτική. Είναι ένας προϋπολογισμός 
που απεικονίζει την υγιή και ισχυρή ταυτό-
τητα του δήμου μας, για την οποία είμαστε 
υπερήφανοι αφού ξοφλήσαμε σχεδόν το 
σύνολο των δανείων και υποχρεώσεων 
των πρώην δήμων Νεάπολης και Αγ. Παύ-

λου, εκτελώντας ταυτόχρονα ένα μεγάλο 
τεχνικό πρόγραμμα», ανέφερε μεταξύ άλ-
λων στην εισήγησή του ο δήμαρχος Σίμος 
Δανιηλίδης, εκφράζοντας τα συγχαρητήριά 
του στις αρμόδιες αντιδημαρχίες και τους 
υπηρεσιακούς παράγοντες.

Όπως τόνισε, ο δήμος Νεάπολης-
Συκεών «μπορεί να ατενίζει το μέλλον με 
σιγουριά και αισιοδοξία», ενώ στάθηκε 
ιδιαίτερα στην κοινωνική πολιτική με τη 
χρηματοδότηση των Νομικών Προσώ-
πων (ΚΕΥΝΣ, ΔΚΚΠΑ) με έξι και πλέον εκατ. 
ευρώ, όπως επίσης και στον φιλολαϊκό του 
χαρακτήρα καθώς τα Δημοτικά Τέλη θα 
είναι φέτος μειωμένα κατά 10% για τις κα-
τοικίες και 5% για τα καταστήματα. «Από το 
2012, που δεν ήταν προεκλογική περίοδος, 
τα ανταποδοτικά τέλη μειώνονται διαρκώς 
ενισχύοντας έτσι σε δύσκολες οικονομικές 
περιόδους τον οικογενειακό προϋπολο-
γισμό», ανέφερε, για να αναδείξει και τον 
αναπτυξιακό χαρακτήρα του προϋπολογι-
σμού εγγράφοντας σε αυτόν μεγάλα ποσά 
για απαλλοτριώσεις οικοπέδων για σχολεία 
και διανοίξεις δρόμων, όπως επίσης και τον 

διεκδικητικό του με τις προβλέψεις οφειλών 
από υπουργεία και Περιφέρεια Κεντρ. Μα-
κεδονίας από την υλοποίηση προγραμμα-
τικών συμβάσεων.

Για «ρεαλιστικό και αναπτυξιακό προϋ-
πολογισμό, που εξασφαλίζει τη δυνατότητα 
χρηματοδότησης του τεχνικού προγράμ-
ματος και της κοινωνικής πολιτικής» έκανε 
λόγο ο αντιδήμαρχος Διοικητικού και Οικο-
νομικού Δημήτρης Ζιγκερίδης, αναλύοντας 
τα οικονομικά μεγέθη που τον διαμορφώ-
νουν. «Με συνετή, διαφανή, νόμιμη και χρη-
στή διαχείριση των οικονομικών του δήμου 
εξασφαλίζουμε τα εχέγγυα για την εκτέλεση 
του προϋπολογισμού, που αποτελεί μέρος 
ενός σχεδίου δράσης για την επόμενη τε-
τραετία», ανέφερε μεταξύ άλλων.

Χαρακτηριστικοί είναι οι δείκτες που 
παρουσίασε, σύμφωνα με τους οποίους 
για έργα προβλέπονται 15,75 εκατ. ευρώ, 
για την άσκηση κοινωνικής πολιτικής μέσω 
των δυο Νομικών Προσώπων 6,5 εκατ. 
ευρώ, για τον αθλητισμό και πολιτισμό 1,7 
εκατ. ευρώ και 1,89 εκατ. ευρώ για το περι-
βάλλον και τις Υπηρεσίες Πρασίνου.  

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

Προϋπολογισμός-εγγύηση ανάπτυξης
Ξεπερνά τα 60 εκατ. ευρώ ο προϋπολογισμός που εγκρίθηκε για το 2019

και δίνει έμφαση στο μεγάλο τεχνικό πρόγραμμα και την κοινωνική πολιτική
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Πρωτοπορώντας για ακόμα μία φορά, 
και με διττό στόχο την εξοικονόμηση 
τόσο ενεργειακών όσο και οικονο-

μικών πόρων, ο δήμος Νεάπολης-Συκεών 
παρέλαβε και επίσημα πλέον και έθεσε σε 
κίνηση τα τρία πρώτα ηλεκτροκίνητα οχήμα-
τα πόλης για τη μετακίνηση του προσωπικού 
του, που απέκτησε με χρήματα αποκλειστικά 
από το δημοτικό του ταμείο. 

«Πρόκειται για τρία οχήματα τύπου VW 
e-up, ο ηλεκτρικός κινητήρας των οποίων 
δεν παράγει καθόλου αέρια κατάλοιπα, με 
αυτονομία κίνησης περίπου στα 150 χλμ. 
ανά φόρτιση, για την οποία, μάλιστα, χρη-
σιμοποιούνται απλές οικιακές πρίζες, ενώ το 
εντυπωσιακά χαμηλό κόστος ανά χιλιόμε-
τρο δεν ξεπερνά το… 0,01 ευρώ» σημείωσε 
ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δα-
νιηλίδης, που δεν παρέλειψε ένα ακόμα … 
test drive. Όπως, μάλιστα, εξήγησε ο προϊ-
στάμενος του Γραφείου Προγραμματισμού 
και Ανάπτυξης Γιάννης Πολυχρονιάδης «τα 
πλεονεκτήματα δεν σταματούν εδώ, καθώς 
υπερέχουν και κατασκευαστικά και λειτουρ-

γικά, προσφέροντας μεταξύ άλλων καλύτε-
ρο έλεγχο και πολύ υψηλό βαθμό απόδο-
σης, μη απαιτώντας συχνή συντήρηση και 
επισκευές». 

Με χρηματοδότηση 
από το δημοτικό ταμείο

«Το τεράστιο περιβαλλοντικό και οικο-
νομικό όφελος, και στην εθνική οικονομία, 
που θα επέφερε η συνολική αντικατάσταση 
των δημοτικών οχημάτων ολόκληρου του 
νομού Θεσσαλονίκης, που ξεπερνούν τα 
1.500» υπογράμμισε ο Σίμος Δανιηλίδης, 
επισημαίνοντας τα «εκατομμύρια ευρώ που 
ξοδεύονται κάθε χρόνο στην κατανάλωση 
εισαγόμενων ορυκτών καυσίμων που μολύ-
νουν το περιβάλλον». 

Συνολικά το κόστος απόκτησης των τρι-
ών ηλεκτροκίνητων οχημάτων πόλης έφτα-
σε τις 75.000 ευρώ, το οποίο καλύφθηκε 
αποκλειστικά και μόνο από το δημοτικό τα-
μείο, ενώ, όπως δήλωσε ο δήμαρχος, «στό-
χος και προγραμματισμός του δήμου είναι 
να αντικαταστήσει σταδιακά ολόκληρο τον 

στόλο, των περισσότερων από 100 οχημά-
των του, ακόμα και των βαρέως τύπου, όπως 
απορριμματοφόρα, βυτία, κ.ά., με οχήματα 
σύγχρονης αντιρρυπαντικής τεχνολογίας», 
μη παραλείποντας να επισημάνει «τα δεκαε-
τή προβλήματα, τις χρόνιες κωλυσιεργίες και 
τους κόπους του δήμου, με συνεχείς συμμε-
τοχές και υποβολές αιτήσεων σε πληθώρα 
προγραμμάτων».

«Πρέπει να νιώθετε πρωτοπόροι»
Στο «ευρύτερο σχέδιο περιβαλλοντι-

κής ευαισθητοποίησης του δήμου εδώ και 
πολλά χρόνια, στο οποίο εντάσσεται και η 
συγκεκριμένη αγορά», αναφέρθηκε ο αντι-
δήμαρχος Τεχνικών Έργων Αντώνης Σαου-
λίδης, τονίζοντας «το θετικό περιβαλλοντικό 
αποτύπωμα που επιδιώκουμε να αφήνουμε 
ως δήμος για την προστασία του περιβάλλο-
ντος, σε όποια δραστηριότητα και να προ-
βαίνουμε, γιατί δεν πρέπει να ξεχνάμε ότι 
από αυτή τη γη είμαστε περαστικοί».

Από την πλευρά του, ο αντιδήμαρχος 
Μικροέργων-Ηλεκτροφωτισμού και Πολεο-

ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

«Με μόλις 1 ευρώ τα 100 χλμ., 
μηδενίζουμε τους περιβαλλοντικούς ρύπους»

• Τα τρία πρώτα ηλεκτροκίνητα οχήματα… πήραν «μπρος» στο δήμο Νεάπολης- Συκεών 
• «Απώτερος στόχος να αντικατασταθεί σταδιακά ολόκληρος ο στόλος»
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Το ιστορικό

Η πρωτοβουλία της μετά-
βασης του δήμου Νεάπολης-
Συκεών στην ηλεκτροκίνηση 
εντάσσεται στο Στρατηγικό Σχέ-
διο για την περίοδο 2015-2019, 
στο οποίο περιλαμβάνεται ο 
«Άξονας 3» (αειφόρος ανάπτυ-
ξη), στην εξειδίκευση του οποίου 
περιλαμβάνονται και δράσεις 
για τη βελτίωση της ποιότητας 
του ατμοσφαιρικού αέρα και την 
προώθηση της ηλεκτροκίνησης 
των οχημάτων.

Ήδη από το 2012, ο δήμος 
είχε σχεδιάσει παρεμβάσεις 
για την προμήθεια ηλεκτρικών 
οχημάτων, υποβάλλοντας τον 
Σεπτέμβριο του 2012 στην πρό-
σκληση του Ε.Π. «ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ-
ΘΡΑΚΗ 2007-2013» την πρώτη 
αίτηση χρηματοδότησης με τίτλο 
«Βελτίωση ή αντικατάσταση ρυ-
πογόνων οχημάτων του δήμου 
Νεάπολης-Συκεών», προ-
ϋπολογισμού 2.487.000 
ευρώ. 

Η πρόταση είχε και 
ένα υποέργο σχετικό 
με την ηλεκτροκίνηση 
με τίτλο «Αντικατά-
σταση  παλαιών ρυπο-
γόνων οχημάτων με νέα 
ηλεκτρικά στο δήμο Νεά-
πολης-Συκεών», η οποία 

αφορούσε στην προμήθεια τεσ-
σάρων επιβατικών αυτοκίνητων 
μεταφοράς προσωπικού (οχήμα-
τα πόλης) και δυο δίκυκλων, με 
προϋπολογισμό 252.000 ευρώ. 
Ενώ όλο το έργο εγκρίθηκε, το 
υποέργο της ηλεκτροκίνησης κρί-
θηκε πολύ πρώιμο για την εποχή 
και απορρίφθηκε. 

Ο δήμος επανήλθε με νέα 
προκήρυξη προμήθειας τριών 
οχημάτων το 2015 με δημοτική 
χρηματοδότηση, στην οποία οι 
αντιπροσωπείες αυτοκινήτων 
δεν κατέθεσαν προσφορές, για 
να επανέλθει με νέα προσπάθεια 
το 2017. Αυτή ευοδώθηκε μόλις 
πρόσφατα, αφού μετά από μή-
νες παραμονής στις εγκαταστά-
σεις της προμηθεύτριας εταιρίας 
εγκρίθηκε τελικά από την Αποκε-
ντρωμένη Διοίκηση Μακεδονίας 
Θράκης η θέση τους σε κυκλοφο-
ρία και η ένταξή τους στο Μητρώο 
Κρατικών Αυτοκινήτων.  

δομίας Στέλιος Γκατζές, παράλληλα με την εξοι-
κονόμηση ενεργειακών και οικονομικών πόρων, 
σημείωσε «τη διευκόλυνση σε επίπεδο δουλειάς 
που θα παρέχουν σε καθημερινή βάση τα εν 
λόγω μικρά και ευέλικτα οχήματα, ειδικά στην 
υπηρεσία ελέγχων Πολεοδομίας».

Τις ευχαριστίες αλλά και τη χαρά τους στη 
δημοτική αρχή εξέφρασαν και οι εκπρόσωποι 
της κατασκευάστριας αυτοκινητοβιομηχανίας 
Κώστας Μαριώτης και Γιώργος Αποστολίδης 
που βρέθηκαν στις εγκαταστάσεις της Τεχνικής 
Υπηρεσίας του δήμου, για την επίσημη «πρώτη» 
των ηλεκτροκίνητων αυτοκινήτων. «Πρέπει να 
νιώθετε πρωτοπόροι» ανέφερε χαρακτηριστικά 
ο κ. Μαριώτης στον δήμαρχο Σίμο Δανιηλίδη, 
σημειώνοντας ότι «η εποχή μάς δείχνει το δρόμο 
που είναι η ηλεκτροκίνηση, όσοι ακολουθούν τις 
φιλοπεριβαλλοντικές τεχνολογικές εξελίξεις, προ-
βαίνουν σε ενέργειες προς αυτή την κατεύθυνση 
και πιστεύουμε ότι θα αποτελέσετε παράδειγμα 
και για άλλους δήμους».
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«Πραγματοποιούμε ακόμη ένα 
τακτικό συνέδριο όπου η 
Τοπική Αυτοδιοίκηση συζη-

τά για την εξέλιξη του θεσμού, μετρά τις 
δράσεις της, αποτιμά το έργο της και θέτει 
τα αιτήματα και τις διεκδικήσεις της. Όμως, 
πού βρισκόμαστε συγκριτικά με πέρυσι;

Η Ελλάδα διαβαίνει το δρόμο κατά 
άλλους της μεταμνημονιακής και κατά 
άλλους της νεομνημονιακής εποχής. Σε 
κάθε περίπτωση, συνεχίζει να διαβαίνει 
το δρόμο της κρίσης, της φτώχειας, της 
λιτότητας και της επιτήρησης. 

Στη Βόρεια Ελλάδα, στη Μακεδονία 
μας, βιώνουμε μια θολή συμφωνία που 
στήνει κερκόπορτες αλυτρωτισμού και 

παγιώνει κρίσιμα ζητήματα γλώσσας και 
ταυτότητας, κόντρα στη μέχρι σήμερα 
εθνική γραμμή. Και αυτό συμβαίνει σε 
ένα πλαίσιο που καλλιεργεί ακραίους 
εθνικισμούς και γονιμοποιεί φασιστικές 
αντιλήψεις, σε μια εποχή που τα ξενο-
φοβικά και εθνικιστικά κινήματα στην 
Ευρώπη με τη λαϊκιστική τους ρητορική 
ενισχύουν τη δύναμή τους. Και αυτό έχει 
τη σημασία του εάν αναλογιστούμε πως 
η Ευρώπη και η συντηρητική ηγεσία της 
δεν μπορεί να αντιμετωπίσει αυτά τα ζη-
τήματα που γεννιούνται κυρίως από την 
οικονομική κρίση.

Η κοινωνία δεν έχει ορθοποδήσει και 
φυσικά οι πολίτες, ιδιαίτερα στα κατώτε-

ρα και τα μεσαία στρώματα, δεν βολεύο-
νται με πολιτικές πρόσκαιρου και επιδο-
ματικού χαρακτήρα, με ατελή και λειψά 
μέτρα που «επιχρυσώνονται καταλλή-
λως για να λάμπουνε επαρκώς». 

Η Τοπική Αυτοδιοίκηση βρίσκεται σε 
υποχώρηση δεχόμενη επιθέσεις θεσμι-
κής υποβάθμισης και δημοσιονομικών 
περιορισμών. Η κυβέρνηση λειτουργεί 
ως Προκρούστης όπου με τον Κλεισθένη 
κόβοντας το περίσσευμα της Δημοκρα-
τίας και της κυβερνησιμότητας των ΟΤΑ, 
στο όνομα των δικαιωμάτων των οργα-
νωμένων μειοψηφιών τις οποίες αναγο-
ρεύει σε ρυθμιστές του αυτοδιοικητικού 
συστήματος, οδηγεί την Τοπική Αυτοδι-
οίκηση σε επικίνδυνους πειραματισμούς 
και ακυβερνησία. Ταυτόχρονα με τις δη-
μοσιονομικές της πολιτικές, τραβώντας τη 
φτώχεια των δήμων, περικόπτει επιπλέον 
πόρους, εξαφανίζει το ΠΔΕ, αφήνοντας 
τους δήμους σε οικονομικό τέλμα.

Και σαν να μην έφταναν αυτά, ως 
πονηρή αλεπού κωφεύει στις δικαστι-
κές αποφάσεις που δικαιώνουν εργα-
ζόμενους για αναδρομικά δώρων και 
επιδομάτων. Θεωρεί πως δεν είναι δικό 
της πρόβλημα, πως δεν έχει πολιτικό κό-
στος. Αφήνει τους δήμους να βγάλουν 
το φίδι από την τρύπα. Να πληρώσουν 
από αυτά που δεν έχουν και από αυτά 
που τους περιέκοψε. Φέρνει σε αντιπα-
ράθεση εργαζόμενους και δημάρχους 
για ένα ζήτημα που είναι αποκλειστικά 
υπεύθυνη να επιλύσει. Όπως ακριβώς 
έκανε και με τα ειδικά μισθολόγια.

Αυτός είναι ο τρόπος διαχείρισης των 
υποθέσεων της Αυτοδιοίκησης. 

Κόβει και τραβάει. Κόβει Δημοκρατία 
και τραβάει λιτότητα.

Σήμερα δεν είμαστε απλώς στο μηδέν 
συγκριτικά με πέρυσι. Είμαστε στο μείον.

Κανένα μέτρο ενίσχυσης της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης. Αντίθετα, περιορισμοί 
και υποβάθμιση.

Αυτό αποτυπώνεται περίτρανα και 
στα ζητήματα που απασχολούν τον το-
μέα της κοινωνικής πολιτικής, της υγείας 
και της απασχόλησης.

Όπως όλοι γνωρίζουμε, τα μεγάλα 
δημοσιονομικά προβλήματα στις χώ-
ρες της Ευρώπης και στην Ελλάδα και οι 
συντηρητικές αντιλήψεις αντιμετώπισής 
τους έθεσαν στο περιθώριο την κοινω-
νική διάσταση του κράτους, επέβαλαν 
πολιτικές σκληρής λιτότητας, κατέλυσαν 
κοινωνικά δικαιώματα, διεύρυναν τη 
φτώχια. 

Η παρατεταμένη οικονομική και κοι-
νωνική κρίση στην Ελλάδα ανέδειξε την 
αδυναμία του κράτους να εξασφαλίσει 
συνθήκες κοινωνικής δικαιοσύνης και 
συνοχής και έκανε εμφανή την απου-

ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

«Επιμένουμε στην πραγματική 
και ουσιαστική αποκέντρωση

του κράτους…»
Εισήγηση του αντιπροέδρου της Επιτροπής Υγείας & Κοινωνικής Πρόνοιας της Κ.Ε.Δ.Ε.,

δημάρχου Νεάπολης-Συκεών Σίμου Δανιηλίδη, στο ετήσιο τακτικό συνέδριο της ΚΕΔΕ 
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ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗσία οργανωμένου κοινωνικού κράτους.  
Αντίθετα με άλλες ανεπτυγμένες χώρες, η 
Ελλάδα εισήλθε στην κρίση χωρίς να έχει 
διαμορφώσει ένα σταθερό και αποτελε-
σματικό σύστημα κοινωνικής προστασίας 
και βοήθειας προς τους ανέργους και τους 
κοινωνικά ευάλωτους, με αποτέλεσμα 
πάρα πολλοί άνθρωποι να περιέλθουν 
τα τελευταία χρόνια σε συνθήκες ακραίας 
φτώχειας. Ακόμα και σήμερα, τα ποσοστά 
ανεργίας παραμένουν σε υψηλά επίπεδα, 
στο 20% περίπου το πρώτο τρίμηνο του 
2018,  ενώ στους νέους το ποσοστό αυτό 
ανέρχεται στα 43,8%.

Παράλληλα, λόγω της παρατεταμένης 
κρίσης και της ανεργίας, έχουν αυξηθεί 
τα προβλήματα υγείας των κατοίκων της 
χώρας και μελέτες εντοπίζουν ότι έχουν 
αυξηθεί δραματικά οι ψυχικές ασθένειες, 
την ίδια ώρα που το δημόσιο σύστημα 
υγείας, υποστελεχωμένο και υποχρηματο-
δοτούμενο φυλλοροεί και δεν είναι πια σε 
θέση να προσφέρει τα στοιχειώδη στους 
ασθενείς. 

Το ελλιπές και καχεκτικό κοινωνικό 
κράτος στη χώρα μας, υποκαταστάθηκε 
από τη δράση των αυτοδιοικητικών αρ-
χών. Η ελληνική Αυτοδιοίκηση υπερέβη 
τις ανεπαρκείς αρμοδιότητές της και ανα-
δείχθηκε σε ισχυρό πυλώνα  αντιμετώ-
πισης των τοπικών κοινωνικών προβλη-
μάτων και διατήρησης της κοινωνικής 
συνοχής.

Οι πολιτικές, οι δομές, τα προγράμμα-
τα και οι δράσεις που αναπτύχθηκαν την 
περίοδο αυτή σε τοπικό επίπεδο, αναδει-
κνύουν τον ρόλο της Αυτοδιοίκησης και 
ενισχύουν το αίτημα για θεσμική ανα-
βάθμιση και εκχώρηση αποκλειστικών 
αρμοδιοτήτων στον κοινωνικό τομέα.
Πάρα ταύτα, οι πρόσφατες πολιτικές της 
κυβέρνησης διογκώνουν το συγκεντρωτι-
σμό του κράτους και αγνοούν συστημα-
τικά την ολοκληρωμένη προσέγγιση της 
κοινωνικής πολιτικής που οφείλει να δι-
ασφαλίζει ότι τα διαφορετικά συστήματα 
παροχής υπηρεσιών διασυνδέονται και 
λειτουργούν συμπληρωματικά, εντάσσο-
ντας την Τ.Α. στην ευρύτερη «αλυσίδα» 
κοινωνικής πολιτικής της χώρας.

 Όπως χαρακτηριστικά βιώνουμε με 
το Κοινωνικό Εισόδημα Αλληλεγγύης, το 
οποίο υλοποιείται τα τελευταία δύο χρό-
νια λόγω της ευαισθησίας των τοπικών 
Αρχών, παρά την ελλιπή στελέχωση των 
δήμων και σε βάρος άλλων σημαντικών 
εργασιών, το κράτος εκχωρεί στην Τ.Α. 
μόνο ρόλους διαχείρισης των πολιτικών 
που το ίδιο αποφασίζει ερήμην της. 

Πάρα ταύτα, εμείς επιμένουμε και θα 
επανερχόμαστε συστηματικά στις θέσεις 
και απαιτήσεις μας για τον εκσυγχρονισμό 
του κοινωνικού κράτους και την πραγμα-
τική του αποκέντρωση.

Όπως έχουμε αναφέρει και στο παρελ-
θόν, ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας  κα-
ταγράφει ότι τα τελευταία 20 χρόνια, στις πε-
ρισσότερες χώρες της Ευρώπης, υπάρχει μια 
ολοένα και μεγαλύτερη εμπλοκή της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης στις εθνικές πολιτικές για την  
προαγωγή της υγείας ως ισότιμος εταίρος. 
Τραγική εξαίρεση στο ευρωπαϊκό κεκτημένο 
της αποκέντρωσης της πρωτοβάθμιας φρο-
ντίδας υγείας και της πρόληψης αποτελεί η 
χώρα μας! 

Παρά το γεγονός ότι εδώ και πολλά χρό-
νια έχουμε επισημάνει τις αδυναμίες του 
Εθνικού Συστήματος Υγείας όσον αφορά 
στην παροχή υπηρεσιών σε προβλήματα 
υγείας «μικρού κινδύνου», παρά τις πολ-
λαπλές ομόφωνες αποφάσεις της ΚΕΔΕ για 
την αναγκαιότητα και τη δυνατότητα απο-
κέντρωσης των υπηρεσιών πρωτοβάθμιας 
φροντίδας υγείας και παρά το ότι ο «Καλ-
λικράτης» δίνει τη δυνατότητα άσκησης 
πολιτικής για την υγεία σε τοπικό επίπεδο 
μέσω των Δημοτικών Ιατρείων, δεν υπήρξε 
ανταπόκριση από την  πολιτική ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας. Με τη Μεταρρύθμιση 
της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας  και 
τη δημιουργία των Τοπικών Ομάδων Υγείας 
(με το νόμο 4486/7-8-2017), η Κυβέρνηση 
υιοθετεί την κοινωνικά και πολιτικά παρω-
χημένη άποψη για την παροχή Υπηρεσιών 
Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας από δομές 
υπαγόμενες στο ίδιο το υπουργείο Υγείας. 

Στη νέα αυτή Μεταρρύθμιση δεν έχει 
ληφθεί καμία μέριμνα, ούτε για τα ζητήματα 
της αποκεντρωμένης λειτουργίας των δο-
μών πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας από 
τους δήμους της χώρας, αλλά ούτε και για 
τη διασύνδεση των υπαρχόντων δημοτικών 
δομών με το Εθνικό Σύστημα Πρωτοβάθ-
μιας Φροντίδας Υγείας. Ένας μεγάλος αριθ-
μός Δημοτικών Ιατρείων, κινητών μονάδων 
πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας, Κέντρων 
Πρόληψης και Δημοτικών Κοινωνικών Φαρ-
μακείων, απλά δεν υπάρχουν για την ηγε-
σία του υπουργείου Υγείας.

Ο τομέας της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας 
Υγείας πρέπει να είναι το πεδίο εφαρμογής 
μιας νέας πολιτικής για την υγεία και την 
αποκέντρωση, στο πλαίσιο της διαμόρφω-
σης ενός ισχυρού Εθνικού Συστήματος Υγεί-
ας και ενός ισχυρού συστήματος Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης.

Η αναδιοργάνωση του δημόσιου συστή-
ματος υγείας επιβάλλει όχι μόνο την εμπλο-
κή της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αλλά πολύ 
περισσότερο την ουσιαστική αποκέντρωση 
των υπηρεσιών υγείας με σαφείς αρμοδιότη-
τες στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Στο πλαίσιο 
των αρχών «της επικουρικότητας και εγγύτη-

τας», η πρωτοβάθμια φροντίδα υγείας και η 
πρόληψη πρέπει να αποτελεί αρμοδιότητα 
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Οι προτάσεις μας είναι:

 Συγκρότηση συστήματος Πρωτοβάθ-
μιας Φροντίδας Υγείας σε επίπεδο δήμου, 
που να λειτουργεί με ευθύνη του δήμου και 
να αναπτύσσεται στο πλαίσιο ενός Εθνικού 
Συστήματος Υγείας με τον συντονισμό και 
την επιστημονική εποπτεία του αρμόδιου 
Υπουργείου,

 Μεταφορά στην Τοπική Αυτοδιοίκηση 
της ευθύνης διαχείρισης και ελέγχου του συ-
στήματος Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας, 

 Διασύνδεση των δημοτικών δομών 
πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας με το 
ασφαλιστικό σύστημα,

 Συνεργασία των γιατρών της Πρωτο-
βάθμιας Φροντίδας Υγείας, με όλες τις Κοι-
νωνικές Υπηρεσίες σε επίπεδο δήμου,

 Πιστοποίηση των δημοτικών δομών 
που παρέχουν συμπληρωματικά υπηρεσί-
ες υγείας, όπως τα ΚΑΠΗ, οι δομές «Βοήθεια 
στο σπίτι», τα Κέντρα Ημερήσιας Φροντίδας 
Ηλικιωμένων,

 Στήριξη στα Κέντρα Πρόληψης των 
Εξαρτήσεων και Προαγωγής της Ψυχο-
κοινωνικής Υγείας και  ίδρυση νέων με το 
υπάρχον θεσμικό πλαίσιο, για την κάλυψη 
όλης της επικράτειας.  

Στον τομέα της Κοινωνικής Πρόνοιας 
εντοπίζονται μεγάλα κενά στις κρατικές πο-
λιτικές, όπως άλλωστε φάνηκε και από τον 
όξυνση της ακραίας φτώχειας στη χώρα 
μας τα τελευταία χρόνια. Η άσκηση ολοκλη-
ρωμένων κοινωνικών πολιτικών από την 
Αυτοδιοίκηση προϋποθέτει τη διεύρυνση 
των αρμοδιοτήτων της και τη μεταφορά των 
συγκροτημένων δομών του κράτους στους 
δήμους.
Οι προτάσεις μας περιλαμβάνουν:

 Αποκέντρωση αποκλειστικών αρμοδι-
οτήτων στον κοινωνικό τομέα και μεταφορά 
των απαιτούμενων πόρων,

 Αξιοποίηση του ΕΣΠΑ 2014–2020 και 
χρηματοδότηση των δήμων από Εθνικούς 
Πόρους  για την κατασκευή σύγχρονων 
τοπικών κοινωνικών υποδομών (Παιδικοί 
Σταθμοί, ΚΔΑΠ, ΚΔΑΠμεΑ, ΚΗΦΗ  κ.λπ.),

 Εφαρμογή όλων των κοινωνικών προ-
γραμμάτων σε τοπικό επίπεδο από τον αντί-
στοιχο δήμο, η σε εξαιρετικές περιπτώσεις 
από διαδημοτική συνεργασία ή σε συνερ-
γασία με άλλους τοπικούς και κοινωνικούς 
φορείς  υπό την αιγίδα του δήμου,

 Διασφάλιση της διατηρησιμότητας των 
κοινωνικών δομών και υπηρεσιών από ευ-
ρωπαϊκούς και εθνικούς πόρους.

Τομέας της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας 
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 Όσον αφορά στο Επισιτιστικό Πρό-
γραμμα και Κοινωνικό Εισόδημα Αλ-
ληλεγγύης:

 Οι Ο.Τ.Α. Α΄ βαθμού πρέπει να έχουν 
τον πρώτο ρόλο ως «Επικεφαλής Εταίροι» 
διότι πληρούν τα κριτήρια της εγγύτητας, 
της συμπληρωματικότητας, της ιδιαιτερότη-
τας και της αποκέντρωσης, καλύπτοντας με 
το δίκτυο των χιλιάδων κοινωνικών δομών 
που διαθέτουν το σύνολο του πληθυσμού 
της χώρας.

Ως προς τα Προγράμματα Κοινωνικής 
Συνοχής:

 Διασφάλιση της συγχρηματοδότησης 
από ευρωπαϊκούς ή εθνικούς πόρους  όλων 
των Κοινωνικών Δομών-Προγραμμάτων 
της πρωτοβάθμιας Τοπικής Αυτοδιοίκησης 
με ταυτόχρονη διασφάλιση απασχόλησης 
του υφιστάμενου προσωπικού  (Βρεφονη-
πιακοί Σταθμοί, ΚΔΑΠ, ΚΔΑΠμεΑ, Κοινω-
νικές Δομές Αντιμετώπισης της Φτώχειας, 
ΚΗΦΗ, Κέντρα Στήριξης ΡΟΜΑ και ευπαθών 
ομάδων, κ.ά.),

 Αξιοποίηση των πόρων του ΕΣΠΑ 
2014-2020 για την περαιτέρω ανάπτυξη 
κοινωνικών δράσεων και παροχής υπηρε-
σιών κοινωνικής αλληλεγγύης.

Ειδικά για το πολύτιμο πρόγραμμα «Βο-
ήθεια στο Σπίτι», χρειάζεται άμεσα να εξα-
σφαλιστεί η μονιμοποίησή του και η απορ-
ρόφηση του υπάρχοντος προσωπικού που 
είναι έμπειρο και το λειτουργεί με επιτυχία 
εδώ και τόσο χρόνια. Δεν είναι δυνατόν 
ένας τόσο σημαντικός θεσμός, που απο-
δεδειγμένα συνεισφέρει σε εκατοντάδες 
χιλιάδες οικογένειες σε όλη τη χώρα κοινω-
νικές και ιατρικές υπηρεσίες, να εξαρτάται 
από πρόσκαιρες χρηματοδοτήσεις. Είναι 
απαραίτητο να ενταχθεί στον κρατικό προ-
ϋπολογισμό και να χρηματοδοτηθούν νέες 
δομές σε δήμους που δεν έχουν το πρό-
γραμμα.

Εναρμόνιση Οικογενειακής και Επαγ-
γελματικής Ζωής 

(Παιδικοί, Βρεφονηπιακοί Σταθμοί, 
ΚΔΑΠ, ΚΔΑΠμεΑ) 

 Αλλαγή του συστήματος διαχείρισης 
της Δράσης «Εναρμόνιση Οικογενειακής 
και Επαγγελματικής Ζωής», στο πλαίσιο της 
αντίθεσής μας ως προς την πλήρη εξατομί-
κευση του voucher,

 Αύξηση του ετήσιου προϋπολογισμού 
του προγράμματος. 

Για τα Άτομα με Αναπηρία εξακολουθεί 
να μην υφίσταται ένας κεντρικός σχεδια-
σμός από την κυβέρνηση προκειμένου να 

ληφθεί μέριμνα για τη χρηματοδότηση έρ-
γων υποδομής που θα διασφαλίζει την προ-
σβασιμότητά τους. Παρά το ότι η Σύμβαση 
των Ηνωμένων Εθνών για τα δικαιώματα 
των Ατόμων με Αναπηρία κυρώθηκε από 
την ελληνική βουλή το 2012 (ν.4074/2012), 
μόλις το 2017 ψηφίστηκανοι πρώτες κατευ-
θυντήριες γραμμές για την υλοποίησή της 
(με το ν.4488/2017).

Επιπλέον, συνεχίζουν να μην υπάρχουν 
επαρκείς δομές και υπηρεσίες: 

- είναι τραγικές οι ελλείψεις σε κέντρα 
αποκατάστασης και αποθεραπείας,

- δεν υπάρχει πρόβλεψη για τη δημι-
ουργία στεγών υποστηριζόμενης διαβίω-
σης ατόμων με αναπηρίες,

- ενώ δεν υπάρχουν προγράμματα 
επαγγελματικής ένταξης και κοινωνικής εν-
σωμάτωσης. 

Έχουμε επισημάνει πολλές φορές στις 
ηγεσίες του υπουργείου Εργασίας ότι οι 
ίδιοι οι δήμοι θα μπορούσαν να αποτελέ-
σουν χώρους προστατευόμενης επαγγελ-
ματικής ένταξης για ευάλωτες κοινωνικά 
ομάδες όπως είναι τα ΑμεΑ και οι πρώην 
τοξικοεξαρτημένοι. 

Όσον αφορά στην Παιδική Φροντίδα 
και την Υποστήριξη στην Οικογένεια η 
Τοπική Αυτοδιοίκηση έχει οργανώσει ένα 
μεγάλο δίκτυο δομών παιδικής φροντίδας 
και προσχολικής αγωγής. Το δίκτυο αυτό 
κινδυνεύει από την απαράδεκτη και αντί-
θετη με το ευρωπαϊκό κεκτημένο απόφαση 
για την υποχρεωτική ένταξη των προνηπί-
ων 4-5 χρονών στην Πρωτοβάθμια Εκπαί-
δευση. 

Σήμερα απαιτείται διεύρυνση των αρμο-
διοτήτων της Αυτοδιοίκησης και όχι συρρί-
κνωση. Οι δημοτικοί Παιδικοί Σταθμοί και 
τα ΚΔΑΠ δεν πρέπει να υστερούν σε υπηρε-
σίες έναντι των ιδιωτικών όσον αφορά στο 
ωράριο λειτουργίας τους, τις εγκαταστάσεις 
και τις υπηρεσίες που παρέχουν στα παι-
διά.

Προτάσεις:
 Άρση της νομοθετικής διάταξης για την 

υποχρεωτική ένταξη των προνηπίων 4-5 
χρονών στην Πρωτοβάθμια Εκπαίδευση,

 Αλλαγή του κανονισμού λειτουργίας 
των Παιδικών Σταθμών, ιδιαίτερα ως προς 
τα ζητήματα των ημερών λειτουργίας τους.

Απασχόληση και σχετικές πολιτικές
Είναι τραγικό ότι δεν αξιοποιείται από το 

κεντρικό κράτος το δυναμικό και η γνώση 
που υπάρχει στην Τ.Α. όσον αφορά στις το-
πικές ανάγκες και στην τοπική αγορά εργα-

σίας. Αντί αυτού, εμμένει στην αποκλειστι-
κή λειτουργία του απαρχαιωμένου ΟΑΕΔ 
ο οποίος έχει αποδείξει πολλαπλά ότι δεν 
είναι σε θέση να υποστηρίξει και να προω-
θήσει τους ανέργους.

Χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι οι 
ωφελούμενοι του Κοινωνικού Εισοδήματος 
Αλληλεγγύης που εξ’ αρχής, σύμφωνα με 
τις προβλέψεις του προγράμματος, όφειλαν 
να υποστηρίζονται στην εύρεση εργασίας, 
ώστε η λήψη του επιδόματος να καλύψει 
μόνο ευκαιριακά τις ανάγκες τους. Ως αρμό-
διος φορέας ορίστηκε σε αυτό αποκλειστι-
κά ο ΟΑΕΔ, ο οποίος ελλείψει Συμβούλων 
Απασχόλησης παρείχε ελάχιστες υπηρεσί-
ες. Αντί αυτού, πολλοί δήμοι που ήδη είχαν 
αναπτύξει υπηρεσίες συμβουλευτικής στην 
απασχόληση, ανέλαβαν δυναμικά να υπο-
στηρίξουν τους λήπτες του επιδόματος και 
να αποτρέψουν τον κοινωνικό αποκλεισμό 
που η επιδοματική πολιτική αναπόφευκτα 
φέρνει όταν είναι παρατεταμένη.  

Η αντιμετώπιση της ανεργίας πρέπει να 
αλλάξει μοντέλο. Η αποκέντρωση αρμοδι-
οτήτων στον τομέα της απασχόλησης δίνει 
τη δυνατότητα παρεμβάσεων τοπικά, με 
γνώμονα τις ανάγκες και τις αναπτυξιακές 
δυνατότητες της κάθε περιοχής. Ο ρόλος 
του ΟΑΕΔ πρέπει να περιορίζεται στη δι-
αμόρφωση κεντρικών πολιτικών και στη 
τεκμηρίωση σε εθνικό επίπεδο μεγεθών 
και τάσεων για την απασχόληση. Οι δήμοι 
πρέπει να αναλάβουν ρόλο στο πλαίσιο 
ανάδειξής τους σε φορείς προώθησης της 
απασχόλησης, διασύνδεσης με επιχειρή-
σεις, διαμόρφωσης τοπικών στρατηγικών 
απασχόλησης ως κύριο μέσο καταπολέμη-
σης της ανεργίας.

Οι προτάσεις μας:
 Συμβουλευτική υποστήριξη των ανέρ-

γων και εργαζομένων, προώθηση των 
ανέργων στην απασχόληση, τη δια βίου 
μάθηση και ενίσχυση της επιχειρηματικότη-
τας και λειτουργίας δικτύου επιχειρήσεων,

 Κινητοποίηση και συνεργασία των 
τοπικών παραγωγικών και κοινωνικών φο-
ρέων, επικοινωνία των επιχειρήσεων της 
περιοχής με τις υπηρεσίες του δήμου με 
σκοπό την ενημέρωση των επιχειρήσεων 
για τις δυνατότητες χρηματοδότησής τους, 
τη συμβουλευτική υποστήριξή τους για την 
υποβολή φακέλων χρηματοδότησης, την 
υποστήριξη στην εξεύρεση προσωπικού, 
τη διοργάνωση ενημερωτικών συναντήσε-
ων και σεμιναρίων σε ειδικά θέματα καθώς 
και στην ενημέρωση των επιχειρήσεων για 
τις δυνατότητες χρηματοδότησης για τη δη-
μιουργία θέσεων απασχόλησης

ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ
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ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

Σήμερα το οικονομικό μοντέλο στην 
Ελλάδα αλλάζει. Η οικονομική κρίση 
οδηγεί όλο και περισσότερους, κυρίως 
νέους ανθρώπους, στην ύπαιθρο και την 
απασχόλησή τους στον πρωτογενή το-
μέα. Η τάση αυτή, παρά το γεγονός πως 
γεννιέται από την κρίση και την ανεργία, 
μπορεί να αξιοποιηθεί ως ευκαιρία για 
την ανάπτυξη νέων αγροτικών και κτη-
νοτροφικών εκμεταλλεύσεων σε δυνα-
μικούς τομείς, όπως η βιοκαλλιέργεια. 
Μπορεί να αξιοποιηθεί ως ευκαιρία για 
το ξαναζωντάνεμα της υπαίθρου.

Για να συμβεί, όμως, αυτό απαιτείται 
η διαμόρφωση ειδικών προγραμμάτων 
ενίσχυσης των νέων παραγωγών, παρο-
χής κινήτρων και επενδυτικών εργαλεί-
ων, και συγκεκριμένα:

 Θέσπιση ενός Αποκεντρωμένου 
Εθνικού Σχεδίου για τη μείωση της ανερ-
γίας, με τους δήμους να επωμίζονται το 
ρόλο του εργοδότη εσχάτης προσφυγής, 
με την ενεργοποίηση προσλήψεων κάθε 
φορά που η ανεργία στη χώρα ξεπερνά 
ένα συγκεκριμένο όριο,

 Το Αποκεντρωμένο Εθνικό Σχέδιο 
για τη μείωση της Ανεργίας θα πρέπει να 
συμπεριλάβει την ευρύτερη εφαρμογή 
Τοπικών Σχεδίων για την Απασχόληση 
Ευπαθών Κοινωνικά Ομάδων και  των 
Τοπικών Σχεδίων για την Απασχόληση με 
το στόχο με τη δημιουργία θέσεων απα-
σχόλησης, μέσω της κινητοποίησης των 
τοπικών φορέων, με πεδίο αναφοράς τις 
τοπικές αγορές εργασίας,

 Ενίσχυση του θεσμού της κοινωνι-

κής οικονομίας που συνεχίζει να έχει πολ-
λές θεσμικές εκκρεμότητες, όπως είναι οι 
δημόσιες συμβάσεις με τις κοινωνικές επι-
χειρήσεις και η συμμετοχή των νομικών 
προσώπων στο εταιρικό σχήμα, ενώ δεν 
υπάρχει άμεση χρηματοδοτική ενίσχυση, 
απαραίτητη για να αναπτυχθεί και να αρ-
χίσει να πλησιάζει τα επίπεδα στα οποία 
κινείται σε άλλες χώρες της Ευρώπης.

Στο συνέδριό μας πρέπει να πάρουμε 
ξανά απόφαση για όλα αυτά τα σημαντι-
κά και κρίσιμα θέματα.

Πρέπει, όμως, να ομονοήσουμε και 
σε ένα αποτελεσματικό διεκδικητικό 
πλαίσιο. Με δράσεις και πολιτικές που 
θα αναδείξουν την πρόταση και τα επι-
χειρήματα μας, τη δύναμη και την απο-
φασιστικότητα μας».
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Με δυνατές φωνές και πλατιά χαμόγελα, 
ο Banin, η Roqya, o Ahed, η Khalida, 
o Zaki, η Zakaria, η Νeda, η Tania και 

ο Mohammed, παιδιά προσφύγων από το 
Ιράκ, το Αφγανιστάν, το Κουβέιτ και το Πακι-
στάν, ηλικίας 6 έως 15 ετών, που φιλοξενού-
νται στην πόλη μας στο πλαίσιο του προγράμ-
ματος REACT της Ύπατης Αρμοστείας του ΟΗΕ 
για τους πρόσφυγες, έστειλαν με το δικό τους 
δυνατό τρόπο, το πανανθρώπινο μήνυμα των 
Χριστουγέννων, της συμφιλίωσης και της αρ-
μονικής συνύπαρξης τραγουδώντας σε άπται-
στα ελληνικά το «Ώ, Έλατο» στο δημαρχείο 
Νεάπολης-Συκεών, ψάλλοντας τα κάλαντα με 
το δικό τους τρόπο και ανταλλάσσοντας ευχές 
με τον δήμαρχο Νεάπολης-Συκεών Σίμο Δανι-
ηλίδη. «Με τους φίλους μας στα σχολεία που 
πηγαίνουμε περνάμε πολύ ωραία και θέλουμε 
να μείνουμε εδώ», είπαν όλα με μια φωνή, με 
τον δήμαρχο Σίμο Δανιηλίδη να δηλώνει ότι 
«είμαστε υπερήφανοι για αυτά τα παιδιά, τα 
παιδιά μας, τα οποία πολύ γρήγορα έμαθαν 
και μιλούν πολύ καλά την ελληνική γλώσσα, 
και συμμετέχουν ενεργά και δραστήρια στην 
εκπαιδευτική διαδικασία και στα προγράμμα-
τα πολιτισμού και αθλητισμού».

420 πρόσφυγες βρήκαν σπίτι
Ο δήμος Νεάπολης-Συκεών είναι, άλλωστε, 

από τους πρώτους που συμμετέχουν στο πρό-

γραμμα φιλοξενίας προσφύγων στη Θεσσαλο-
νίκη στο πλαίσιο του προγράμματος REACT, με 
τον δήμαρχο Σίμο Δανιηλίδη να συνεχίζει τον 
αγώνα για αύξηση του αριθμού ενοικιαζόμε-
νων διαμερισμάτων και των θέσεων φιλοξε-
νίας, ενώ παράλληλα υλοποιεί προγράμματα 
και δράσεις πολιτιστικού χαρακτήρα. 

Αυτή τη στιγμή στο δήμο Νεάπολης-
Συκεών ενοικιάζονται 44 διαμερίσματα με 
δυνατότητα 232 θέσεων φιλοξενίας. Σήμερα 
κατοικούν σε αυτά 190 πρόσφυγες με όλα τα 
παιδιά να φοιτούν σε σχολεία του δήμου, ενώ 
άλλοι 230 πρόσφυγες έχουν ήδη φιλοξενηθεί 
και έχουν μετακινηθεί σε άλλες ευρωπαϊκές 
χώρες, με τον δήμαρχο Σίμο Δανιηλίδη να το-
νίζει ότι «ο δήμος μας θα παραμείνει μια ανοι-
χτή και ζεστή αγκαλιά για τα παιδιά των πολέ-
μων και τους πρόσφυγες που αναζητούν την 
ελπίδα για μια καλύτερη ζωή, προσφέροντας 
ασφάλεια και φροντίδα για την ομαλή ένταξη 
και αξιοπρεπή παρουσία των προσφύγων». 

«Τα παιδιά έχουν μάθει τα ελληνικά και 
προχωρούν στο σχολείο, αναζητούν φιλίες 
και διαμορφώνουν παρέες, εγκλιματίζονται 
στις συνήθειες και παρακολουθούν εκδηλώ-
σεις στις οποίες συμμετέχουν στο πλαίσιο του 
αλληλοσεβασμού και της αμοιβαιότητας  με 
τα Ελληνόπουλα» τονίζει ο δήμαρχος, συ-
μπληρώνοντας ότι «ο δήμος μας ξέρει καλά 
από προσφυγιά και από νοσταλγία της πατρί-

δας που χάνεται στη γεωγραφία και την ιστο-
ρική συγκυρία. Αποτελεί δικό μας πρωταρχι-
κό μέλημα η διδασκαλία της πατριδογνωσίας 
στους πρόσφυγες, είναι κέρδος για την κοι-
νωνία μας να έχει πολίτες που διαβιούν αρ-
μονικά και να συνυπάρχουν ισότιμα». 

Κατά τη διάρκεια, μάλιστα των εορτών, 
ο δήμαρχος Σίμος Δανηιλίδης επισκέφθηκε 
προσωπικά μία πενταμελή οικογένεια προ-
σφύγων από τη Συρία που φιλοξενείται σε 
ενοικιαζόμενο διαμέρισμα στη Νεάπολη, εκ-
φράζοντας ευχές και προσφέροντας δώρα 
στα μικρά προσφυγόπουλα που έδειξαν την 
εμπιστοσύνη, τη χαρά και την εκτίμησή τους 
στο πρόσωπό του. Μετά το Γολγοθά που πέ-
ρασαν «δέκα ώρες στη θάλασσα, με τεράστιο 
κίνδυνο να πνιγούν», για να ξεφύγουν από 
τη φρίκη του πολέμου και μετά από έξι μήνες 
σε Κέντρα Φιλοξενίας, ο Αλί, η Μιγιάρντα, η 
Ροντέινα, ο Αχμέτ και η μικρή Ρεχάμ, ασφα-
λείς πια, ευχήθηκαν στο δήμαρχο «Χρόνια 
Πολλά», γιορτάζοντας τις πρώτες τους γιορ-
τές στη «δεύτερη πατρίδα» τους, όπως απο-
κάλεσαν την Ελλάδα. «Ο κόσμος μάς υπο-
δέχθηκε με μια ζεστή και ανοιχτή αγκαλιά» 
σημείωσαν αγκαλιά με το δήμαρχο, που 
όπως ανέφερε «αγωνιζόμαστε για να δώ-
σουμε σε αυτούς τους ανθρώπους και ειδικά 
στα παιδιά τη δυνατότητα να ζουν ανθρώπι-
να και με αξιοπρέπεια».

Δήμος-ανοιχτή αγκαλιά για     τους πρόσφυγες
Μήνυμα αρμονικής συνύπαρξης από οικογένεια προσφύγων

Προσφυγόπουλα έψαλαν τα κάλντα στον δήμαρχο σε άπταιστα ελληνικά...

ΚΟΙΝΩΝΙΑ
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Δήμος-ανοιχτή αγκαλιά για     τους πρόσφυγες
Μήνυμα αρμονικής συνύπαρξης από οικογένεια προσφύγων

Mε την υπογραφή καταστατικού συ-
νεργασίας, αλλά και τη συμφωνία για επέ-
κτασή του τόσο σε άλλους δήμους, όσο 
και σε άλλους τομείς, όπως το περιβάλλον, 
η υγεία, τα σχολεία, κ.ά., ολοκληρώθηκε 
ο κύκλος του διακρατικού προγράμμα-
τος «SOLIDA» για τη δημοκρατική ένταξη 
προσφύγων και μεταναστών, στο οποίο 
συμμετείχε ο δήμος Νεάπολης-Συκεών, 
ως η μόνη ελληνική συμμετοχή.

Στην τελευταία συνάντηση, στην 
GioiosaIonica της Ιταλίας, από όπου ξε-

κίνησε το πρόγραμμα και όπου και υπε-
γράφη το καταστατικό, το δήμο εκπρο-
σώπησαν ο αντιδήμαρχος Κοινωνικής 
Πολιτικής και Παιδείας Μιχάλης Βουλγα-
ρίδης, η πρόεδρος της Δ.Κ. Συκεών Ειρή-
νη Καγιαμπίνη και ο δημοτικός σύμβου-
λος Μιχάλης Πάππου. 

Αναζητώντας τις καλύτερες δυνατές 
πρακτικές για την ενσωμάτωση προσφύ-
γων και μεταναστών σε μικρούς και μεσαί-
ους δήμους, αιρετοί εκπρόσωποι, δήμαρ-
χοι, αντιδήμαρχοι, δημοτικοί σύμβουλοι, 

καθώς και εξειδικευμένο επιστημονικό 
προσωπικό στον τομέα Κοινωνικής Πο-
λιτικής από την Κροατία, τη Σλοβενία, την 
Πορτογαλία, την Ισπανία, την Ιταλία, τη 
Μάλτα και την Ελλάδα, έλαβαν μέρος στις 
προγραμματισμένες συναντήσεις, στα 
σεμινάρια και στα εργαστήρια διαδρα-
στικού χαρακτήρα, στην έδρα του κάθε 
δήμου-εταίρου, όπου παρουσίασαν τις 
δράσεις των δήμων τους και αντάλλαξαν 
πολύτιμες πρακτικές, εμπειρίες και συμπε-
ράσματα.

Διακρατικό καταστατικό συνεργασίας 

Αυτή τη στιγμή στο δήμο
Νεάπολης-Συκεών ενοικιάζονται 
44 διαμερίσματα με δυνατότητα 

232 θέσεων φιλοξενίας

Επίσκεψη του δημάρχου Σίμου Δανιηλίδη σε οικογένεια προσφύγων
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Δυναμικό ξεκίνημα και φέτος για το 
Σχολείο Ελληνικής Γλώσσας του 
δήμου Νεάπολης-Συκεών καθώς 

πάνω από εκατό μετανάστες-μαθητές διδά-
σκονται δωρεάν την ελληνική γλώσσα για 
να πάρουν στη συνέχεια τα προβλεπόμε-
να πιστοποιητικά εκμάθησής της, εφόσον 
ολοκληρώσουν τις σπουδές τους. 

Τα δωρεάν μαθήματα, που ξεκίνησαν 
τον περασμένο Οκτώβριο, πραγματο-
ποιούνται σε δύο δίωρες συναντήσεις τη 
βδομάδα και ολοκληρώνονται τον Ιούνιο. 
Η προσέλευση των νέων μεταναστών για 
άλλη μία χρονιά καταγράφεται μεγάλη και 
η διδασκαλία πραγματοποιείται με τον εν-
θουσιασμό να κυριαρχεί σε δασκάλους και 
μαθητές.

Το Σχολείο Ελληνικής Γλώσσας υλοποι-
είται από τη Διεύθυνση Κοινωνικής Πολιτι-
κής του δήμου Νεάπολης-Συκεών υπό την 
ευθύνη της αναπλ. προϊσταμένης του Τμή-
ματος Κοινωνικής Προστασίας και Αλλη-
λεγγύης Μάρως Βασσάρα, σε συνεργασία 
με την Κοινωφελή Επιχείρηση Υπηρεσιών 
(ΚΕΥΝΣ). Πρόκειται για ένα πρόγραμμα 
που λειτουργεί από το 2009 και προσφέ-
ρει για δέκατη χρονιά την ευκαιρία στους 
ξενόγλωσσους κατοίκους του δήμου να 
διδαχθούν την ελληνική γλώσσα με δω-
ρεάν μαθήματα ελληνικών.  Χρήση αυτής 
της διευκόλυνσης όλα αυτά τα χρόνια της 
λειτουργίας του Ελληνικού Σχολείου έχουν 
κάνει εκατοντάδες μαθητές και μαθήτριες, 
έχοντας διδαχθεί την ελληνική γλώσσα και 

έχοντας αποκτήσει αντίστοιχα πιστοποιητι-
κά γλωσσομάθειας. 

Επιστημονική υπεύθυνη του προγράμ-
ματος είναι η κ. Σούλα Μητακίδου, καθη-
γήτρια της Παιδαγωγικής Σχολής του ΑΠΘ. 
Η διδασκαλία πραγματοποιείται στη Δ.Ε. 
Συκεών (2ο Δημοτικό Συκεών) και την Δ.Ε. 
Νεάπολης (δημοτικό κατάστημα) καλύπτο-
ντας 120 δίωρα ανά επίπεδο, με εκπαιδευτι-
κούς τη Μάρθα Γαλατοπούλου και Δέσποι-
να Κακατσάκη. 

Παράλληλες δράσεις
Αξιόλογα είναι τα στοιχεία της περσινής 

χρονιάς (2017-18) κατά την οποία παρακο-
λούθησαν τα μαθήματα περισσότεροι από 
100 μαθητές από 20 χώρες (Αλβανία, Αρ-
μενία, Αυστρία, Αφγανιστάν, Βουλγαρία, 
Γαλλία, Γεωργία, Εσθονία, Ιράκ, Ισραήλ, 
Μολδαβία, Νιγηρία, Ουκρανία, Πορτογα-
λία, Ρουμανία, Ρωσία, Σερβία, Σλοβακία, 

Συρία, Τουρκία). 
Το πρόγραμμα εκμάθησης έχει και επι-

μορφωτικό χαρακτήρα καθώς παράλληλα 
με τα μαθήματα πραγματοποιούνται δρά-
σεις όπως επισκέψεις σε μουσεία, περιοδι-
κές εκθέσεις και διοργανώσεις (open house, 
παρακολούθηση ταινιών μέσω των Φε-
στιβάλ Κινηματογράφου και Ντοκιμαντέρ, 
παρακολούθηση θεατρικών παραστάσε-
ων). Παράλληλα, το Σχολείο Ελληνικής 
Γλώσσας συμμετέχει σε εκδηλώσεις, όπως 
η Γιορτή Πολυγλωσσίας, ενώ διοργάνωσε 
και την έκθεση «50 αντικείμενα μιλούν», η 
οποία περιελάμβανε αγαπημένα αντικείμε-
να που έφεραν οι μαθητές από τις πατρίδες 
τους, συνοδευόμενα με δικά τους κείμενα. 

Τέλος, οι μαθητές του Σχολείου Ελλη-
νικής Γλώσσας έχουν δημιουργήσει, με τη 
συνεργασία του Θεατρικού Εργαστηρίου 
«Θέσπις», μια θεατρική ομάδα που αισίως 
φέτος κλείνει τα τέσσερα χρόνια ύπαρξής 
της, έχει ανεβάσει τρεις παραστάσεις και 
ετοιμάζει την τέταρτη. Τα τελευταία δύο 
χρόνια, δε, οι μαθητές του Σχολείου έχουν 
έρθει σε επαφή με μαθητές Γυμνασίων και 
Λυκείων του δήμου Νεάπολης-Συκεών 
προωθώντας την πολυπολιτισμικότητα με 
παρουσιάσεις των χωρών, των γλωσσών 
και της κουλτούρας τους.

«Για μας είναι πολύ σημαντικό ότι φτά-
σαμε φέτος να κλείνουμε μια ολόκληρη 
δεκαετία συνεχούς προσφοράς, κάτι που 
πρέπει να κάνει περήφανο και τον δήμο 
Νεάπολης-Συκεών καθώς είναι ο μονα-
δικός στο πολεοδομικό συγκρότημα της 
Θεσσαλονίκης (και πιθανώς πανελληνίως) 
που παρέχει αυτή τη δυνατότητα στους 
μετανάστες κατοίκους του με συνέπεια και 
συνέχεια. Χωρίς μελοδραματισμούς πρέπει 
να πω πως στο ταξίδι αυτό μεγαλώσαμε 
μαζί με τους μαθητές μας. Γνωρίσαμε ωραί-
ους ανθρώπους που, παρά τις απαιτήσεις 
της επιβίωσης, κάνουν υπεράνθρωπες 
προσπάθειες να ενταχθούν στην ελληνική 
κοινωνία» αναφέρει η καθηγήτρια Μάρθα 
Γαλατοπούλου, σημειώνοντας ότι «γινόμα-
στε καλύτερες ερχόμενες σε επαφή με τον 
πλούτο που κουβαλούν και προσπαθούμε 
όσο μπορούμε να ανταποκρινόμαστε στις 
ανάγκες τους επεκτείνοντας την εκμάθηση 
της γλώσσας και έξω από τη σχολική τάξη».    

ΚΟΙΝΩΝΙΑ

«Κλειδί» για τους μετανάστες 
το Σχολείο Ελληνικής Γλώσσας
• Λειτουργεί στο δήμο Νεάπολης-Συκεών για δέκατη χρονιά με τη συμμετοχή 100 και 

πλέον μεταναστών-μαθητών • Μαρτυρίες-καταθέσεις ψυχής από τους πρωταγωνιστές

Μετανάστες-μαθητές 
με την εκπαιδευτικό τους 

Μάρθα Γαλατοπούλου
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Ξένια Κοτσέργα 
(Ρωσία) Μουσικός-τραγουδίστρια

«Πριν μερικά χρόνια στη ‘‘Βαλκανική 
Πλατεία’’ που διοργανώνει ο δήμος Νεά-
πολης-Συκεών πλησίασα το περίπτερο της 
ελληνομάθειας. Οι δυο συμπαθέστατες κυ-
ρίες με ενημέρωσαν για τα μαθήματα της 
γλώσσας και τα επίπεδα δυσκολίας, την 
ευκαιρία να προετοιμαστώ για τις εξετάσεις 
ελληνομάθειας που χρειάζομαι για την πι-
στοποίηση του πτυχίου μου και το δικαίω-
μα να διδάσκω. 

Στα μαθήματα που παρακολουθώ εδώ 
και τρία χρόνια, εκτός από την γραμματική 
και το υλικό του προγράμματος κάθε επι-
πέδου, γνωρίζουμε και την ιστορία και τον 
πολιτισμό της Ελλάδας. Μέσα από τη γλώσ-
σα καταλαβαίνουμε καλύτερα τα γεγονότα, 
τις αποφάσεις και τις συμπεριφορές των Ελ-
λήνων. 

Το πρόγραμμα του Σχολείου κάθε χρό-
νο περιλαμβάνει εκδρομές στα μνημεία της 
Θεσσαλονίκης και σε άλλες πόλεις, επισκέ-
ψεις στο θέατρο και σε μουσικές παραστά-
σεις που διευρύνουν τους ορίζοντές μας. 
Και όλα αυτά με πολύ ευχάριστη παρέα, σε 
κλίμα σχεδόν οικογενειακό.

Για ένα ακόμα πράγμα ευγνωμονώ τις 
δασκάλες μου, για την θεατρική ομάδα 
στην οποία παίρνω μέρος και συνεχίζω για 
τέταρτη χρονιά. Εκεί, εκτός από την καλύ-
τερη χρήση της γλώσσας προφορικά, μα-
θαίνουμε και τα  έργα της αρχαιοελληνικής 
δραματουργίας, όπως η ‘‘Λυσιστράτη’’ του 
Αριστοφάνη, έργα Ευρωπαίων δημιουρ-
γών, όπως ο ‘‘Κατά φαντασίαν ασθενής’’ 
του Μολιέρου, το σινεμά του 20ου αιώνα. 
Έτσι ξεδιπλώνουμε και άλλες πτυχές του 
εαυτού μας».

Χαριτίδη Αθηνά
(Γεωργία, ελληνικής καταγωγής)

«Το Σχολείο της ελληνικής γλώσσας μάς 
δίνει σιγουριά στο πώς να μιλάμε. Από τα 
μαθήματα παίρνω γνώσεις που χρησιμο-
ποιώ στην καθημερινότητα, γι’ αυτό και έρ-
χομαι στο Σχολείο. Το σημαντικό για μένα 
είναι και η ομάδα, οι μαθητές με τους οποί-
ους συζητάμε για το μάθημα. Όπως και στη 
θεατρική ομάδα που μας βοηθάει πολύ στη 
γλώσσα».

Παουλίνα Στογιάνοβα 
(Βουλγαρία) 

«Στο Σχολείο Ελληνικής Γλώσσας έρ-
χομαι τα τελευταία δύο χρόνια. Έμαθα για 
την ύπαρξή του μέσω της ιστοσελίδας του 
δήμου μας και παρόλο που έχω ένα ικανο-

ποιητικό επίπεδο γνώσεων στην ελληνική 
γλώσσα, σκέφτηκα πως μου δίνεται ευκαι-
ρία να μάθω ακόμη περισσότερα.

Προσωπικά αυτό που επιδιώκω εδώ και 
δύο χρόνια είναι μια βελτίωση στην ορθο-
γραφία. Η αλήθεια είναι πως ήδη αισθά-
νομαι πως έχω μάθει αρκετά και πιστεύω 
πως χρόνο με το χρόνο θα μπορέσω να 
συναγωνιστώ και με παιδιά με γνώσεις Β’ 
Λυκείου.

Ένας άλλος πολύ σημαντικός παρά-
γοντας είναι και οι καθηγήτριές μας. Ενώ 
έχουμε σχεδόν την ίδια ηλικία μ’ αυτές (κα. 
Μάρθα) ή ακόμα και μικρότερη από μένα 
(κα. Δέσποινα) έχουν εξαιρετικό τρόπο δι-
δασκαλίας. Η επαφή με τους μαθητές βασί-
ζεται σε μια ειλικρινή και ευχάριστη επικοι-
νωνία».

Άντρα  Γιουγκανάρου 
(Ρουμανία)

«Το Σχολείο Ελληνικής Γλώσσας του 
δήμου Νεάπολης-Συκεών ήταν για μένα 
μια υπέροχη ευκαιρία. Ξεκίνησα να παρα-
κολουθώ τα μαθήματα ώστε να έχω περισ-
σότερη εξάσκηση και εμπειρία με κύριο 
σκοπό να προετοιμαστώ για τις εξετάσεις 
του Κέντρου Ελληνικής Γλώσσας. Εκτιμώ 
ιδιαίτερα τα μαθήματα, επειδή κάθε φορά 
νιώθω ότι μαθαίνω κάτι καινούργιο, ενδι-
αφέρον, χρήσιμο με έναν πολύ ευχάριστο 
τρόπο, σε ένα φιλόξενο περιβάλλον. Οι 
πολιτιστικές δραστηριότητες εκτός μαθημά-
των (επισκέψεις στα μουσεία, θέατρο, κ.λπ.) 
συμβάλλουν στην εξοικείωσή μας με τον 
ελληνικό πολιτισμό, αλλά και στη βελτίωση 
των γνώσεών μας. Είμαι πολύ ευχαριστημέ-
νη και ευγνώμων για την ευκαιρία να παρα-
κολουθώ τα μαθήματα». 

Βιολέττα Χούτο 
(Αλβανία) 

«Ήρθα σε αυτό το Σχολείο για να μάθω 
να γράφω και να διαβάζω καλύτερα. Μα-
θαίνω πολλά πράγματα που μέχρι χτες δεν 
ήξερα και έχω επικοινωνία με τους ανθρώ-
πους. Είναι η δεύτερη χρονιά που παρακο-
λουθώ τα μαθήματα και θα συνεχίσω όσο 
χρειαστεί. Στο Σχολείο μού δίνεται επίσης η 
ευκαιρία να επισκέπτομαι μουσεία, θέατρα, 
σινεμά, να συμμετέχω σε εκδρομές».

Ολέσια Μπουντίκα 
(Ρωσία)

«Το Σχολείο Ελληνικής Γλώσσας του 
δήμου για μένα είναι μια ευκαιρία να εμ-
βαθύνω τις γνώσεις μου, να μάθω κάποια 
πράγματα από τις Ελληνίδες δασκάλες για 

τον πολιτισμό της Ελλάδας, την ιστορία της 
χώρας, τις ιδιαιτερότητες χρήσης της γλώσ-
σας, να βελτιώσω το επίπεδο γνώσης της 
ελληνικής γλώσσας για να έχω δυνατότη-
τα μιας καλύτερης θέσης εργασίας. Επίσης 
η καλή γνώση της γλώσσας μού δίνει τη 
δυνατότητα να βοηθώ τα παιδιά στα μαθή-
ματά τους, να διαβάζω για τα δικαιώματά 
μου και να τα διεκδικώ και να προχωρήσω 
σε σπουδές στα ΑΕΙ μετά την απόκτηση του 
πιστοποιητικού ελληνομάθειας. 

Ο σύζυγός μου υπήρξε επίσης μαθητής 
του Σχολείου στα τμήματα αρχαρίων για 
δύο χρόνια. Τον βοήθησε να καταλαβαίνει 
βασικά πράγματα που χρειάζονται γενικώς 
για τη διαβίωση και την ένταξη στην τοπική 
κοινωνία. 

Όλγα Κρονζάλα 
(Πολωνία)

«Το Σχολείο είναι μια εξαιρετική βοή-
θεια, ειδικά στην περίοδο της κρίσης. Μπο-
ρούμε χωρίς οικονομική επιβάρυνση να 
παρακολουθούμε μαθήματα ελληνικής 
γλώσσας και να βελτιωνόμαστε κάθε χρό-
νο. Χρησιμοποιώντας τη γλώσσα καλύτερα 
είμαστε και κοινωνικά καλύτερα αποδεκτές 
και μπορούμε να αναζητήσουμε καλύτερες 
δουλειές. Συνεχίζω διότι θέλω να μην κάνω 
ορθογραφικά λάθη και να εκφράζομαι πιο 
σωστά, να εμπλουτίζω το λεξιλόγιό μου και 
να μην νιώθω άγχος κάθε φορά που πρέ-
πει να γράψω κάτι. Χωρίς το Σχολείο δεν θα 
μπορούσα να μάθω τόσο καλά την ελληνι-
κή γλώσσα».

 
Βιργινία Τανούσεβα 
(Βουλγαρία)

«Το Σχολείο Ελληνικής Γλώσσας είναι 
μια δεύτερη ευκαιρία για μας που είμα-
στε από διάφορες χώρες και ζούμε στην 
Ελλάδα. Το έμαθα τυχαία από μια συμπα-
τριώτισσά μου. Εντυπωσιάστηκα από την 
πρώτη φορά που ήρθα γνωρίζοντας δύο 
υπέροχες δασκάλες. Μετά τον πρώτο χρό-
νο μού πρόσφεραν την ευκαιρία να δώσω 
εξετάσεις στο Κέντρο Ελληνικής Γλώσσας, 
με αποτέλεσμα να καταφέρω να πάρω το 
Β2 επίπεδο. Τώρα συνεχίζω να έρχομαι 
να παρακολουθώ τα μαθήματα με μεγάλη 
μου χαρά και πιστεύω ότι θα μπορέσω να 
δώσω και το τελευταίο επίπεδο ελληνικής 
γλώσσας. Όλα αυτά θα τα χρωστάω στο 
δήμο Νεάπολης-Συκεών και στις αγαπημέ-
νες μου δασκάλες γιατί χωρίς αυτές δεν θα 
είχα αυτό το αποτέλεσμα. Δεν φτάνει, όμως, 
μόνο αυτό: γνώρισα και άλλα κορίτσια από 
διάφορες κουλτούρες».

Μ Α Ρ Τ Υ Ρ Ι Ε Σ



Πριν ακόμη κοπάσει ο θόρυβος από τις δι-
αρρήξεις και βανδαλισμούς στο 1ο Λύκειο 
Πεύκων και σε άλλα δυο σχολικά συγκρο-

τήματα του δήμου (1ο ΓΕΛ-2ο Γυμνάσιο Συκεών, 
1ο-3ο Γυμνάσιο Νεάπολης και 1ο Σχολείο Δεύ-
τερης Ευκαιρίας στη Νεάπολη), με λίγες ημέρες 
διαφορά ακολούθησε διάρρηξη, κλοπές και κατα-
στροφές στο ΕΠΑΛ Νεάπολης, κι αμέσως μετά θύμα 
διαρρηκτών έπεσε η κατοικία αντιδημάρχου στη 
Δ.Ε. Πεύκων. 

Το τελευταίο περιστατικό σημειώθηκε προπα-
ραμονές των Χριστουγέννων, γύρω στις 8.30 με 9 
το βράδυ, στην οικία του αντιδημάρχου Πρασίνου 
και Πολιτικής Προστασίας Αλέξανδρου Σιμητόπου-
λου, με τους διαρρήκτες να μην αφήνουν πίσω τους 
τίποτα όρθιο! Οι δράστες μπήκαν στο σπίτι ενώ οι 
έλειπαν οι ιδιοκτήτες της κατοικίας, σπάζοντας την 
ξύλινη πόρτα ασφαλείας, και αφού αφαίρεσαν χρή-
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ΑΣΤΥΝΟΜΕΥΣΗ

Τα εγκληματικά στοιχεία
συνεχίζουν απτόητα!!!

-Διαρρήκτες σε κατοικία αντιδημάρχου και κλοπές και βανδαλισμοί στο ΕΠΑΛ Νεάπολης

Πλήρως αποθρασημένα 

και απτόητα συνεχί-

ζουν τη δράση τους τα 

εγκληματικά στοιχεία 

στο δήμο Νεάπολης-

Συκεών, εκμεταλλευ-

όμενα την έλλειψη της 

επαρκούς αστυνόμευ-

σης της περιοχής, σκορ-

πώντας –εκτός από τις 

καταστροφές- τον φόβο 

στους κατοίκους ακόμη 

και για την ίδια τους τη 

ζωή.
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ματα και χρυσαφικά τράπηκαν ανενόχλητοι 
σε φυγή. 

Σύμφωνα με καταγγελίες, την ίδια ημέ-
ρα διαρρήκτες «χτύπησαν» άλλα τρία σπί-
τια της περιοχής, ενώ σχεδόν καθημερινός 
στόχος βανδαλισμών και κλοπών γίνονται 
τα Κοιμητήρια Πεύκων, όπου οι δράστες 
αφαιρούν αντικείμενα από τους τάφους, 
όπως επίσης από τα σταθμευμένα οχήμα-
τα στην περιοχή. 

Το περιστατικό έγινε αντιληπτό αμέ-
σως με την επιστροφή του αντιδημάρχου 
στην οικία του, όπου αντίκρισε εικόνες 
καταστροφής και βανδαλισμών. Αμέσως 
κάλεσε την Αστυνομία, στελέχη της οποία 
επισκέφθηκαν τον χώρο και κατέγραψαν 
αποτυπώματα, για να ακολουθήσει το 
θύμα της διάρρηξης μήνυση κατ’ αγνώ-
στων.  

ΕΠΑΛ Νεάπολης
Θύμα διάρρηξης και βανδαλισμών 

αγνώστων κακοποιών στοιχείων, που συ-
νεχίζουν να δρουν ανεξέλεγκτα στα όρια 
του δήμου Νεάπολης-Συκεών, έπεσε λίγες 
ημέρες νωρίτερα το Εργαστηριακό Κέντρο 
του 1ου ΕΠΑΛ Νεάπολης.

Άμεση ήταν η ενημέρωση του δημάρ-
χου Σίμου Δανιηλίδη, ο οποίος έδωσε όλες 
τις σχετικές εντολές και οδηγίες για τη δια-
χείριση του περιστατικού, ενώ ταυτόχρονα 
ειδοποιήθηκε το Α.Τ. Νεάπολης-Συκεών, 
άνδρες του οποίου προσήλθαν στον 
χώρο για τη σήμανση και καταγραφή των 
ζημιών και των απολεσθέντων, που έγινε 
παρουσία του Διευθυντή του Ε.Κ. Νεάπο-
λης Κοσμά Κοτίβα, ο οποίος μάλιστα επι-
σκέφθηκε το Α.Τ Νεάπολης-Συκεών για να 
καταθέσει μήνυση κατ’ αγνώστων.

Έχοντας ξηλώσει το συναγερμό και κό-
βοντας με σιδεροπρίονο τις κλειδαριές, οι 
δράστες κατέστρεψαν τις πόρτες και άρχι-
σαν να επιδίδονται ανενόχλητοι στο κατα-
στροφικό τους έργο, αφαιρώντας μεγάλης 
αξίας ηλεκτρονικό εξοπλισμό των εργα-
στηρίων, που περιλάμβανε  ηλεκτρονικούς 
υπολογιστές, οθόνες κ.ά. και προκαλώντας 
διάφορες ζημιές. 

«Τα θλιβερά περιστατικά 
δεν έχουν τελειωμό …»

Τα θλιβερά αυτά περιστατικά ήρθαν 
να προστεθούν στην ατελείωτη λίστα των 
εγκληματικών γεγονότων που σημειώνο-
νται στο δήμο Νεάπολης-Συκεών με με-
γάλη συχνότητα, καθώς εγκληματικά στοι-
χεία πραγματοποιούν σχεδόν καθημερινά 
αλλεπάλληλες διαρρήξεις, κλοπές και κα-
ταστροφές σε ιδιωτικές περιουσίες, κατοι-
κίες, καταστήματα και διάφορα δημοτικά 
κτίρια, Παιδικές Χαρές και σχολεία.

«Τα θλιβερά γεγονότα που καταγράφο-
νται στο δήμο μας, τόσο σε βάρος δημόσι-

ας και δημοτικής περιουσίας, όσο και της 
ιδιωτικής, με κίνδυνο σε κάποιες περιπτώ-
σεις μάλιστα, να απειλούνται και ανθρώπι-
νες ζωές, αποτελούν περιστατικά που δεν 
έχουν τελειωμό. Δεν θα υποκύψω στην 
πρόκληση να επαναλάβω τις προτάσεις 
μας τις οποίες εδώ και χρόνια καταθέτου-
με. Περιορίζομαι μόνο στην επανάληψη 
της αγωνιώδους έκκλησής μας για άμεση 
ενεργοποίηση και κινητοποίηση στον το-
μέα της πρόληψης και της αποτροπής των 
εγκληματικών δράσεων, που είναι έκκλη-
ση της ίδιας της κοινωνίας, τονίζοντας πα-
ράλληλα ότι δεν θα σταματήσει ο αγώνας 
μας για ενίσχυση της αστυνόμευσης που 
απαιτούν και επιβάλλουν οι ανάγκες», δη-
λώνει ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης, ανα-
δεικνύοντας για πολλοστή φορά το πρό-
βλημα της ανύπαρκτης αστυνόμευσης στα 
όρια του δήμου Νεάπολης-Συκεών. 

25

Αλ. Σιμητόπουλος
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Ούτε οι έντονες καιρικές συνθήκες, ούτε η 
θρησκευτική κατάνυξη της μεγάλης γιορ-
τής των Θεοφανείων ήταν αρκετά για να 

αποτρέψουν την παραβατική συμπεριφορά και 
τους βανδαλισμούς που προκάλεσε ομάδα περίερ-
γων και ύποπτων στοιχείων, στο χώρο όπου ήταν 
προγραμματισμένη να πραγματοποιηθεί η μία εκ 
των δύο τελετών Αγιασμού των Υδάτων και κατά-
δυσης του Τιμίου Σταυρού στη Δ.Ε. Νεάπολης.

Πρόκειται για τη δημοτική πισίνα της Νεάπολης 
(περ. Στρεμπενιώτη), στην οποία επρόκειτο να γί-
νει η τελετή του Αγιασμού των Υδάτων (Κυριακή 
6 Ιανουαρίου), χοροστατούντος του μητροπολίτη 
Νεαπόλεως-Σταυρουπόλεων και Συκεών κ. Βαρ-
νάβα, και παρουσία της υφυπουργού Εξωτερικών 
Μαρίας Κόλλια Τσαρουχά. Στόχος των δραστών, οι 
οποίοι ξημερώματα της ημέρας των Θεοφανείων 
εισέβαλαν στον χώρο, κατέστρεψαν και πέταξαν 
στην πισίνα καδρόνια, ξαπλώστρες, φωτιστικά και 
καρέκλες, ήταν προφανώς η ακύρωση της τελετής, 
η οποία είχε ούτως ή άλλως ακυρωθεί από την 
προηγούμενη ημέρα λόγω των δυσμενών καιρι-
κών συνθηκών. 

ΑΣΤΥΝΟΜΕΥΣΗ

Υπό τη σκιά βανδαλισμών ο λαμπρός        εορτασμός των Θεοφανείων
Άγνωστοι εισέβαλαν τη νύχτα στη δημοτική πισίνα Νεάπολης, όπου επρόκειτο να γίνει η τελετή του Αγιασμού των Υδάτων,                             και προκάλεσαν καταστροφές
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«Είναι η πολλοστή φορά 
στην περιοχή μας που παρουσι-
άζονται φαινόμενα παραβατι-
κότητας, παρανομίας και εγκλη-
ματικών ενεργειών, και αυτό 
συνδέεται άμεσα, και το έχουμε 
καταγγείλει επανειλημμένα, 
με την παντελή έλλειψη αστυ-
νόμευσης» δήλωσε ο δήμαρχος 
Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλί-
δης, υπενθυμίζοντας την προ ενός 
έτους περίπου εμπρηστική επίθεση 
στα γραφεία της Μητρόπολης 
Νεαπόλεως-Σταυρουπόλεως και 
Συκεών, ευχόμενος ταυτόχρονα 
«Καλή Φώτιση» προς κάθε κατεύ-
θυνση.

O Σεβασμιότατος Μητροπολίτης 
Νεαπόλεως-Σταυρουπόλεως και 
Συκεών κ. Βαρνάβας ιερούργησε 
στο Μητροπολιτικό Ιερό Ναό του 
Αγίου Γεωργίου, στη Νεάπολη, ενώ 
στη συνέχεια πραγματοποίησε τον 
Αγιασμό, δια της καταδύσεως του 
Τιμίου Σταυρού, προσφέροντας 
την ευλογία σε όλους.

Παρόντες ήταν η υφυπουργός 
Εξωτερικών Μαρία Κόλλια Τσα-
ρουχά, ο διοικητής του Γ΄ Σώματος 
Στρατού Δημήτρης Μπίκος, ο 
δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος 
Δανιηλίδης, εκπρόσωποι του Στρα-
τού, της Αστυνομίας, Δημοτικοί 
Σύμβουλοι και πλήθος πιστών.

Υπό τη σκιά βανδαλισμών ο λαμπρός        εορτασμός των Θεοφανείων
Άγνωστοι εισέβαλαν τη νύχτα στη δημοτική πισίνα Νεάπολης, όπου επρόκειτο να γίνει η τελετή του Αγιασμού των Υδάτων,                             και προκάλεσαν καταστροφές
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Το έτοιμο σχέδιο για δημι-
ουργία νέου, τέταρτου κατά 
σειρά, Κέντρου Ημερήσιας 

Φροντίδας Ηλικιωμένων (ΚΗΦΗ), 
για τη Δ.Ε. Πεύκων, αποκάλυψε ο 
δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης, κατά 
τη διάρκεια της κοπής της καθιερω-
μένης πρωτοχρονιάτικης πίτας των 
τριών ΚΗΦΗ του δήμου Νεάπολης-
Συκεών.

Όπως ανέφερε ο δήμαρχος, ήδη 
υπάρχει σχέδιο και αναζητείται ο 
κατάλληλος χώρος στην περιοχή 
των Πεύκων και εξετάζονται όλες 
οι προτάσεις, ενώ τόνισε την απο-
φασιστικότητα της διοίκησης του 
δήμου για εμπλουτισμό και διεύ-
ρυνση του δικτύου κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης. «Όσες μεγάλες και να 
είναι οι δυσκολίες, όσο άσχημος 
-και βρώμικος πολλές φορές- να 

είναι ο πόλεμος τον οποίο δεχόμα-
στε, όταν βλέπουμε στο πρόσωπό 
σας την αγάπη, την εκτίμηση, την 
εμπιστοσύνη και την υποστήριξή 
σας δεν φοβόμαστε τίποτα για να 
συνεχίσουμε τον αγώνα και την 
προσπάθεια για να σας προσφέ-
ρουμε ακόμα περισσότερα», τόνισε 
χαρακτηριστικά.

Μέσα σ’ ένα χαρούμενο, ζεστό 
και φιλικό κλίμα, παρουσία στελε-
χών και εργαζομένων όλων των 
τμημάτων, δεκάδες ωφελούμενοι 
χόρεψαν, τραγούδησαν και γεύτη-
καν το πλούσιο γεύμα που προσέ-
φερε ο δήμος σε εστιατόριο της πε-
ριοχής. Τυχερή της χρονιάς η κυρία 
Παναγιώτα, 95 ετών, που κέρδισε 
το φλουρί και μία εικόνα της Αγίας 
Μαρίνας ως αναμνηστικό από τον 
δήμαρχο.

Στην εκδήλωση παραβρέθηκαν 
ο πρόεδρος της ΚΕΥΝΣ Δημήτρης 
Απατσίδης, οι αντιδήμαρχοι Κοινω-
νικής Πολιτικής και Παιδείας Μιχά-
λης Βουλγαρίδης, Τεχνικών Έργων 
Αντώνης Σαουλίδης, Διοικητικού και 
Οικονομικού Δημήτρης Ζιγκερίδης, 
η πρόεδρος της Δ.Κ. Συκεών Ειρήνη 
Καγιαμπίνη, τοπικοί σύμβουλοι και η 
Προϊσταμένη των Κοινωνικών Υπη-
ρεσιών του δήμου Μάρω Βασσάρα. 

Να υπενθυμίσουμε ότι τα ΚΗΦΗ 
(δυο στη ΔΕ Συκεών και ένα στη ΔΕ 
Νεάπολης) λειτουργούν από την Κοι-
νωφελή Επιχείρηση Υπηρεσιών Νεά-
πολης-Συκεών και απευθύνονται σε 
δημότες και κατοίκους-ηλικιωμένα 
άτομα που δεν μπορούν να αυτοε-
ξυπηρετηθούν (λόγω κινητικών δυ-
σκολιών, άνοιας, κ.λπ.) και χρειάζο-
νται καθημερινή φροντίδα.

ΚΟΙΝΩΝΙΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Στα… σκαριά και 4ο ΚΗΦΗ
Κοπή πίτας με φαγητό και μουσική για τους ωφελούμενους 

των Κέντρων Ημερήσιας Φροντίδας Ηλικιωμένων του δήμου Νεάπολης- Συκεών

Οι υπηρεσίες που 
παρέχονται στις 
πλήρως εξοπλι-
σμένες και φιλικές 
εγκαταστάσεις 
είναι:

  Μεταφορά των 
επωφελούμενων 
με συνοδό από 
και προς το κέντρο 
της πόλης,

  Σίτιση με πρό-
γευμα και γεύμα,

  Γυμναστικές 
ασκήσεις, φυσι-
κοθεραπεία και 
ορθοσωμία για 
την ευελιξία των 
άκρων,

  Ιατρική παρακο-
λούθηση,

  Νοσηλευτική 
Φροντίδα,

  Εκπαίδευση και 
βοήθεια σε θέματα 
ατομικής φροντί-
δα,

  Κοινωνική 
στήριξη και οικο-
γενειακή συμβου-
λευτική,

  Κοινωνικοποίη-
ση και αναψυχή,

  Συνταγογράφη-
ση φαρμάκων στα 
ΚΑΠΗ,

  Δημιουργικές 
δραστηριότητες



«Μία συμφωνία που αναγνωρίζει μακεδονι-
κή γλώσσα και εθνικότητα, δεν μπορεί να 
είναι αποδεκτή. Δεν μπορεί οι γείτονες να 

αναγνωρίζονται με τη σφραγίδα μας ως ‘‘Μακεδόνες’’ 
και η γλώσσα να αναγνωρίζεται ως ‘‘Μακεδονική’’. Η πε-
ριβόητη ρηματική διακοίνωση δεν φέρνει καμία αλλαγή 
και βελτίωση. Τα όσα λέει για τη γλώσσα προβλέπονται 
ήδη στη συμφωνία, όσα, δε, λέει για την ιθαγένεια δεν 
αλλάζουν το χαρακτηρισμό της ως ‘‘μακεδονικής’’», 
αναφέρει μεταξύ άλλων των ψήφισμα που εγκρίθηκε 
κατά πλειοψηφία.

 Όπως τονίζεται, «είναι σαφές ότι ανεξάρτητα από τις 
υποσημειώσεις, τις ερμηνείες και τους αστερίσκους, με 
αυτή τη συμφωνία διατηρείται το πνεύμα και ο δυνα-
μισμός του ‘‘Μακεδονισμού’’, που αποτελεί το βασικό 
όχημα του αλυτρωτισμού κατά της χώρας μας», με την 
πλειοψηφία των δημοτικών συμβούλων, που ενέκριναν 
το ψήφισμα το οποίο εισηγήθηκε η διοίκηση, να τονί-
ζουν ότι «η συμφωνία δεν πρέπει να κυρωθεί από το 
ελληνικό κοινοβούλιο» και ότι «πρέπει να αλλάξει πριν 
είναι αργά».

Σύμφωνα με τον δήμαρχο Σίμο Δανιηλίδη, ο οποίος 
απηύθυνε έκκληση «να αποφύγουμε τον διχασμό της 

κοινωνίας», η «Συμφωνία των Πρεσπών» -όπως διαμορ-
φώθηκε- αποτελεί μια βεβιασμένη πολιτική επιλογή της 
κυβέρνησης, εκτιμώντας ότι «στην παρούσα συγκυρία 
μπορούσαμε να την αποφύγουμε και να έλθει στην επι-
φάνεια μετά από λίγα χρόνια που οι διεθνείς συνθήκες 
θα ήταν καλύτερες και ευνοϊκότερες για τη χώρα μας».

«Το ονοματολογικό θα πρέπει να λυθεί με τρόπο 
που να διασφαλίζει πλήρως τα ελληνικά συμφέροντα, 
να σέβεται τις ευαισθησίες του ελληνικού λαού και να 
εγγυάται απόλυτα ομαλές σχέσεις ανάμεσα στις δύο χώ-
ρες και σταθερότητα στα Βαλκάνια. (…) Η διαχείριση της 
εξωτερικής πολιτικής, και ιδιαίτερα σε ένα κρίσιμο ζήτη-
μα όπως αυτό της ονομασίας των Σκοπίων, με όρους 
εσωτερικών πολιτικών και κομματικών υπολογισμών, 
φανερώνει ανευθυνότητα και διαρρηγνύει την ανα-
γκαία και απαραίτητη εθνική ενότητα. Με μία αδιανόητη 
κρυφή διπλωματία η κυβέρνηση διαπραγματεύθηκε 
μόνη της, μία συμφωνία η οποία δεν εξυπηρετεί τα εθνι-
κά συμφέροντα. Γιατί αντί να κλείνει πληγές του παρελ-
θόντος, ανοίγει καινούργιες και αυτό φαίνεται ήδη από 
τη διαχείριση της υπόθεσης από την πολιτική ηγεσία της 
γείτονας χώρας. Αυτή η συμφωνία δεν αποτελεί μία βι-
ώσιμη και αμοιβαία αποδεκτή λύση», προστίθεται στο 
ψήφισμα, με το οποίο καταγγέλλεται «ο ευρωοατλαντι-
σμός που επιμένει και πιέζει για μια μη βιώσιμη λύση», 
ενώ τονίζεται ότι «εφόσον διεξήχθη δημοψήφισμα για 
ένα θέμα ήσσονος σημασίας θα έπρεπε να διεξαχθεί και 
για αυτό το μεγάλο εθνικό θέμα». 

Να σημειωθεί, τέλος, ότι την εισήγηση της διοίκησης 
καταψήφισαν οι παρατάξεις της αντιπολίτευσης «ΑΥ.ΡΑ.» 
(επικεφαλής Γιάννης Πανόπουλος) και «ΛΑ.ΣΥ.» (επικε-
φαλής Μπάμπης Βέλλης), καταθέτοντας προς έγκριση η 
καθεμιά δικό της σχέδιο ψηφίσματος, με την πρώτη (ΑΥ.
ΡΑ.) να τάσσεται υπέρ της συμφωνίας των Πρεσπών και 
τη δεύτερη (ΛΑ.ΣΥ.) να εκφράζει την πλήρη αντίθεσή της 
καταγγέλλοντας ότι αυτή «διαδραματίζει βρόμικο ρόλο 
εδραίωσης των αμερικανικών ιμπεριαλιστικών στοχεύ-
σεων στην περιοχή». Να σημειωθεί, τέλος, ότι η παράτα-
ξη «Αλληλεγγύη Πολιτών», με επικεφαλής τον Γρηγόρη 
Χατζησάββα, απουσίαζε από τη συνεδρίαση.

ΕΛΛΑΔΑ

Κατά της «Συμφωνίας των Πρεσπών» 
ο δήμος Νεάπολης-Συκεών

Έγκριση ψηφίσματος μετά από πολύωρη συζήτηση του θέματος σε έκτακτη συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου

Ψήφισμα κατά της 

«Συμφωνίας των Πρε-

σπών», η οποία, όπως 

καταγγέλλεται, «δεν εξυ-

πηρετεί τα εθνικά συμ-

φέροντα» και «ανοίγει 

καινούριες πληγές αντί 

να κλείνει τις πληγές του 

παρελθόντος», ενέκρινε 

το Δημοτικό Συμβούλιο 

Νεάπολης-Συκεών, μετά 

από μια πολύωρη μετα-

μεσονύχτια συζήτηση 

του θέματος.
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Επταπύργιο, Πύργος του Μανουήλ, 
Πύλη Εσκί Ντελίκ (παλιά τρύπα), Πύλη 
Γενί Ντελίκ (καινούργια τρύπα), Κα-

στρόπληκτα, Πολιτιστική Γειτονιά, Πηγή 
Μπαρμπα-Γιώργη… Τόσο γνωστά ιστορικά 
και σπουδαία σημεία που μας περιβάλλουν 
αλλά και τόσο άγνωστα, καθώς η ταχύτητα 
της καθημερινότητάς μας τα προσπερνά με 
ρυθμούς… αυτοκινήτου.

Για τις κρυμμένες αυτές ιστορικές γωνιές, 
που βρίσκονται ανάμεσά μας και καταμαρ-

τυρούν τη μακραίωνη ιστορική συνέχεια του 
τόπου μας, αρκούσε μια αφορμή για να απο-
καλυφθούν και να… ανακαλυφθούν από 
εκατοντάδες συμπολίτες μας, που στο τέλος 
ομολόγησαν το κενό που τόσα χρόνια υπήρ-
χε στην καθημερινότητά τους. Και η αφορμή 
αυτή ήταν η Ευρωπαϊκή Εβδομάδα Κινητικό-
τητας που έδωσε την ευκαιρία στο δήμο Νε-
άπολης-Συκεών να οργανώσει ένα ευρύτατο 
πλαίσιο δράσης με σύνθημα «Μπορώ και χω-
ρίς αυτοκίνητο».

Και πράγματι, όσοι συμμετείχαν στις 
διαφορετικές εκδηλώσεις, με κορυφαί-
ες αυτές των περιπάτων στην καρδιά του 
Σέιχ-Σου και κατά μήκος των Βυζαντινών 
Τειχών, εντός και εκτός, ανακάλυψαν αυτά 
που τους περιβάλλουν και τόσο εν πολλοίς 
αγνοούσαν. Οι νέοι ανακάλυψαν επίσης 
ότι υπάρχει ζωή και κίνηση και χωρίς αυ-
τοκίνητο, ότι υπάρχει υγεία μέσα από την 
άθληση, όπως μας παρότρυναν οι νεαροί 
αθλητές κατά τις επιδείξεις ποδηλάτου και 
στο Street Handball.

Κι όλα αυτά αναδείχθηκαν μέσα από το 
πρόγραμμα δράσεων που συντόνισαν η 
εντεταλμένη σύμβουλος Νέας Γενιάς Μαρία 
Ροΐδη και η πρόεδρος της Δ.Κ. Συκεών Ει-
ρήνη Καγιαμπίνη, με την ενεργή σύμπραξη 
τοπικών φορέων και συλλόγων, μεταξύ των 
οποίων το Χορευτικό Συγκρότημα του δή-
μου Νεάπολης-Συκεών και η ΕΔΟΜΑΚ. Όλοι 
μαζί ανέδειξαν «το μήνυμα της Εβδομάδας 
Ευρωπαϊκής Κινητικότητας, θεσμό που έχει 
θεσπίσει από το 2002 η Ευρωπαϊκή Ένωση, 
για τη βιώσιμη κινητικότητα ως βασικού πα-
ράγοντα προώθησης της βιώσιμης αστικής 
ανάπτυξης, που προάγει το αστικό περιβάλ-
λον και την ποιότητα ζωής των πολιτών». 

ΠΟΛΗ & ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ

Υπάρχουν ομορφιές 
και έξω από τα… παρμπρίζ!

Οι δράσεις που διοργανώθηκαν στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Εβδομάδας Κινητικότητας έστειλαν το μήνυμά τους…
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Την ανάγκη της πεζοπορίας, 
αλλά και της επαφής με το δάσος, 
ανέδειξε η πρώτη εκδήλωση που 
διοργανώθηκε στο πλαίσιο των 
εκδηλώσεων για την Ευρωπαϊκή 
Εβδομάδα Κινητικότητας.

Δεκάδες μικροί και μεγάλοι, 
μέλη των ΚΑΠΗ και άτομα με ανα-
πηρία ανταποκρίθηκαν στο προ-
σκλητήριο του δήμου και ήταν 
συνεπείς στο ραντεβού τους για 
να ξεκινήσουν τον περίπατο στο 
δάσος του Σέιχ-Σου.  Με οδηγούς 
τους εθελοντές-στελέχη της ΕΔΟ-
ΜΑΚ, τα γκρουπ των πεζοπόρων 
κάλυψαν διαδρομές-περιπάτους 
των 1.200 μέτρων (έως το γήπεδο 
μπάσκετ στην πηγή του μπαρμπα-
Γιώργη) και 5.000 μέτρων (έως το 
Πυροφυλάκιο Νο1 στην καρδιά 
του δάσους), ενώ γυμνάστρια 
φρόντισε να… χαλαρώσει και να 
γυμνάσει τους συμμετέχοντες. 
Ανάμεσά τους αντιδήμαρχοι, δη-
μοτικοί και τοπικοί σύμβουλοι, ενώ 
ιδιαίτερη εντύπωση προκάλεσε η 
ακάματη συμμετοχή των ατόμων 
με αναπηρία από τα ΚΔΑΠ του δή-
μου Νεάπολης-Συκεών. 

Ακολούθησε ο περίπατος κατά 
μήκος του Βυζαντινού Τείχους, 
που σύστησε τη μακραίωνη ιστο-
ρική ταυτότητά του, αλλά παράλ-
ληλα ανέδειξε τις γειτονιές εντός 
και εκτός των Τειχών ως συνέχεια 
της διαχρονικότητας της περιοχής.

Σημείο αφετηρίας για τους συ-
μπολίτες μας ορίστηκε το ιστορικό 
μνημείο του Επταπυργίου, όπου 
ενημερώθηκαν για την ιστορία του 
από τη δημιουργία έως σήμερα. 
Από εκεί, τα γκρουπ των περιπα-

τητών, συνοδεία τοπικών συμβού-
λων και εθελοντών, κατευθύνθη-
καν μέσω της οδού Αγράφων προς 
τα όρια των Συκεών, περνώντας και 
σταματώντας σε κομβικούς σταθ-
μούς, όπως είναι ο Πύργος του 
βυζαντινού δεσπότη Μανουήλ, 
η Πύλη Εσκί Ντελίκ (παλιά τρύπα) 
και η Πύλη Γενί Ντελίκ (καινούρ-
για τρύπα), για να βρεθούν στις 
γειτονιές των καστρόπληκτων του 
Τομέα Έβρου και να καταλήξουν 
στην Πολιτιστική Γειτονιά για να 
γνωρίσουν την ιστορία του προ-
σφυγικού οικισμού.

Χαρακτηριστικές ήταν οι συ-
ζητήσεις μεταξύ των περιπατητών 
που δεν έκρυβαν την έκπληξή τους 
για όσα συνάντησαν σε έναν περί-
πατο τριών ωρών περίπου. «Υπάρ-
χουν τέτοιες όμορφες και ιστορικές 
γωνιές και δεν το ξέραμε;», αναρω-
τιούνταν και απευθυνόμενοι στους 
συνοδούς τους ζητούσαν η δράση 
αυτή να επαναληφθεί και να απο-
κτήσει έναν θεσμικό χαρακτήρα.

Εκπλήξεων συνέχεια…

Οι εκπλήξεις, όμως, που επιφύλασσε η 
διοργάνωση είχαν και συνέχεια με πρωτα-
γωνιστές μικρούς ποδηλάτες, αθλητές του 
χάνμπτολ και τους νέους των ΚΔΑΠμεΑ του 
δήμου μας. Έτσι είχαμε:

 Αγώνες επίδειξης ικανοτήτων 
και ποδηλασίας στο Ανοιχτό Θέατρο Νεάπο-
λης και στο Ανοιχτό Θέατρο Συκεών 
για παιδιά Δημοτικού Σχολείου 
(Γ΄, Δ΄, Ε΄, ΣΤ΄ Τάξης),

 Street Handball 
στο Ανοιχτό Θέατρο Συκεών 
από τον Φοίβο Συκεών

 Έκθεση κατασκευών 
από τα μέλη των ΚΔΑΠμεΑ 
του δήμου Νεάπολης-Συκεών με θέμα: 
«Δήμος χωρίς αυτοκίνητο, αλλαγή σκέψης, 
αλλαγή ζωής».

Πεζοπορία στο Σέιχ-Σου 
και περίπατος στις γειτονιές
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Η μουσική, ο χορός, το θέατρο, το σι-
νεμά, τα καλλιτεχνικά εργαστήρια 
και τα λαϊκά έθιμα μαζί με τα ανάμ-

ματα των χριστουγεννιάτικων δέντρων, τον 
λαμπερό, πλούσιο γιορτινό διάκοσμο και 
στις τέσσερις Δ.Ε. Συκεών, Νεάπολης, Αγίου 
Παύλου και Πεύκων, ζωντάνεψαν τις γει-
τονιές του δήμου δημιουργώντας μια πο-
λύχρωμη, ζεστή και αισιόδοξη εορταστική 
ατμόσφαιρα.

Οι Δημοτικές Βιβλιοθήκες πλημμύρισαν 
με χρώμα και φαντασία εκατοντάδων παι-

διών, ενώ φωτεινό και αισιόδοξο ήταν και 
το μήνυμα που έστειλαν οι μικροί φίλοι από 
τις χριστουγεννιάτικες γιορτές των Παιδι-
κών Σταθμών.

Με μεγάλη συμμετοχή πραγματοποιή-
θηκαν τα καθιερωμένα «Τουρνουά Αγά-
πης» (χαντμπολ, κολύμβησης, μπάσκετ 
και βόλεϊ», με συμμετοχή των παιδιών των 
Κ.Δ.Α.Π. Μαζικού Αθλητισμού και Αθλητι-
κών Συλλόγων, κατά τα οποία συγκεντρώ-
θηκε μεγάλη ποσότητα τροφίμων μακράς 
διαρκείας για το Κοινωνικό Παντοπωλείο 

του δήμου. 
Τέλος, τις καλύτερες εντυπώσεις άφη-

σε η ξεχωριστή, αδιαμεσολάβητη ομαδική 
έκθεση 52 Ελλήνων και ξένων καλλιτεχνών 
ζωγραφικής, γλυπτικής και χαρακτικής στο 
Εικαστικό  Κέντρο «Ηλιος», με 200 μοναδικά 
έργα Τέχνης σε πολύ χαμηλές και προσιτές 
τιμές που είχε σαν αποτέλεσμα να πωληθεί 
ένας μεγάλος αριθμός έργων. Την έκθεση, 
που διήρκησε σχεδόν ένα μήνα, την επι-
σκέφθηκαν εκατοντάδες φιλότεχνοι όπου 
έμειναν με τις καλύτερες εντυπώσεις.

ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΑ 2018

Ένας δήμος ζεστός 
και φωτισμένος!
Με αστείρευτη διάθεση προσφοράς και αισιοδοξίας πραγματοποιήθηκαν και φέτος

οι χριστουγεννιάτικες εκδηλώσεις στο δήμο Νεάπολης-Συκεών. 
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Μία απόλυτα
εορταστική και

λαμπερή ατμόσφαιρα 
προσέφερε στους κατοίκους του 

ο δήμος Νεάπολης-Συκεών, 
χαρίζοντας σε μικρούς και μεγάλους

χαρά, ζεστασιά, ομορφιά και αισιοδοξία.
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Συνέντευξη στην:
Αλεξία Τσαουλίδου

Η Μάγδα Τσολάκη, νευρολόγος-ψυχίατρος, 
καθηγήτρια του Α.Π.Θ., διευθύντρια της 
Α΄ Νευρολογικής Κλινικής του Νοσοκο-

μείου ΑΧΕΠΑ και πρόεδρος της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Νόσου Alzheimer και Συγγενών 
Διαταραχών, μιλά στο «ΕκΤ» για τους τρόπους 
πρόληψης και προφύλαξης από τη νόσο, για τις 
νέες έρευνες και τα ευεργετικά αποτελέσματα 
φυτικών προϊόντων σε άτομα με Ήπια Νοητική 
Διαταραχή, για τα συναισθήματα των ασθενών, 
καθώς και για τις νέες δομές και υπηρεσίες που 
αναμένονται. 

-Οι αριθμοί περιγράφουν ένα δυσοίωνο 
μέλλον, και μάλιστα η επιστημονική κοι-
νότητα αναθεωρεί συνεχώς προς το δυ-
σμενέστερο τις εκτιμήσεις της, με τον αριθ-
μό των ανθρώπων που θα νοσήσουν από 
Alzheimer μέχρι το 2050 να αγγίζει τα 150 
εκατομμύρια παγκοσμίως. Για τι νούμερα 
μιλάμε αυτή τη στιγμή;

-Σήμερα η άνοια εκτιμάται ότι έχει προσβά-
λει 50 εκατομμύρια σε όλο τον κόσμο, εκ των 
οποίων τα 10 εκατομμύρια στην Ευρώπη, ενώ 
στην Ελλάδα ο αριθμός αγγίζει τις 200.000. Σύμ-
φωνα με τις πιο πρόσφατες μελέτες ο αριθμός 
αυτός αναμένεται να τριπλασιαστεί έως το 2050, 
και παρότι το 2015 υπολογίζαμε ότι το 2050 θα 
υπάρχουν 130 εκατομμύρια ασθενείς, οι υπολο-

γισμοί σε τρία μόλις χρόνια έχουν αλλάξει και το 
2018 η πρόβλεψη άγγιζε τα 152 εκατομμύρια. 
Είναι ενδεικτικό ότι κάθε τρία δευτερόλεπτα ένας 
άνθρωπος σε όλο τον κόσμο διαγιγνώσκεται με 
άνοια.

-Πού οφείλεται αυτή η εκτίναξη 
των αριθμών; 

-Πρόκειται για μία ασθένεια μεγάλης ηλικίας, 
οπότε η αύξηση των ασθενών αποδίδεται κυρί-
ως στην αύξηση του μέσου όρου ζωής. Παράλ-
ληλα, υπάρχει πλέον δυνατότητα καλύτερων 
διαγνωστικών μέσων και ενημέρωσης, και τόσο 
τα παιδιά των ασθενών όσο και οι ίδιοι ψάχνουν 
περισσότερο πια να βρουν λύσεις.

-Δεδομένου ότι το αίτιο πρόκλησης της άνοι-
ας δεν έχει εντοπιστεί επακριβώς, σε ποιους 
παράγοντες μπορούμε να εστιάσουμε για 
να δούμε και αν υπάρχουν τρόποι να προ-
φυλαχθούμε από τη νόσο;  

-Σαφώς και υπάρχουν τρόποι να προφυλα-
χθούμε. Υπάρχουν επτά αίτια, τροποποιήσιμοι 
περιβαλλοντικοί παράγοντες κινδύνου, που 
θεωρούμε πολύ σημαντικά και μπορούμε να 
πολεμήσουμε. Όπως προκύπτει από μελέτες, αν 
αυτά ελεγχθούν και αντιμετωπιστούν, μπορούμε 
να ελαττώσουμε την επίπτωση της  άνοιας κατά 
30%. Πρόκειται για τον σακχαρώδη διαβήτη, την 
υπέρταση, την χοληστερίνη, το κάπνισμα, την 
καθιστική ζωή, την κατάθλιψη και τη χαμηλή εκ-
παίδευση.

ALZHEIMER: Η ΠΡΟΚΛΗΣΗ ΤΟΥ 21ΟΥ ΑΙΩΝΑ

Μάγδα Τσολάκη:
«Κάθε τρία δευτερόλεπτα 
ένας άνθρωπος σε όλο τον κόσμο 
διαγιγνώσκεται με άνοια»
«Ασχολούμενη με αυτούς τους ανθρώπους, 
έμαθα να αγαπώ τους ανθρώπους περισσότερο»

Το 1906 ο Γερμανός ψυχίατρος-

νευροπαθολόγος Alois Alzheimer, 

περιγράφοντας σε ένα επιστημονικό 

συνέδριο την παθολογία και τα 

κλινικά συμπτώματα μιας περί-

πτωσης προγεροντικής άνοιας από 

την οποία υπέφερε μια γυναίκα 51 

ετών, παρουσίασε για πρώτη φορά 

την ασθένεια που αργότερα έλαβε 

το όνομά του. Σήμερα, 113 χρόνια 

μετά, 50 εκατομμύρια άνθρωποι 

παγκοσμίως πάσχουν από τη Νόσο 

Alzheimer ή άλλου τύπου άνοιες, με 

τις προβλέψεις να τριπλασιάζουν τα 

νούμερα έως το 2050, καθώς κάθε 

τρία δευτερόλεπτα ένας άνθρωπος 

σε όλο τον κόσμο διαγιγνώσκεται με 

άνοια, καθιστώντας την μια από τις 

πιο σημαντικές υγειονομικές κρίσεις 

του 21ου αιώνα. Στην Ελλάδα ο 

αριθμός των ασθενών αγγίζει τις 

200.000, με τις υπάρχουσες δομές  

να παραμένουν ανεπαρκείς για να 

ανταποκριθούν στις κατακόρυφα 

αυξανόμενες ανάγκες.
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-Κληρονομικά αίτια υπάρχουν;
-Υπάρχουν κληρονομικά αίτια. Πιστεύ-

ουμε ότι μέχρι τώρα έχουμε λύσει το παζλ 
της κληρονομικότητας στο 80%. Πιο συγκε-
κριμένα, σε ένα πολύ μικρό ποσοστό 1-5% 
των ασθενών κληρονομείται η νόσος με τον 
επικρατούντα χαρακτήρα, δηλαδή αν έχει 
ένας από τους γονείς, θα έχει το 50% των 
παιδιών. Το υπόλοιπο ποσοστό μέχρι και 
80% έχουν προδιαθεσικά γονίδια. Έχουν 
βρεθεί πολλά τέτοια γονίδια, τα οποία όμως 
από μόνα τους, είτε υπάρχει ένα ή και πε-
ρισσότερα, δεν έχουν τη δυνατότητα να 
προκαλέσουν τη νόσο, αλλά πρέπει να συ-
ντρέχει και κάποιος άλλος περιβαλλοντικός 
επιβαρυντικός παράγοντας, όπως για παρά-
δειγμα ο διαβήτης ή η υπέρταση που προ-
αναφέραμε, έτσι ώστε να ενεργοποιηθούν 
και να αναπτυχθεί η νόσος. Οπότε παίζει 
ρόλο η κληρονομικότητα, αλλά πρέπει να 
υπάρχει και κάτι άλλο που θα συμβάλλει.

-Υπάρχουν συμπτώματα που προειδο-
ποιούν, ίσως και χρόνια πριν, για τον 
ερχομό της νόσου;

Ναι, υπάρχουν προειδοποιητικά σημά-
δια της νόσου που θα πρέπει να προσέ-
ξουμε, τα οποία μπορεί να εμφανιστούν, 
τρία, έξι, μπορεί ακόμα και δέκα ή και πε-
ρισσότερα χρόνια πριν. Αυτά περιλαμβά-
νουν απώλεια μνήμης, ξεχνάμε δηλαδή τι 
κάναμε χθες, δυσκολία να ολοκληρώσουμε 
καθημερινές εργασίες ρουτίνας, δυσκολία 
να βρούμε τις κατάλληλες λέξεις να εκφρα-

στούμε, αποπροσανατολισμό χρόνου και 
τόπου, λάθος τοποθέτηση αντικειμένων, 
μειωμένη κρίση, δυσκολία στην επίλυ-
ση προβλημάτων, στις συναλλαγές, στις 
σύνθετες δραστηριότητες, στην οδήγηση, 
απώλεια πρωτοβουλίας κινήσεων, τάσεις 
απομόνωσης και γενικότερα αλλαγές στη 
διάθεση και στην προσωπικότητα.

-Σε ποια ηλικία πρέπει να αρχίζει η πρό-
ληψη και τι πρέπει να περιλαμβάνει;

-Από τότε που γεννιόμαστε. Θα πρέπει 
να μαθαίνουμε και να εκπαιδεύουμε  τα 
παιδιά να έχουν γνώσεις και να μπορούν 
να διαχειρίζονται τα προβλήματά τους, να 
τους παρέχουμε όσο το δυνατόν περισσό-
τερη και υψηλότερη εκπαίδευση, καλλιερ-
γώντας  συγχρόνως τις αρετές για να είναι 
χρήσιμοι στην κοινωνία. Να τους βοηθή-
σουμε να μην αρχίσουν το κάπνισμα, να 
μάθουν να τρώνε σωστά στο πλαίσιο της 
μεσογειακής διατροφής -φρούτα, λαχανικά, 
όσπρια, δημητριακά, ψάρι, λιγότερο κρέας 
και γαλακτοκομικά-, να κοιμούνται σωστά, 
να ασκούνται σωματικά, και αν τελικά εμ-
φανιστεί κάποιο πρόβλημα, όπως κατάθλι-
ψη, σακχαρώδης διαβήτης, χοληστερίνη, 
υπέρταση, να προβούμε σε έγκαιρη αντιμε-
τώπισή τους.

-Υπάρχουν κάποιες προληπτικές ιατρι-
κές εξετάσεις που θεωρείτε σκόπιμες;

-Μπορούμε, από οποιαδήποτε ηλικία, 
να ελέγχουμε τη βιταμίνη Β12, τον θυρεοει-

δή, το φυλλικό οξύ και την ομοκυστεΐνη.
Επίσης, όχι μόνο οι γιατροί, αλλά και οι 

ασθενείς είναι χρήσιμο να είναι ενήμεροι 
και για το 5-10% των αναστρέψιμων ανοι-
ών, που μπορεί να οφείλονται για παρά-
δειγμα στην έλλειψη βιταμίνης B12 ή στον 
υποθυρεοειδισμό, καθώς και στην «ψευδο-
άνοια» από κατάθλιψη. 

-Όταν μιλάμε για πρόληψη και τρόπους 
να προφυλαχθούμε, εννοούμε ουσια-
στικά να καθυστερήσουμε και να ανα-
βάλλουμε τη νόσο ή να την αποφύγου-
με; 

-Κυρίως να την αναβάλλουμε, γιατί τελι-
κά μπορεί αναβάλλοντάς την, να εμφανιζό-
ταν στα 90 χρόνια, οπότε υπάρχει περίπτω-
ση να πεθάνουμε νωρίτερα, χωρίς να την 
αναπτύξουμε. Οπότε να την αναβάλλουμε 
μέχρι να πεθάνουμε. Γιατί αν ζήσουμε όλοι 
150 χρόνια, όλοι θα έχουμε άνοια.

-Υπάρχουν μελέτες για μελλοντικές θε-
ραπείες; Περιμένουμε να κυκλοφορή-
σουν νέα φάρμακα;

-Υπάρχουν πολλές μελέτες. Και εμείς 
εδώ κάνουμε, αλλά και συμμετέχουμε και 
σε παγκόσμιες μελέτες, από τις οποίες μάλι-
στα περιμένουμε τώρα αποτελέσματα. Γίνο-
νται συνεχώς μελέτες, αλλά δυστυχώς, κάθε 
μέρα σταματούν μη έχοντας αποτελεσματι-
κότητα. Και αυτό οφείλεται στο ότι αρχίζου-
με πολύ αργά τις θεραπείες, όταν έχει ήδη 
καταστραφεί το 70% του εγκεφάλου.
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-Τα τελευταία χρόνια παρατηρείται  μία 
στροφή του ερευνητικού ενδιαφέρο-
ντος στην επίδραση που ενδέχεται να 
έχουν φυτικά προϊόντα και ουσίες στην 
εξέλιξη της νόσου. Τι δείχνουν τα μέχρι 
στιγμής αποτελέσματα;  Είναι ενθαρρυ-
ντικά; 

-Πράγματι, τα τελευταία χρόνια ασχολού-
μαστε ιδιαίτερα και πραγματοποιούνται πολ-
λές μελέτες με φυτικά προϊόντα για ασθενείς 
με ήπια νοητική διαταραχή, που βρίσκονται 
δηλαδή στο προστάδιο της νόσου, τα οποία 
φαίνεται να βοηθούν τις νοητικές λειτουργί-
ες. Ήταν εντυπωσιακά τα αποτελέσματα που 
είχαμε από την ημερήσια χορήγηση, για ένα 
χρόνο, κρόκου Κοζάνης, που έχει αντιοξει-
δωτικές και αντιφλεγμονώδεις ιδιότητες, σε 
ασθενείς με ήπια νοητική διαταραχή, των 
οποίων βελτιώθηκε και ο όγκος του εγκεφά-
λου στην μαγνητική, αλλά και το εγκεφαλο-
γράφημά τους ήταν καλύτερο. Στο Ιράν, ο 
κρόκος χρησιμοποιείται εδώ και χρόνια σε 
ασθενείς με άνοια, και μάλιστα με την ίδια 
αποτελεσματικότητα με τα φάρμακα. Επίσης, 
ερευνούμε την επίδραση που ενδέχεται να 
έχει το αγουρέλαιο, που φαίνεται να ωφελεί 
σημαντικά και τα αποτελέσματα θα παρου-
σιαστούν πολύ σύντομα. Παράλληλα ερευ-
νούμε την αλόη, το τσάι του βουνού και τον 
συνδυασμό αλόης και κρόκου, ενώ ελπιδο-
φόρα αποτελέσματα φαίνεται να έχουν φυ-
τικά προϊόντα με ομοταυρίνη, που υπάρχει 
στα φύκια της θάλασσας. 

-Πέρα από μείζον ιατρικό και κοινω-
νικό θέμα, υπάρχει και η οικονομική 
διάσταση της νόσου, με το κόστος της 
άμεσης αλλά και άτυπης περίθαλψης 
να αυξάνεται με γεωμετρική πρόοδο, 
όπως και η ανάγκη ύπαρξης περαιτέρω 
δομών και υπηρεσιών. Είναι έτοιμο το 
εθνικό σύστημα υγείας και  τα ασφα-
λιστικά ταμεία να ανταποκριθούν στα 
ραγδαία αυξανόμενα νούμερα;

-Όχι. Το 2017, φανταστείτε, είχαμε στα 
Κέντρα Ημέρας 100.000 επισκέψεις και 
σε μόλις ένα χρόνο, το 2018, έφτασαν τις 
120.000. Δεν χωράμε πια, δεν μας φτάνουν. 
Γίνονται, όμως, προσπάθειες για να αντιμε-
τωπιστεί το πρόβλημα, αλλά δεν αντιμετω-
πίζεται εύκολα. Στα τέσσερα υπάρχοντα Κέ-
ντρα Ημέρας, θα προστεθούν άλλα επτά σε 
όλη τη χώρα, ενώ θα αυξηθούν τα Ιατρεία 
Μνήμης και θα δημιουργηθούν μονάδες 
φροντίδας για ασθενείς τελικού σταδίου, 
μία στην Καλαμάτα και μία στη Θεσσαλο-
νίκη.  Παράλληλα, ξεκινά σταδιακά ένα 
πρόγραμμα διασύνδεσης με τους ΟΤΑ και 
οι εταιρίες Alzheimer θα συνεργαστούμε με 
τα ΚΑΠΗ και ΚΗΦΗ των δήμων για να εκπαι-
δεύσουμε τα στελέχη να κάνουν την ίδια 
δουλειά με τα Κέντρα Ημέρας, έτσι ώστε να 
μην ταλαιπωρούνται οι ασθενείς. Έχουμε 
πετύχει γύρω στο 20-25% από αυτά που 
προγραμματίσαμε στο Εθνικό Σχέδιο Δρά-
σης για την άνοια και τη νόσο Alzheimer, 
και προσπαθούμε.

-Τί προβλέπεται αυτή τη στιγμή, νομι-
κά, αναφορικά με τη δικαιοπρακτική 
ικανότητα των ασθενών με άνοια και 
γενικότερα τί ισχύει για την γενικότε-
ρη εξακρίβωση της ικανότητάς τους 
π.χ. να οδηγούν, να υπογράφουν, να 
ρυθμίζουν κληρονομικά ζητήματα, 
να παίρνουν σημαντικές αποφάσεις, 
κ.τ.λ.;  

-Αυτή τη στιγμή επιχειρείται η δημιουρ-
γία συγκεκριμένου νομοθετικού πλαισίου 
για την άνοια στην Ελλάδα, που θα καθο-
ρίζει ό,τι χρειάζεται και θα δώσει λύση και 
απάντηση σε πολύ βασικά ζητήματα. Είναι 
άκρως αναγκαίο, καθώς δεν υπάρχει τίπο-
τα τώρα και κανείς δεν είναι καλυμμένος. 

-Το άτομο που νοσεί είναι σε φάση να 
αντιληφθεί τη δυσκολία που αντιμε-
τωπίζει να θυμηθεί πρόσωπα και κα-
ταστάσεις;  Όταν το αντιλαμβάνεται, 
ποιος είναι ο καλύτερος τρόπος να του 
εξηγήσουν τι είναι αυτό που του συμ-
βαίνει και να το βοηθήσουν;

-Όχι, δεν μπορεί πάντα να το αντιλη-
φθεί. Ανάλογα με την περίπτωση και με 
το πώς αρχίζει η νόσος στον καθένα και 
τι σημείο του εγκεφάλου έχει προσβληθεί, 
όπως το κέντρο αναισθησίας. Όσον αφο-
ρά στην ανακοίνωση της διάγνωσης είναι 
ολόκληρη επιστήμη και εξαρτάται και αυτή 
από την προσωπικότητα και προσαρμόζε-
ται στον κάθε ασθενή. 



Τ Ε Υ Χ Ο Σ  1 5 2   |   Ι Α Ν Ο Υ Α Ρ Ι Ο Σ  2 0 1 9

37

Η Εταιρεία 
Alzheimer 
ξεκίνησε 

από τις Συκιές 
Πάντα πρωτοπόρος και καθοδηγη-

τής σε ζητήματα Κοινωνικής Πολιτικής, 
σταθερά ευαισθητοποιημένος σε θέ-
ματα ψυχικής υγείας και τρίτης ηλικίας, 
ο πρώην δήμος Συκεών, σε άψογη 
συνεργασία με την Ελληνική Εταιρία 
Νόσου Alzheimer  και υπό την επιστη-
μονική καθοδήγηση της Μάγδας Τσο-
λάκη, είχε ξεκινήσει με ιδία πρωτοβου-
λία, ήδη από το 1995, 24 χρόνια πριν, 
αυτό που πλέον και επίσημα επιχειρεί-
ται να εισαχθεί σταδιακά σε όλους τους 
δήμους της χώρας. 

Στελεχωμένο από μέλη της Εταιρεί-
ας Alzheimer Ελλάδας με εμπειρία σε 
κλινικό και ερευνητικό έργο, το 1995 
ξεκίνησε τη λειτουργία του στις Συκιές, 
το Ιατρείο Μνήμης, Άνοιας και Ψυχο-
γηριατρικών διαταραχών, στο χώρο 
των ιατρείων του Α΄ ΚΑΠΗ Συκεών, με 
τις υπηρεσίες να παρέχονται εντελώς 
δωρεάν. 

Σήμερα, για την υποστήριξη των 
πασχόντων δημοτών και κατοίκων 
του δήμου, και για την ενημέρωση του 
κοινού σχετικά με την πρόληψη της 
άνοιας, στο πλαίσιο προγράμματος 
για κοινότητες φιλικές προς την άνοια 
και τη δημιουργία εξειδικευμένων 
συμβουλευτικών σταθμών, υπάλλη-
λοι των Κοινωνικών Υπηρεσιών του 
δήμου Νεάπολης-Συκεών συνεχίζουν 
τη θεωρητική τους εκπαίδευση για 
να ακολουθήσει και η πρακτική τους 
άσκηση σε Κέντρα Ημέρας.

-Ποιες είναι οι πιο δύσκολες στιγ-
μές σας με ασθενείς; 

-Όταν χάνονται οι ασθενείς και τε-
λικά τους βρίσκουμε κάπου νεκρούς. 
Είναι μεγάλο πρόβλημα το γεγονός 
ότι υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι δεν 
έχουν πού και πώς να τελειώσουν τη 
ζωή τους όταν βρίσκονται σε αυτή τη 
δύσκολη κατάσταση της άνοιας. Είναι 
απαράδεκτο και πρέπει να λύσουμε 
άμεσα το πλαίσιο με την ύπαρξη ενός 
νόμου με τον οποίο θα είναι καλυμ-
μένοι όλοι αυτοί οι άνθρωποι.

-Τα συναισθήματα των ασθενών 
παραμένουν ενεργά κατά την εξέ-
λιξη της νόσου; Επηρεάζονται; 

-Σίγουρα, γιατί δεν μπορούν να 
ανταποκριθούν και κάνουν αντιδρα-
στική κατάθλιψη.

-Νιώθουν όμως την αγάπη των γύρω;
-Ναι, και την αγάπη τη νιώθουν, 

και την επιθετική συμπεριφορά ει-
σπράττουν.

-Παρατηρείτε φαινόμενα περιθω-
ριοποίησης των ασθενών; 

-Ναι, βέβαια. Γιατί τα παιδιά τους 
δουλεύουν, οι σύζυγοι έχουν και 
άλλα πράγματα να κάνουν, οπότε οι 
ασθενείς μένουν μόνοι τους. Οι ίδιοι 
δεν μπορούν να επικοινωνήσουν για 
να βγουν έξω, να κάνουν παρέα, να 
πιουν έναν καφέ, οι φίλοι δεν έρχο-
νται πια σπίτι γιατί δεν μπορούν πια 
να επικοινωνήσουν, έτσι μένουν μό-
νοι και οδηγούμαστε μοιραία σε έναν 
κοινωνικό αποκλεισμό.

-Πιστεύετε ότι ντρέπονται οι ίδιοι 
ή οι οικογένειές  τους;

-Ναι και οι δύο, υπάρχει το στίγμα.

-Τί ρόλο καλείται να διαδραματί-
σει η κοινωνία και η πολιτεία για 
να αποτρέψει τον κοινωνικό απο-
κλεισμό αυτών των ατόμων; Σε τί 
βαθμό βλέπετε να είναι ενημερω-
μένη και ευαισθητοποιημένη η 
κοινωνία;

-Η Πολιτεία είναι πολύ μακριά για 
να φτάσει σε αυτό το επίπεδο, αλλά 
και στην κοινωνία δεν υπάρχει δι-
άθεση ενημέρωσης. Αλλά υπάρχει 
θέμα και όσον αφορά στους εμπλε-
κόμενους, καθώς οι εθελοντές και οι 
εταιρίες Alzheimer πραγματοποιούν 
αρκετές εθελοντικές εκδηλώσεις και 

δεν έρχονται. Φανταστείτε ότι το Κέ-
ντρο Ημέρας επισκέφθηκαν πέρυσι 
120.000 άτομα και στην κοπή της πί-
τας ήμασταν 250 άνθρωποι.

-Η επαφή όλα αυτά τα χρόνια, από 
το 1988, με ασθενείς με Alzheimer 
πώς σας έχει επηρεάσει ως άν-
θρωπο και ως επιστήμονα; 

-Ως επιστήμονα, ως γιατρό, με βοή-
θησε να μπω πιο βαθιά στη λειτουργία 
του εγκεφάλου και να μάθω πράγματα 
που με βοηθούν και στα άλλα νοσή-
ματα του εγκεφάλου. Ως άνθρωπο, 
ήταν ένα πολύ καλό μάθημα για μένα 
για να μπορέσω να καταλάβω πόσο 
αξίζει ο άνθρωπος ακόμα και όταν δεν 
έχει κάποιες ικανότητες. Είναι πολύ 
σημαντικό να τους αγαπούμε και να 
τους φροντίζουμε τους ανθρώπους 
αυτούς, έχουν την ίδια αξία με όλους 
μας. Ασχολούμενη με αυτούς τους αν-
θρώπους, έμαθα να αγαπώ τους αν-
θρώπους περισσότερο.

«ΕΚΤΟΣ ΤΩΝ ΤΕΙΧΩΝ»,
τεύχος 19 / Νοέμβριος 1997
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Πώς θα σας φαινόταν ένα συμπαθητικό 
ρομποτάκι που ανιχνεύει τα χρώμα-
τα και το είδος των φαρμάκων, βοη-

θώντας τον αγαπημένο σας παππού  και την 
αγαπημένη σας γιαγιά να παίρνουν τα σωστά 
φάρμακα στη σωστή δοσολογία; Θα ήταν 
πράγματι ένα ξεχωριστό δώρο…

Τί θα λέγατε για ένα… τετραπέρατο κου-
δούνι εξώπορτας, που θα έστελνε σε ανθρώ-
πους με προβλήματα ακοής ή σε αναπηρικό 
αμαξίδιο, ένα γραπτό μήνυμα με μία φωτο-
γραφία στο κινητό τους τηλέφωνο που θα 
δείχνει ποιος είναι έξω από την πόρτα; Προφα-
νώς, εντυπωσιακό…

Φυσικά, όλους θα μας ενδιέφερε ένα ρο-
μποτικό όχημα έτοιμο να εξερευνήσει τον πλα-
νήτη Άρη ή αισθητήρες που προειδοποιούν 
τα καράβια για τους κινδύνους και σώζουν 
ναυαγούς, ενώ σίγουρα δεν θα άφηνε κανέ-
ναν αδιάφορο ένα έξυπνο σπίτι που παράγει 
ηλεκτρικό ρεύμα και συλλέγει βρόχινο νερό, 
ένα μηχανικό ασύρματο χέρι για ανύψωση 
και μεταφορά αυτοκινήτων εξ αποστάσεως 
μέσω κινητού, ένα δυναμικό Remover Drawer 
ή έστω ένα βιονικό χέρι…

Όχι, δεν πρόκειται για τα νέα gadget του 

αστυνόμου Σαΐνη, που σίγουρα θα ζήλευε 
πολύ, ούτε για τα νέα επιτεύγματα του Κύρου 
Γρανάζη, αλλά για τις εξαιρετικά εντυπωσιακές, 
ενδιαφέρουσες, πρωτότυπες, καινοτόμες και 
κοινωνικά «ευαίσθητες» ιδέες που γέννησε για 
ακόμα μία χρονιά η προχωρημένη και αξιοζή-
λευτη δημιουργική σκέψη και επινοητικότητα, 
το πάθος και το μεράκι μαθητριών και μαθη-
τών από το Νηπιαγωγείο μέχρι το Λύκειο, από 
ολόκληρη την Ελλάδα, που παρουσιάστηκαν, 
συναγωνίστηκαν και έκλεψαν τις εντυπώσεις 
στο 5ο Πανελλήνιο Μαθητικό Φεστιβάλ Ρο-
μποτικής, που διοργάνωσε (15.12.2018) για 
μια ακόμη φορά το Πειραματικό Γυμνάσιο του 
Πανεπιστημίου Μακεδονίας στη Νεάπολη, με 
τη συνεργασία και την υποστήριξη του δήμου 
Νεάπολης-Συκεών. 

Ρομποτιστές ετών… 5! 
Ο Καραγκιόζης… χάκερ έδωσε το σύν-

θημα και εκατοντάδες μικροί ταλαντούχοι 
ρομποτιστές, σε 67 πολυμελείς ομάδες από 
Νηπιαγωγεία, Δημοτικά, Γυμνάσια, Λύκεια και 
Ε.Ε.Ε.ΕΚ. από τα Ιωάννινα, το Βόλο, τις Σέρρες, 
την Έδεσσα, το Κιλκίς, την Αλεξάνδρεια, τον 
Άγιο Αθανάσιο, την Καρδία, την Περαία, τον 

Θερμαϊκό, την Καλαμαριά, την Ευκαρπία, τον 
Εύοσμο, τους Αμπελόκηπους, τη Σταυρού-
πολη, την Πολίχνη, τη Νεάπολη, τις Συκιές, 
τον δήμο Θεσσαλονίκης, αλλά και την Κύπρο 
(ηλεκτρονικά), βρέθηκαν για ακόμα μία χρο-
νιά πιστοί στο ραντεβού τους και μετέτρεψαν 
την αίθουσα πολλαπλών εκδηλώσεων του 
Πειραματικού Γυμνασίου του Πανεπιστημίου 
Μακεδονίας σε μια άλλη… Σίλικον Βάλλεϋ, 
εντυπωσιάζοντας το κοινό, μέσα σε ένα κλίμα 
άμιλλας και χαράς, και εκφράζοντας με τον πιο 
ηχηρό τρόπο το μήνυμα της νέας γενιάς για 
την εκπαίδευση και την Παιδεία.

Πρώτη συμμετοχή φέτος και για λιλιπούτει-
ους μαθητές, με τους μικρούς ερευνητές από 
το Νηπιαγωγείο Νεοχωρούδας να δίνουν ξε-
χωριστό χρώμα στο Φεστιβάλ, ξεναγώντας το 
κοινό στο σχολείο και τα αξιοθέατα της περιο-
χής τους με μια ρομποτούλα-μελισσούλα.

«Η νέα γενιά δείχνει το δρόμο…»
Πρώτη φορά συμμετείχε φέτος και η 2η 

ΕΠΑΣ του ΟΑΕΔ, ενώ για ακόμα μία χρονιά 
έλαβαν μέρος, και μάλιστα βραβεύτηκαν για 
τη ρομποτική κατασκευή τους με στόχο τηδι-
άσωση των ζώων του πλανήτη μας, μαθητές 

5ο ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟ ΜΑΘΗΤΙΚΟ ΦΕΣΤΙΒΑΛ ΡΟΜΠΟΤΙΚΗΣ

Ρομπότ… πιτσαδόροι και Αργοναύτες
συναντούν τον Καραγκιόζη… χάκερ

Καινοτόμες εφευρέσεις 67 ομάδων μαθητών από το Νηπιαγωγείο μέχρι το Λύκειο, 

γενικών και ειδικών σχολείων από όλη την Ελλάδα, στο δήμο Νεάπολης-Συκεών
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Αγωνιστικό Τμήμα:
 ΔΗΜΟΤΙΚΑ ΣΧΟΛΕΙΑ:

1ο Βραβείο: Evobots (3ο Πειραματικό ΔΣ Ευό-
σμου)
2ο Βραβείο: Robopirates (3ο ΔΣ Ευκαρπίας)
3ο Βραβείο: Central Minds 2 (10o, 11ο & 13ο ΔΣ 
Ευόσμου)
ΕΠΑΙΝΟI: Probot-Keaj (Αρσάκειο) (Αρσάκειο ΔΣ 
Θεσσαλονίκης), LittleRobots (orange) (3ο Πειραμα-
τικό ΔΣ Ευόσμου), robot’s (4ο, 13ο& 15ο ΔΣ Δρά-
μας),Ρομποτιστές 2 (7ο ΔΣ Καλαμαριάς)

 ΓΥΜΝΑΣΙΑ
1ο Βραβείο: ARGO-Droids (8ο Γ/Σ Βόλου)
2ο Βραβείο: Central Minds 1 (4o Γ/Σ Πολίχνης, 5ο 
Γ/Σ Σταυρούπολης)
3ο Βραβείο: 4RoboTech (4ο Γ/Σ Σταυρούπολης)
ΕΠΑΙΝΟΙ: Robogenius (1ο Γ/Σ ΣΕΡΡΩΝ), Arsakeio  
Robotics 2 (Αρσάκειο Γ/Σ Θεσσαλονίκης), Real Steel 
(Πρότυπο Γ/Σ Ζωσιμαίας, 1ο & 7ο Γ/Σ Ιωαννίνων, Γ/Σ 
Βελισσαρίου), Robotics Club Αλεξάνδρειας 2 (1ο Γ/Σ 
Αλεξάνδρειας), Robo Racers (1ο Γ/Σ Συκεών Οδυσσέ-
ας Φωκάς), Another Brick in the Bot (8ο Γ/Σ Βόλου), 
Arsakeio Robotics 3 (Αρσάκειο Γ/Σ Θεσσαλονίκης), 
ΠΙΤΣΑΔΟΡΟΙ (Πειραματικό Γ/Σ ΠΑΜΑΚ), Λέοντες Σερ-
ρών (3ο Γ/Σ Σερρών, Μουσικό Γ/Σ Σερρών), Αtom  
Robotics (1ο Γ/Σ Βόλου, 1ο Γ/Σ Ν. Ιωνίας, 10 & 11ο 
ΔΣ Βόλου), CLEVER BOTS (Πειραματικό Γ/Σ ΠΑΜΑΚ), 
Atom Arduino Team (3ο Γ/Σ Βόλου, ΔΣ Ιωλκού)

 ΛΥΚΕΙΑ
1ο Βραβείο: Confirm Name (Πειραματικό ΓΕΛ ΠΑ-
ΜΑΚ)
2ο Βραβείο: Πειραματικό Robotics (2ο Πειραματι-
κό ΓΕΛ Θεσ/νίκης)
3ο Βραβείο: iQroboQ (1ο ΓΕΛ ΑΓΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

 ΒΡΑΒΕΙΑ ΠΡΩΤΟΤΥΠΗΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΗΣ: 3ο Γ/Σο Σερ-
ρών, Real Steel (Πρότυπο Γ/Σ Ζωσιμαίας, 1ο & 7ο Γ/Σ 
Ιωαννίνων, Γ/Σ Βελισσαρίου)

 ΒΡΑΒΕΙΑ ΕΞΥΠΝΗΣ ΛΥΣΗΣ: ΠΙΤΣΑΔΟΡΟΙ (Πειρα-
ματικό Γ/Σ ΠΑΜΑΚ), Μηχανοκίνητοι Αργοναύτες (1ο 
Γυμνάσιο Βόλου)

Εκθεσιακό Τμήμα
1ο Βραβείο Δημοτικών
• Ανιχνευτής Υλικών (1ο ΔΣ Ευκαρπίας)
1ο Βραβείο Γυμνασίων
• Remover Drawer (4ο Γ/Σ Σταυρούπολης)
1ο Βραβείο Λυκείων
• RAIN COLLECTOR (2ο ΓΕΛ Θερμαϊκού)

 Βραβεία Πρωτότυπης Ιδέας
• Το κουδούνι της εξώπορτας για άτομα με προ-
βλήματα ακοής ή σε αναπηρικό αμαξίδιο (Πειραματι-
κό Γ/Σ ΠΑΜΑΚ) 
• Intelligent Medicine Provider (2ο Πειραματικό 
ΓΕΛ Θεσσαλονίκης)

 Βραβεία Αυτοσχεδιασμού
• Λούνα Παρκ (3ο ΔΣ Συκεών)
• Βιονικό Χέρι (Πειραματικό Γ/Σ ΠΑΜΑΚ)

 Βραβείο Τεχνολογικής Αρτιότητας
• Τηλεκατευθυνόμενο αυτοκίνητο με αυτοματι-
σμούς (2ο ΓΕΛ - ΕΠΑΛ Έδεσσας)

 Βραβείο Μαθητικής Αυτενέργειας
• Ασφαλής πλοήγηση στις ελληνικές θάλασσες με 
βοηθό τη ρομποτική (2ο ΔΣ Πολίχνης)

 Βραβείο Καλύτερης Παρουσίασης
• ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΟ-ΗΛΕΚΤΡΙΚΟ ΠΟΔΗΛΑΤΟ (1ο 
ΓΕΛ Νεάπολης)

ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΑτου Ειδικού Εργαστηρίου Επαγγελματικής 
Εκπαίδευσης και Κατάρτισης Κιλκίς, ενσαρ-
κώνοντας το μήνυμα «Όλοι διαφορετικοί, 
όλοι ίσοι», που πρεσβεύει το Φεστιβάλ.

«Οι ίσες ευκαιρίες, η δωρεάν συμμετο-
χή, η αξιοποίηση κάθε υλικού, η αυτενέρ-
γεια των παιδιών, η αποδοχή του διαφο-
ρετικού, η άμιλλα, η φιλία, η συνεργασία 
και η χαρά είχαν την τιμητική τους και φέ-
τος, προσεγγίζοντας τον στόχο της συνεκ-
παίδευσης, και τονίζοντας τον ανθρωπο-
κεντρικό προσανατολισμό του Φεστιβάλ» 
σημείωσαν οι διοργανωτές. 

«Η νέα γενιά δείχνει ξεκάθαρα σε 
όλους μας το δρόμο που πρέπει να ακο-
λουθήσουμε για μια σύγχρονη Παιδεία 
και εκπαίδευση, και οφείλουμε να λάβου-
με σοβαρά υπόψη τα μηνύματα που εκπέ-
μπουν» ανέφερε μεταξύ άλλων στον χαιρε-
τισμό του ο δήμαρχος Νεάπολης- Συκεών 
Σίμος Δανιηλίδης, υπογραμμίζοντας ότι 
«στο δήμο μας πιστεύουμε στο ρόλο μιας 
αναβαθμισμένης Παιδείας για αυτό και 
δεν σταματάμε να στηρίζουμε τη δημόσια 
εκπαίδευση με κάθε τρόπο και μέσο, αλλά 
και πάντα με εντεινόμενο πάθος». 

O δήμαρχος, ο οποίος απένειμε τα 
βραβεία στις ομάδες που διακρίθηκαν, 
εξήρε την «επίμονη προσπάθεια της Διεύ-
θυνσης του Πειραματικού Γυμνασίου» και 
συνεχάρη τα παιδιά για την «εφευρετικό-
τητα και τις έξυπνες ιδέες τους, όπως και 
τους εκπαιδευτικούς που στηρίζουν την 
προσπάθειά τους προς αυτήν την κατεύ-
θυνση». 

Χαιρετισμό απεύθυνε και ο Περιφερεια-
κός Διευθυντής Α΄/Βάθμιας και Β΄/Βάθμιας 
Εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδονίας Πα-
ναγιώτης Ανανιάδης, ενώ η διευθύντρια 
του Πειραματικού Γυμνασίου Πανεπιστη-
μίου Μακεδονίας δρ. Ελένη Μούζουρα 
δεν έκρυβε την ικανοποίησή της για την 
επιτυχία της διοργάνωσης, κάνοντας λόγο 
«για υψηλού περιεχομένου συμμετοχή 
των μαθητών όλων των βαθμίδων», ενώ 
αναφέρθηκε στην «ανάγκη η ρομποτική 
να αποτελέσει αφορμή ανάδειξης των δε-
ξιοτήτων των μαθητών στην εποχή που 
διανύουμε», ευχαριστώντας παράλληλα 
«τον δήμο Νεάπολης-Συκεών για τη μεγά-
λη υποστήριξη της διοργάνωσης». Όπως 
σημείωσε «όλοι διαφορετικοί, όλοι ίσοι, 
όλοι μπορούν να έχουν βήμα σ’ αυτό το 
φεστιβάλ διότι είναι μια γιορτή που περνά 
το μήνυμα της σύγχρονης προσέγγισης 
της ουσιαστικής συνεκπαίδευσης, γενικών 
και ειδικών σχολείων, της αλληλοδιδακτι-
κής, της συνεργασίας, της χαράς».

Το Φεστιβάλ τίμησαν με την παρουσία 
τους ο αντιδήμαρχος Κοινωνικής Πολιτι-
κής και Παιδείας Μιχάλης Βουλγαρίδης, 
δημοτικοί και τοπικοί σύμβουλοι, πανε-
πιστημιακοί, διευθυντές σχολικών μονά-
δων, εκπαιδευτικοί, φοιτητές, μαθητές, 
γονείς, κ.ά.
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Τις καλύτερες εντυπώσεις άφησε για 
ακόμα μία χρονιά η 24η  Πανελλή-
νια Συνάντηση Χορωδιών που δι-

οργάνωσε και φέτος ο δήμος Νεάπολης-
Συκεών με πλήθος συμμετοχών από όλη 
την Ελλάδα. 

Για τρεις ημέρες (18-20.1.2019), το 
κατάμεστο Κλειστό Δημοτικό Θέατρο Συ-
κεών πλημμύριζε κάθε απόγευμα από το 
ηχοχρωματικό πάθος της πολυφωνικής 
μουσικής που χάριζαν απλόχερα 19 συ-

νολικά χορωδίες, σε μία ξεχωριστή συνά-
ντηση μουσικής πανδαισίας, με είσοδο 
ελεύθερη για όλους. 

Εκατοντάδες μαγικές φωνές παιδιών, 
εφήβων και ενηλίκων, ταλαντούχων καλ-
λιτεχνών και ανθρώπων δημιουργικών 
ενώθηκαν με έναν μοναδικό τρόπο, ανα-
δεικνύοντας την ξεχωριστή φιλοσοφία 
της χορωδιακής μουσικής, δίνοντας την 
εξαιρετική ευκαιρία στο ενθουσιασμένο 
κοινό όλων των ηλικιών που γέμισε την 

αίθουσα, να ταξιδέψει σε μία μοναδική 
αισθητική εμπειρία και απόλαυση, στον 
σπουδαίο αυτό θεσμό-σταθμό της πολι-
τιστικής παράδοσης για το δήμο και ολό-
κληρη την πόλη.

Στην «ηχηρή απουσία» του εκλιπόντος 
δημοτικού συμβούλου Γιάννη Δαλάτση, 
αναφέρθηκε η πρόεδρος της Δ.K. Συκεών 
Ειρήνη Καγιαμπίνη, προλογίζοντας την 
εκδήλωση, στη μνήμη του οποίου ήταν 
αφιερωμένη, «χάρη στο ενδιαφέρον, τη 
θέληση, την επιμονή, την οργανωτική 
εποπτεία και επιμέλεια του οποίου, ο θε-
σμός εμπλουτίστηκε, αναβαθμίστηκε και 
πήρε νέα πνοή», όπως σημείωσε. «Τον 
ρόλο του Γιάννη Δαλάτση στην αναβάθ-
μιση αλλά και καθιέρωση πολλών θεσμι-
κών εκδηλώσεων του δήμου» εξήρε και ο 
δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανι-
ηλίδης, υπογραμμίζοντας παράλληλα τη 
«βαριά απώλεια» του δήμου. 

Ο δήμαρχος τόνισε τη «σταθερή στή-
ριξη της δημοτικής αρχής σε θεσμικές και 
όχι ευκαιριακές πολιτιστικές εκδηλώσεις», 
ενώ αναφορικά με το θέμα της φετινής 
Πανελλήνιας Συνάντησης Χορωδιών, 
την Παράδοση, υπογράμμισε «τον αγώ-
να του δήμου για στήριξη της παράδο-
σης, της ιστορίας και του πολιτισμού μας, 
που μαζί με τη γλώσσα και τη θρησκεία, 
αποτέλεσαν τη βασικότερη ρίζα που κρά-
τησε ενωμένο, σε δύσκολα χρόνια, τον 
λαό και την πατρίδα μας», ενώ «βοηθούν 
τη νέα γενιά να συνεχίσει επάξια και κα-
λύτερα από εμάς την πορεία αυτής της 
πατρίδας».

Στην αξία της παράδοσης ως «συ-
γκολλητικής ουσίας που ενώνει τις γε-
νιές από αρχαιοτάτων χρόνων σε μια 
αέναη ιστορική συνέχεια, που σμιλεύει 
και εκπαιδεύει χαρακτήρα και πνεύμα, 
και λειτουργεί ως αναλλοίωτο τεκμήριο 
του συνανήκειν σε μια συγκεκριμένη 
εθνική οντότητα που υπάρχει και εκτός 
των γεωγραφικών ορίων» αναφέρθηκε 
και η συμπαρουσιάστρια δημοτική σύμ-
βουλος Ιωάννα Αλεξιάδου, ενώ «στη 
διάσταση της δημιουργικής έκφρασης 
των ηλικιωμένων μέσα από την ενίσχυση 
των πολιτιστικών δράσεων του δήμου» 
αναφέρθηκαν κατά τον χαιρετισμό τους 
ο πρόεδρος της Κοινωφελούς Επιχείρη-
σης Υπηρεσιών Δημήτρης Απατσίδης, ο 
αντιδήμαρχος Τεχνικών Έργων Αντώνης 
Σαουλίδης και ο πρόεδρος του Δημοτι-
κού Κέντρου Κοινωνικής Προστασίας και 
Αλληλεγγύης Αρίστος Γαλανός.

Να σημειωθεί ότι την καλλιτεχνική επι-
μέλεια της όλης διοργάνωσης «υπέγρα-
ψε» φέτος το Δημοτικό Ωδείο Νεάπολης-
Συκεών και η Μαρία Κουβακλή, ενώ οι 
συμμετέχοντες παραλάμβαναν έργο που 
φιλοτέχνησε ο εικαστικός Νίκος Ζάρας.

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

Χορωδιακή μουσική
υψηλών προδιαγραφών
Τριήμερο μελωδικό ταξίδι αφιερωμένο στην Παράδοση προσέφερε η 24η Πανελλήνια 

Συνάντηση Χορωδιών στο δήμο Νεάπολης-Συκεών
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ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

Λαϊκή Χορωδία των Χρωμάτων του Δημοτικού Ωδείου Νεάπολης-Συκεών
(μαέστρος: Ανδρέας Καρακότας)

Χορωδία Α΄, Β΄ και Γ΄ ΚΑΠΗ Συκεών
(μαέστρος: Ανίλα Τέλι)

Χορωδία Δημιουργικού Συλλόγου Γυναικών Νεάπολης-Συκεών «Εστία»
(μαέστρος: Χρήστος Χαλκιαδάκης)

Νεανική Χορωδία του Δημοτικού Ωδείου Νεάπολης-Συκεών
(μαέστρος: Μαρία Κουβακλή)

Μικτή Χορωδία ΚΑΠΗ Πεύκων
(μαέστρος: Χρήστος Στόικος)

Παιδική Χορωδία του Δημοτικού Ωδείου Νεάπολης-Συκεών
(μαέστρος: Μαρία Κουβακλή)

Μικτή Χορωδία ΚΑΠΗ Ευαγγελίστριας
(μαέστρος: Χρήστος Στόικος)

Παιδική Χορωδία Ι.Ν. Κυρίλλου και Μεθοδίου Θεσσαλονίκης
(μαέστρος: Γλυκερία Ροηλίδη)

Γυναικεία Χορωδία Ι.Ν. Αγ. Χαραλάμπους και Χριστοφόρου Συκεών
(μαέστρος: π.Στυλιανός Βότσης)

Χορωδία Α΄ και Β΄ ΚΑΠΗ Νεάπολης
(μαέστρος Ρούλα Σκορδά)
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Χορωδία Κοινότητας Αθύτου Χαλκιδικής 
(μαέστρος:Κωνσταντίνος Φωστηρόπουλος)

Μικτή Χορωδία Συλλόγου «Αγάπης» Περαίας
(μαέστρος: Ελαιονώρα Καλαϊτσίδου)

Παιδική Χορωδία «Μελισσάνθη» δήμου Αλεξάνδρειας Ημαθίας
(μαέστρος: Ελένη Θεοδωρίδου)

Μικτή Πολυφωνική Χορωδία Πολιτιστικού Συλλόγου Θέρμης 
(μαέστρος: Ελευθερία Μεταξά)

Γυναικείο Φωνητικό Σύνολο Συμβολαιογραφικού Συλλόγου Θεσσαλονίκης
(μαέστρος: Ηρακλής Παναγόπουλος)

Γυναικείο Φωνητικό Σύνολο «Το Πράβι»
(μαέστρος: Μαρία Σγουρίδου)

Χορωδία Ποντιακού Πολιτιστικού Συλλόγου Καλλιθέας-Συκεών 
(μαέστρος: Γεώργιος Μπίλης)

Μουσικογυμναστικός Σύλλογος Σιδηροδρομικών Θεσσαλονίκης «Θερμαϊκός» 
(μαέστρος: Ελιόνα-Ελένη Σινιάρη).

Χορωδία Παραδοσιακής Μουσικής Ι.Ν. Αγ. Αποστόλων Πεύκων
(μαέστρος: Χρήστος Μπαρτζόπουλος)

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ
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Με δυο διαφορετικές εκδηλώσεις, 
που σηματοδοτούν την επιβρά-
βευση της αριστείας και τον αγώνα 

των νέων για κατάκτηση της γνώσης και της 
επιτυχίας, ολοκληρώθηκε στο δήμο Νεάπο-
λης-Συκεών το σχολικό έτος 2017-2018 που 
οδήγησε εκατοντάδες παιδιά στην ανώτα-
τη και ανώτερη εκπαίδευση, μέσα από την 
οποία θα διεκδικήσουν να κάνουν πράξη τα 
όνειρά τους.

Πρώτη στη σειρά πραγματοποιήθηκε η 
εκδήλωση που ήταν αφιερωμένη στα παι-
διά που διακρίθηκαν στις πανελλαδικές 
εξετάσεις και πέτυχαν την εισαγωγή τους σε 
σχολές των ΑΕΙ και ΤΕΙ, για να ακολουθήσει 
η εκδήλωση προς τιμήν της εκλιπούσας Νε-
απολίτισσας Αφροδίτης Ισαακίδου, η οποία, 
σε μια πράξη αγνής και ανυστερόβουλης 
προσφοράς, κληροδότησε την ακίνητη πε-
ριουσία της στον πρώην δήμο Νεάπολης. 

Σύμφωνα με τη διαθήκη της τα εισοδήματα 
που εισπράττονται κατ’ έτος από την εκμε-
τάλλευση της περιουσίας της θα δίνονται σε 
αριστεύσαντες αποφοίτους των Λυκείων της 
Νεάπολης,   

Σημειώνεται ότι και στις τελευταίες πα-
νελλαδικές εξετάσεις για την είσοδό τους σε 
σχολές των ΑΕΙ και ΤΕΙ, οι μαθητές των οκτώ 
Λυκείων και ΕΠΑΛ του δήμου Νεάπολης-
Συκεών κατέγραψαν υψηλό ποσοστό επιτυ-
χίας, που αγγίζει το 77%. Συγκεκριμένα, από 
το σύνολο των 971 υποψηφίων την είσοδό 
τους στην Τριτοβάθμια Εκπαίδευση πέτυχαν 
747 μαθητές, όπως επίσης και άλλοι 74 που 
έκαναν χρήση του 10%.

Χαμόγελα επιβράβευσης
Σε μια βραδιά γεμάτη νεανική φρεσκά-

δα, εκατοντάδες αστραφτερά βλέμματα και 
χαμόγελα επιβράβευσης και ικανοποίησης 

για την επίτευξη του στόχου, νέοι και νέες της 
Δ.Ε. Συκεών παρέλαβαν στην Αίθουσα Εκδη-
λώσεων των 1ου και  5ου Δημοτικών Σχολεί-
ων Συκεών τους επαίνους επιβράβευσης για 
την κατάκτηση του στόχου μιας προσπάθει-
ας, που κορυφώθηκε κατά την προηγούμενη 
σχολική χρονιά με αποτέλεσμα την εισαγωγή 
τους στα Ανώτατα και Τεχνολογικά Ιδρύματα 
της χώρας. 

Συγχαίροντας τους νέους φοιτητές και τις 
νέες φοιτήτριες ο κ. Δανιηλίδης υπογράμμισε 
ότι «είναι χρέος της Πολιτείας να επενδύει και 
να στηρίζει τη μόρφωση και την εκπαίδευση 
των παιδιών μας», καθώς, όπως υπογράμμισε, 
«το ανεβασμένο μορφωτικό επίπεδο συναρ-
τάται άμεσα με την ευημερία της κοινωνίας». 
Ταυτόχρονα, κάλεσε την Πολιτεία και όλους 
τους εμπλεκόμενους φορείς να στηρίξουν το 
δημόσιο σχολείο «με έργα και όχι μόνο κού-
φια λόγια», εξασφαλίζοντας στους νέους «τις 

ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ

«Το μέλλον βασίζεται στην Παιδεία…»
Ειδικές εκδηλώσεις στο δήμο Νεάπολης-Συκεών για την επιβράβευση της αριστείας

Μιχ. Βουλγαρίδης

Ο π. Στυλιανός
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καλύτερες προϋποθέσεις για την εκπαίδευση 
και τη μόρφωσή τους».  

Τόσο ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης όσο και 
ο αντιδήμαρχος Μιχάλης Βουλγαρίδης και ο 
πατήρ Στυλιανός που παρέστη εκπροσωπώντας 
τον μητροπολίτη Σταυρουπόλεως-Νεαπόλεως 
κ. Βαρνάβα, τόνισαν ότι οι φορείς του δήμου 
και της Εκκλησίας θα εξακολουθήσουν να βρί-
σκονται στο πλευρό των παιδιών σε όποια συ-
γκυρία της ζωής τους το χρειαστούν, ενώ θερμά 
συγχαρητήρια για τους κόπους και τη στήριξη 
προς τα παιδιά έδωσαν όλοι σε γονείς και δα-
σκάλους για τη δική τους συνεισφορά.

«Είστε η ελπίδα…»
Πρόσκληση στους νέους που φοιτούν στην 

Τριτοβάθμια Εκπαίδευση για συνεργασία με 
το δήμο και με στόχο την από κοινού υλοποί-
ηση δράσεων και προγραμμάτων με τις Σχολές 
που φοιτούν, ώστε «όλοι μαζί να συμβάλλουμε 
στην περαιτέρω ανάπτυξη και εξέλιξη της εκπαί-
δευσης των παιδιών», απηύθυνε ο δήμαρχος 
Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης, κατά τη 
θεσμοθετημένη εκδήλωση βράβευσης της αρι-
στείας που διοργανώθηκε προς τιμήν της Αφρο-
δίτης Ισαακίδου.    

Η επιθυμία της «Αρχόντισσας της Νεάπολης» 
εκπληρώθηκε για μια ακόμη χρονιά, με συνολι-
κά 160 αποφοίτους των Λυκείων της Νεάπολης 
του σχολικού έτους 2017-2018, με βαθμό απο-
φοίτησης πάνω από 18, να βραβεύονται σε μία 
ξεχωριστή τελετή λαμβάνοντας το συμβολικό 
ποσό επιβράβευσης που αντιστοιχεί στον κα-
θένα, μαζί με τα συγχαρητήρια εκ μέρους της 
δημοτικής αρχής.

«Η μόρφωση των παιδιών μας, το πνευμα-
τικό, μορφωτικό και τεχνολογικό επίπεδό τους 
είναι τα απαραίτητα όπλα που μπορούν να δώ-
σουν ελπίδα στην πατρίδα μας και την κοινω-
νία. Αυτή την πίστη είχε και η ‘‘Αρχόντισσα της 
Νεάπολης’’ όταν συνειδητά δώριζε την ακίνητη 
περιουσία της στον δήμο για την επιβράβευση 
του αγώνα των παιδιών που αριστεύουν», ανέ-
φερε ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης, εξαίροντας 
το ήθος και την προσφορά της μεγάλης δωρή-
τριας, παρουσία του π. Ιωάννη Πενλόγλου, ως 
εκπροσώπου του μητροπολίτη Νεαπόλεως-
Σταυρουπόλεως και Συκεών κ. Βαρνάβα, συγ-
γενών της (Ελένης Φωτιάδου και Βασίλη Ισαα-
κίδη), αντιδημάρχων, δημοτικών και τοπικών 
συμβούλων.

«Είστε η ελπίδα της κοινωνίας μας και  αυτή η 
ελπίδα στηρίζεται και βραβεύεται από την απλο-
χεριά της αγάπης της “Αρχόντισσας της Νεάπο-
λης”. Η επιβράβευση αυτή είναι η ανταμοιβή 
των κόπων σας και των θυσιών των οικογενειών 
σας, είναι ένα μικρό κίνητρο, μια ενθάρρυνση, 
ένα μήνυμα αισιοδοξίας για χιλιάδες νέα παιδιά 
έξω από την αίθουσα που μοχθούν καθημερι-
νά για διάκριση και επιτυχία», ανέφερε ο αντι-
δήμαρχος Κοινωνικής Πολιτικής και Παιδείας 
Μιχάλης Βουλγαρίδης απευθυνόμενους στους 
αριστεύσαντες μαθητές, για να ακολουθήσει η 
επίδοση του συμβολικού ποσού.
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Η Τέχνη, σε όλες τις εκφράσεις της, 
ή τουλάχιστον στις περισσότε-
ρες, είναι αποκλειστικό… προ-

νόμιο μόνο των φυσιολογικών ατό-
μων-δημιουργών; Ή, μήπως, μπορεί 
να αποτελέσει κι ένα πολύτιμο πολυερ-
γαλείο των ατόμων με αναπηρία, μέσω 
της οποίας εκφράζονται δημιουργικά 
και επικοινωνούν με το κοινωνικό πε-
ριβάλλον οικοδομώντας μια σχέση 
ισότιμης συνύπαρξης;

Την απάντηση έδωσαν με τον πλέον 
ηχηρό και αποκαλυπτικό τρόπο οι νέοι 
των Κέντρων Δημιουργικής Απασχόλη-
σης (ΚΔΑΠμεΑ) του δήμου Νεάπολης-
Συκεών, που την περασμένη περίοδο 
ξεδίπλωσαν για μια ακόμη φορά το τα-
λέντο τους στη φωτογραφία και στο θέ-
ατρο. Μέσα σε ένα μεστό τριήμερο όχι 
μόνο εντυπωσίασαν το κοινό με τις ικα-
νότητές τους αλλά πέτυχαν κάτι πολύ 

σημαντικότερο: να επικοινωνήσουν με 
τον «έξω κόσμο» και να πείσουν τους 
πάντες για τις ιδιαίτερες ικανότητές τους, 
που ναι μεν τους καθιστούν διαφορε-
τικούς αλλά και ίσους με όλους τους 
υπολοίπους, που εν τέλει οφείλουν να 
αποδεχθούν τα άτομα με αναπηρία ως 
ισότιμα μέλη της κοινωνίας.

Αυτά διαπίστωσαν όσοι παρακολού-
θησαν την θεατρική παράσταση που οι 
νέοι και οι νέες των ΚΔΑΠμεΑ παρουσί-
ασαν στο Δημοτικό Θέατρο Συκεών και 
στο Αμφιθέατρο Τελετών του Πανεπι-
στημίου Μακεδονίας, στο πλαίσιο του 
1ου Φεστιβάλ με θέμα «Αντανάκλαση 
της Αναπηρίας στην Τέχνη», το οποίο 
διοργανώθηκε από το ΠΑ.ΜΑΚ. σε συ-
νεργασία με το Φεστιβάλ Κινηματογρά-
φου Θεσσαλονίκης. 

Η παράσταση με τίτλο «Σαν παλιό 
σινεμά» ήταν ένα ταξίδι στον παλιό 

καλό ελληνικό κινηματογράφου με 
ατάκες διαχρονικές που έχουμε όλοι 
αγαπήσει, με τους πρωταγωνιστές να 
μαγεύουν το κοινό και να καταχειρο-
κροτούνται.

Εντυπωσιακό ήταν και το αποτέλε-
σμα της ενασχόλησής τους με την τέχνη 
της φωτογραφίας, σε βαθμό μάλιστα 
που τα έργα τους αν δεν έφεραν την 
υπογραφή των ΚΔΑΠμεΑ όλοι θα ανα-
ζητούσαν τον φωτογράφο-δημιουργό 
τους. 

«Η Θεσσαλονίκη μέσα από τα δικά 
μας μάτια» ήταν η έκθεση φωτογρα-
φιών που επιμελήθηκε η Ομάδα Φω-
τογραφίας των ΚΔΑΠμεΑ του δήμου 
Νεάπολης-Συκεών και παρουσιάστη-
κε στο  φουαγιέ της Βιβλιοθήκης στην 
Πρυτανεία του Πανεπιστημίου Μακε-
δονίας και στο φουαγιέ του Δημοτικού 
Θεάτρου Συκεών.

ΚΔΑΠμεΑ

Οι δημιουργικές ικανότητες 
εντυπωσιάζουν! 

Θεατρική παράσταση και έκθεση φωτογραφίας 

από τα άτομα με αναπηρία του δήμου μας
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Η Τέχνη ενώνει…
Με τις φωτογραφικές μηχανές ανά χεί-

ρας, και υπό τη συνοδεία και διδασκαλία 
των υπευθύνων τους τμήματος, οι νέοι 
«όργωσαν» την πόλη και κατέγραψαν με 
μοναδική ευαισθησία όχι μόνο εικόνες της 
καθημερινής ζωής και των μνημείων αλλά 
και ότι τους πληγώνει, αναδεικνύοντας την 
αντικοινωνική συμπεριφορά των υγιών που 
παρκάρουν σε ράμπες αναπήρων και γενι-
κώς δείχνουν να μη σέβονται τα δικαιώματα 
αυτών των συνανθρώπων μας.

Δύο έννοιες, λοιπόν, Τέχνη και Αναπη-
ρία, που στις συνειδήσεις της πλειοψηφίας 
της κοινής γνώμης είναι αντικρουόμενες, 
αποδείχθηκε το πώς εξηγείται αυτή η μεγά-
λη απόκλιση στις συνειδήσεις μας, αλλά και 
πώς μπορεί να γεφυρωθεί αυτό το χάσμα, 
καθώς η Τέχνη μπορεί και φέρει τον άνθρω-
πο σε ισορροπία με το κοινωνικό περιβάλ-
λον του. 

Το τρίπτυχο της εκπροσώπησης των 
ΚΔΑΠμεΑ του δήμου Νεάπολης-Συκεών, 
τόσο στο εορταστικό πρόγραμμα των Χρι-
στουγέννων όσο και στο συνέδριο του «Πα.
Μακ.», βασίστηκε σε στοιχεία της έκφρασης 
μέσω της ερμηνείας ρόλων, της αποτύπω-
σης συναισθημάτων και σκέψεων στο φω-
τογραφικό χαρτί αλλά και μέσω της εκφοράς 
του λόγου, από τα ίδια τα μέλη των ΚΔΑΠ-
μεΑ του δήμου Νεάπολης-Συκεών. Όπως 
καθημερινά αποδεικνύουν τα τμήματα των 
ΚΔΑΠμεΑ, η δημιουργία περισσεύει, καθώς 
τα μέλη τους, σε συνεργασία με το άρτια ειδι-
κά εκπαιδευμένο επιστημονικό προσωπικό, 
βρίσκονται σε διαρκή εγρήγορση έκφρα-
σης και ανίχνευσης νέων ικανοτήτων τους 
μέσα από δραστηριότητες που γεμίζουν την 
ψυχή και το σώμα, στέλνοντας ταυτόχρονα 
το μήνυμα ότι τα άτομα με αναπηρία μπο-
ρούν και δικαιούνται να συμμετέχουν ισότι-
μα στο κοινωνικό γίγνεσθαι. 
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Η κοπή βασιλόπιτας για την και-
νούρια χρονιά σφράγισε με επιτυχία την 
Ομάδα  Γονέων με παιδιά στην προσχο-
λική ηλικία. Η Ομάδα  πραγματοποιήθη-
κε στο Κέντρο Πρόληψης «ΠΥΞΙΔΑ» από 
τον Οκτώβριο του 2018 έως τον Ιανου-
άριο του 2019 με εβδομαδιαίες δίωρες 
συναντήσεις με συντονίστρια την κοινω-
νική-κλινική ψυχολόγο Γαβριέλα Τερζο-
πούλου.

Η θεματολογία της Ομάδας κάλυψε  
μια σειρά από ζητήματα που απασχο-
λούν τους γονείς σε αυτήν την ηλικία των 
παιδιών και την ανάπτυξη προσωπικών 
και κοινωνικών δεξιοτήτων των παιδιών. 
Πιο συγκεκριμένα συζητήθηκαν τα εξής: 
Βασικά αναπτυξιακά χαρακτηριστικά 
των παιδιών της προσχολικής ηλικίας, 
η επικοινωνία στην οικογένεια με μικρό 
παιδί, τα όρια και η διεκδίκηση των παι-
διών αυτής της ηλικίας, η σημασία της 
συναισθηματικής νοημοσύνης, η αυτοε-
κτίμηση των παιδιών και η σημασία της 
στη ζωή και ανάπτυξή τους, ο ρόλος των 
γονέων ως πρότυπα και φορείς συμπερι-
φορών.

Στη τελευταία συνάντηση, κατά την 
οποία κόπηκε και η βασιλόπιτα της Ομά-
δας, οι  συμμετέχουσες δήλωσαν ότι η 
διαδικασία της Ομάδας ανταποκρίθηκε 
σε πολύ σημαντικές ανάγκες τους, ότι 
τους έδειξε μια άλλη οπτική στην αντιμε-
τώπιση δύσκολων καταστάσεων και ότι 
τους έμαθε πολλά πράγματα για τον εαυ-
τό τους και το ρόλο τους ως γονέα.

Με ιδιαίτερη επιτυχία ολοκληρώ-
θηκαν οι συναντήσεις της Ομάδας Συμ-
βουλευτικής Γονέων με παιδιά στην 
εφηβεία, η οποία πραγμα-
τοποιήθηκε υπό τον συ-
ντονισμό της ψυχολόγου 
Χρυσάνθης Κολύβα. 

Η θεματολογία της Ομά-
δας κάλυψε μια σειρά από 
ζητήματα που απασχο-
λούν τους γονείς κατά τη διάρκεια της 
εφηβείας των παιδιών τους, με έμφαση 
σε θέματα αυτονόμησης και υπευθυνό-
τητας και σε καίρια σημεία όσον αφορά 
την πρόληψη εξαρτητικών συμπεριφο-
ρών. Πιο συγκεκριμένα συζητήθηκαν 
τα εξής: Βασικά αναπτυξιακά χαρακτη-
ριστικά της εφηβείας, γονεϊκά διλήμμα-

τα όσον αφορά στο βαθμό της αυστη-
ρότητας ή παραχωρητικότητας που έχει 
νόημα να εφαρμόζεται, συγκρούσεις 

στην οικογένεια, σχέσεις 
με συνομηλίκους, θέμα-
τα οριοθέτησης, φλερτ με 
ουσίες ως πρόκληση στην 
περιπέτεια, ο έρωτας στην 
εφηβεία.

Στη συνάντηση τελικής 
αξιολόγησης, κατά την οποία κόπηκε 
και η βασιλόπιτα της Ομάδας, οι συμμε-
τέχοντες κι οι συμμετέχουσες δήλωσαν 
ότι η διαδικασία της Ομάδας ανταποκρί-
θηκε σε πολύ σημαντικές ανάγκες τους, 
και ότι τους βοήθησε να προσεγγίσουν 
την «προβληματική» της εφηβείας από 
νέες οπτικές.

Παραμένοντας σταθερά προ-
σηλωμένη στο στόχος της πρόληψης 
των εξαρτήσεων και η προαγωγή της 
υγείας με τελικό αποδέκτη τους μαθη-
τές, η «ΠΥΞΙΔΑ» επεκτείνει τη συνέχεια 
της συνεργασίας με τα Γυμνάσια της 
περιοχής ευθύνης της, υποστηρίζο-
ντας και φέτος όλους τους εμπλεκόμε-
νους στη σχολική κοινότητα (μαθητές, 
γονείς, εκπαιδευτικούς). Μέσα από μια 
σειρά δράσεων δίνεται προτεραιότητα 
στη δημιουργία ενός ευνοϊκότερου 
περιβάλλοντος για την υγιή ψυχική και 
συναισθηματική ανάπτυξη των παι-
διών μέσα στο σχολείο, αλλά και στην 
αποτροπή βλαπτικών συμπεριφορών, 
όπως είναι το κάπνισμα και η χρήση 
άλλων εξαρτησιογόνων ουσιών.

Ο προγραμματισμός για φέτος 
προβλέπει πλήθος παρεμβάσεων και 
δράσεων για όλα τα Γυμνάσια. Η σχο-
λική χρονιά ξεκίνησε με το θέμα της 
μετάβασης από το Δημοτικό Σχολείο 
στο Γυμνάσιο με ενημερώσεις στους 
ίδιους τους μαθητές (3ο Γυμνάσιο 
Συκεών, 1ο Γυμνάσιο Νεάπολης , 
κ.ά.), αλλά και σε γονείς για το ρόλο 
τους στη μεταβατική αυτή φάση των 
παιδιών (1ο, 2ο, 3ο, 4ο  Γυμνάσιο 
Συκεών, 1ο Γυμνάσιο Νεάπολης, Γ/σιο 
Πεύκων, Σοχού, κ.ά).

Στο προσκήνιο αναδύθηκαν θέμα-
τα όπως η επικοινωνία των παιδιών 
και η δυναμική της ομάδας της τάξης 
(Γυμνάσιο Λαγυνών & 3ο Γυμνάσιο 
Συκεών), και οι καταστάσεις που απει-
λούν τη συνοχή της Ομάδας, όπως η 
επιθετικότητα κι ο εκφοβισμός.

Στο πλαίσιο αυτό διοργανώθηκαν 
εκδηλώσεις για γονείς με θέματα που 
αφορούν στην εφηβεία και στις προ-
κλήσεις της και το ρόλο της οικογένει-
ας σε αυτή τη δύσκολη περίοδο.

Οι δράσεις θα συνεχιστούν καθ’ 
όλη τη διάρκεια της σχολικής χρονιάς 
με σεμινάρια και θεματικές παρεμ-
βάσεις που ανταποκρίνονται στις 
εκάστοτε ανάγκες, και οι ενδιαφερό-
μενοι μπορούν να επικοινωνούν με 
τη συντονίστρια των δράσεων στα 
Γυμνάσια Γαβριέλα Τερζοπούλου.  

Κέντρο Πρόληψης «Πυξίδα»
Επιμέλεια: Σάκης Σταματόπουλος

Ομάδα γονέων με παιδιά 
στην προσχολική ηλικία

Ομάδα συμβουλευτικής γονέων 
με παιδιά στην εφηβεία

Η «ΠΥΞΙΔΑ» 
στα Γυμνάσια 
και το 2019
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Οι έφηβοι 
καλωσόρισαν 
το 2019!

     
Με ένα βιωματικό σεμινάριο 

εκπαιδευτικών, που διοργανώ-
θηκε με τους Συλλόγους του 
8ου  και  του 12ου Δημοτικού 
Σχολείου Νεάπολης, ύστερα από 
σχετικό αίτημα των διευθύνσε-
ων των δύο σχολείων, ξεκίνησε 
η σχολική χρονιά για το Κέντρο 
Πρόληψης «ΠΥΞΙΔΑ». 

Οι 22 εκπαιδευτικοί που συμ-
μετείχαν σε αυτό, με την υπο-
στήριξη των επιστημονικών στε-
λεχών της «ΠΥΞΙΔΑΣ» εστίασαν 
στις δυσκολίες και στις κρίσεις 
που μπορεί να προκύψουν σε 
μια σχολική κοινότητα και στο 
ρόλο του εκπαιδευτικού. Μέσα 
από βιωματικές ασκήσεις συζη-
τήθηκαν εναλλακτικές αντιμετώ-
πισης δύσκολων καταστάσεων 
και καλών πρακτικών αντιμετώ-
πισης.

Η επικοινωνία και η καλή 
συνεργασία μεταξύ των εκπαι-
δευτικών του σχολείου, η ανα-
γκαιότητα συνεργασίας με τους 
γονείς, η ύπαρξη κανόνων που 
ορίζουν θέματα συμπεριφοράς, 
καθώς και η συνεργασία με τις 
υποστηρικτικές υπηρεσίες ήταν 
κάποια από τα στοιχεία που ανα-
γνωρίστηκαν ως απαραίτητα για 
την εύρυθμη λειτουργία και το 
θετικό κλίμα του σχολείου. 

Να σημειωθεί ότι στα σχέδια 
της τρέχουσας σχολικής χρονιάς 
περιλαμβάνεται η διοργάνωση 
ενδοσχολικών επιμορφώσεων 
που θα εστιάζουν στις ανάγκες 
του εκάστοτε συλλόγου διδα-
σκόντων.

Φέτος τα Νηπιαγωγεία ταξιδεύουν πετώντας σε μαγικό 
χαλί στη χώρα των συναισθημάτων… Στόχο η εκπαίδευση 
των παιδιών στη συναισθηματική νοημοσύνη και μέσο μια 
«ΠΥΞΙΔΑ»!

Το πρόγραμμα εκπαίδευσης των νηπιαγωγών που εργά-
ζονται σε νηπιαγωγεία της περιοχής ευθύνης του Κέντρου 
πρόληψης έχει ήδη ξεκινήσει με μια πρώτη ευαισθητοποίηση 
έξι ομάδων εκπαίδευσης νηπιαγωγών στη δυναμική της ομά-
δας και στη χρήση βιωματικών τεχνικών στην εκπαίδευση. 

Η εκπαίδευση πραγματοποιήθηκε σε συνεργασία με τη 
Ζωή Κολιπέτρη, συντονίστρια εκπαιδευτικού έργου των νη-
πιαγωγείων Περιφερειακής Διεύθυνσης Εκπαίδευσης Κεντρι-
κής Μακεδονίας, με στόχο την εκπαίδευση των νηπιαγωγών 
στη δυναμική της ομάδας και τις βιωματικές τεχνικές στην 
εκπαίδευση και τη διερεύνηση του ενδιαφέροντός τους για 
τη συμμετοχή σε εκπαιδευτικό πρόγραμμα ενίσχυσης της 
συναισθηματικής νοημοσύνης των παιδιών που πρόκειται 
να υλοποιήσει η «ΠΥΞΙΔΑ».

Με το συντονισμό της δράσης από την ψυχολόγο Αλέκα 
Πορτσέλη και τη συμμετοχή και των υπολοίπων επιστημονικών 
στελεχών της «ΠΥΞΙΔΑΣ» διοργανώθηκαν επτά επιμορφωτικές 
ημερίδες τις οποίες παρακολούθησαν 110 νηπιαγωγοί. 

Η επόμενη προγραμματισμένη… στάση ήταν το Βιωμα-
τικό Σεμινάριο για νηπιαγωγούς με στόχο την εκπαίδευσή 
τους στο υλικό πρόληψης και ενίσχυσης της συναισθημα-
τικής νοημοσύνης: «ΤΟ ΜΑΓΙΚΟ ΤΖΙΝΙ ΣΤΗ ΧΩΡΑ ΤΩΝ ΣΥ-
ΝΑΙΣΘΗΜΑΤΩΝ!!!». 

Στη συνέχεια θα ακολουθήσουν συναντήσεις υποστή-
ριξης και εποπτείας για τους εκπαιδευτικούς που θα εφαρ-
μόσουν το υλικό στην τάξη, ενώ ταυτόχρονα συνεχίζονται 
όλες οι ανοιχτές συζητήσεις στα νηπιαγωγεία της περιοχής 
ευθύνης, που καλούν τα στελέχη της «ΠΥΞΙΔΑΣ» για συζητή-
σεις σε θέματα ψυχοκοινωνικής υγείας των παιδιών και της 
οικογένειας. 

Τέλος η «ΠΥΞΙΔΑ» είναι πάντα κοντά στους γονείς και 
στους εκπαιδευτικούς με τη δυνατότητα δωρεάν ατομικής ή 
και οικογενειακής συμβουλευτικής για θέματα που μπορεί 
να τους απασχολούν σε σχέση με τα παιδιά στο σπίτι ή στο 
σχολείο. 

Νηπιαγωγοί 
σε δράση…
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Δράσεις αλληλεγγύης 
από τα ΚΑΠΗ

Στο πνεύμα των εορτών των Χριστουγέννων, με 
κυρίαρχα στοιχεία την κοινωνική ευαισθησία κι αλ-
ληλεγγύη, αλλά και με κέφι και διάθεση, κινήθηκαν 
τα ΚΑΠΗ του δήμου Νεάπολης-Συκεών, τα μέλη των 
οποίων πρωταγωνίστησαν σε διάφορες δράσεις.

Η αρχή έγινε με τη διοργάνωση θεατρικής πα-
ράστασης στο Δημοτικό Θέατρο Συκεών, όπου ανέ-
βηκε το έργο «Σμύρνη μου Αγαπημένη» της Μιμής 
Ντενίση, που αποτελεί παραγωγή των Θεατρικών 
Εργαστηρίων «Μελίνα Μερκούρη» της Κεντρικής 
Σκηνής του δήμου Νεάπολης-Συκεών, την οποία 
παρακολούθησαν τα μέλη των ΚΑΠΗ δωρεάν, προ-
σφέροντας –αντί εισιτηρίου- τρόφιμα και είδη πρώ-
της ανάγκης για ενίσχυση του Θεραπευτηρίου Χρο-
νίων Παθήσεων «Άγιος Παντελεήμων». 

Να σημειωθεί ότι η πρωτοβουλία στήριξης και 
υποστήριξης του Ιδρύματος αναπτύχθηκε για δεύ-
τερη συνεχή χρονιά, με τον εκπρόσωπό του Στράτο 
Καραγεωργίου να μεταφέρει τις ευχαριστίες της δι-
οίκησης του Θεραπευτηρίου για την «ευαίσθητη και 
κρίσιμη χειρονομία του δήμου Νεάπολης-Συκεών».

Στο μεταξύ, η ομάδα γυναικών του Β΄ ΚΑΠΗ Νε-
άπολης, που συντονίζεται από τη Δέσποινα Χατζηα-
βραάμ, πραγματοποίησε, με αφορμή τις γιορτές των 
Χριστουγέννων, φιλανθρωπική δράση σε συνεργα-
σία με το «Χαμόγελο του Παιδιού». Συγκεκριμένα, 
τα μέλη της ομάδας αφιέρωσαν λίγες ώρες από τον 
χρόνο τους για να κατασκευάσουν χειροποίητα ημε-
ρολόγια, τα οποία το «Χαμόγελο του Παιδιού» θα 
διέθετε για την οικονομική ενίσχυσή του. Η δράση 
πραγματοποιήθηκε στις εγκαταστάσεις του ΚΑΠΗ 
(Δ.Κομνηνού 3) και συντονίστηκε από τη Μαρία  Στε-
φανίδου, εργαζόμενη στο «Χαμόγελο του Παιδιού». 

Φεστιβάλ αφιερωμένο 
στην πολυπολιτισμική συμβίωση

Διήμερο φεστιβάλ αφιερωμένο στην πολυπολιτισμική αρμονική συμβί-
ωση, που απομυθοποιεί κάθε έννοια ξενοφοβίας και ρατσισμού, πραγματο-
ποιήθηκε στην Πολιτιστική Γειτονιά στις Συκιές, με το Μουσείο Προσφύγων 
να μετατρέπεται σε κεντρική σκηνή επικοινωνίας και διαλόγου διαφορετικών 
πολιτισμών. 

Πρόκειται για «SalonIC: Symbiosis ‘n’ Interculturality», το οποίο διοργάνω-
σε το Κέντρο «ΑΝΤΙΓΟΝΗ», σε συνεργασία με τον δήμο Νεάπολης-Συκεών, 
δίνοντας βήμα δημιουργικής έκφρασης σε νέους και πρόσφυγες διαφορετι-
κών εθνικοτήτων.

Το διήμερο αυτό Φεστιβάλ, μέσα από μία σειρά δράσεων, όπως η ιστορι-
κή περιήγηση στην προσφυγική γειτονιά κατά μήκος των Βυζαντινών Τειχών, 
μέσα από workshop που αφορούσαν σε διαφορετικές πτυχές της αστικής 
μας συνύπαρξης, με Street Art, Comic και Ρομποτική, μέσα από βιωματικές 
performances από μεικτές ομάδες ντόπιων και προσφύγων καλλιτεχνών, 
αλλά και μέσα από μουσικά ακούσματα, επιδιώχθηκε η προώθηση του δια-
πολιτισμικού διαλόγου ανάμεσα σε διαφορετικές πολιτισμικές ομάδες διαφο-
ρετικών εθνοτήτων που ζουν στη Θεσσαλονίκη.

Στο «SalonIC: Symbiosis ‘n’ Interculturality» μεταξύ άλλων συμμετείχαν 
οι: Καλλιτεχνική Ομάδα AddArt, η ομάδα προσφύγων Κέντρου Ημέρας Προ-
σφύγων ΑΛΚΥΟΝΗ, οι Dot2Dot, η ομάδα φωτογραφίας της ΑΝΤΙΓΟΝΗΣ, η 
ομάδα ρομποτικής & η ομάδα φωτογραφίας του Φάρου του Κόσμου, το γυ-
ναικείο vocal group «Stringless», το Εργαστήρι Χωρίς Σύνορα.

Στη λειτουργία της «Ημέ-
ρας Ασφαλισμένου» για τρίτη 
χρονιά, όπου ομάδα έμπει-
ρων επιστημονικών στελεχών 
ενημερώνουν και δίνουν απα-
ντήσεις και συμβουλές στους 
συμπολίτες μας σε θέματα που 
αφορούν το ασφαλιστικό σύ-
στημα της χώρας, προχώρησε  
ο δήμος Νεάπολης-Συκεών.

Οι ενημερωτικές συναντή-
σεις, συνολικά επτά, ξεκίνη-

σαν στις αρχές του Δεκέμβρη 
και θα ολοκληρωθούν τον 
Ιούνιο 2019, με τις τέσσερις να 
γίνονται στη Νεάπολη και οι 
άλλες τρεις στις Συκιές. Να ση-
μειωθεί ότι στα δυο χρόνια της 
«Ημέρας του Ασφαλισμένου» 
περισσότεροι από 700 συν-
δημότες και συμπολίτες μας 
δέχθηκαν τις υπηρεσίες των 
εξειδικευμένων στελεχών.

Ημέρα
ασφαλισμένου 

για τρίτη 
χρονιά
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Καθιερώθηκε στην Α΄ Εθνική…
Η Σκακιστική Ακαδημία Συκεών-Νεάπολης, μετά την περσινή πορεία 

υπέρβασης και την παραμονή στην Α΄ Εθνική, για 2η χρονιά μετά τις αντί-
στοιχες διοργανώσεις του 2004-2005 αποφάσισε να ξεπεράσει τον εαυτό 
της και να παραμείνει και για τρίτη χρονιά μεταξύ των καλύτερων ελληνι-

κών ομάδων, καθώς κατέλαβε την 17η θέση 
μεταξύ 34 (στην ελίτ παραμένουν οι πρώτες 
20 ομάδες). 

Η φετινή συμμετοχή αντιμετωπιζόταν 
εξαρχής με αισιοδοξία λόγω της διατήρησης 
του βασικού κορμού που ενισχύθηκε με την 
ένταξη δυο νέων μελών, του νεαρού Χα-
νιώτη σκακιστή Νικόλα Σανδαλάκη και του 
20χρονου ταλαντούχου Ξανθιώτη σκακιστή 
Δημήτρη Τσεκμέ, που ενίσχυσε την εφηβική 
σκακιέρα κάτω των 20. Η ομάδα, άλλωστε, δι-
ατήρησε στις τάξεις της ως εξωτερική ενίσχυ-
ση τον Σκοπιανό γκραντμάστερ (GM) Nedev 
Trajko και τη Βουλγάρα φίντε μάστερ γυναι-
κών (WFM), Ivanova Simoneta. Παράλληλα, ο 

ελληνικός κορμός της ομάδας ωρίμασε κατά έναν χρόνο και περιλάμβανε 
τον 17χρονο φίντε μάστερ (FM) και αρχηγό της ομάδας, Λάμπρο Γιαννου-
λάκη, τον υποψήφιο μάστερ (CM)  Νίκο Λαγοπάτη, την 18χρονη Ευαγγε-
λία Μαστρακούλη (η οποία ήταν και η αποκάλυψη, όχι μόνο της ομάδας 
αλλά και όλου του τουρνουά!), την 13χρονη Ερμίνα Γιαννουλάκη, τον 
16χρονο Ανέστη Σωτηρόπουλο και τον 12χρονο Μάριο Γκαρίπη. Τέλος, 
αναπληρωματικό μέλος της φετινής ομάδας ήταν ο Γιώργος Χίτσος. 

Εκπαιδευτικοί στην Ιταλία
Αντιπροσωπεία τριών εκπαιδευτικών του 4ου Δημοτικού 

Σχολείου Πεύκων, αποτελούμενη από τις Σοφία Αηδονά, 
Σωτηρία Παπαδοπούλου και Φεβρωνία Ανθοπούλου, συμ-
μετείχε στη συνάντηση του Ευρωπαϊκού Προγράμματος 
Erasmus+: Go to Europe exchange andheritage through 
ICTs, unity indiversity, που πραγματοποιήθηκε στο Αλβινιά-
νο της Νάπολης στην Ιταλία. 

Είναι η δεύτερη φορά  που το σχολείο του δήμου μας 
συμμετέχει σε πρόγραμμα της Ε.Ε., καθώς και κατά τα σχο-
λικά έτη 2014-2016 υλοποίησε ως συντονιστής μια ανάλογη 
δράση. Οι προσπάθειες αυτές δίνουν την ευκαιρία σε μαθη-
τές και εκπαιδευτικούς να ταξιδέψουν σε ευρωπαϊκές χώρες, 
να συνυπάρξουν με άλλους λαούς  και να ενισχύσουν την 
ευρωπαϊκή τους ταυτότητα, αναγνωρίζοντας ότι είναι πολύ 
περισσότερα αυτά που μας ενώνουν παρά αυτά που μας δι-
αφοροποιούν. 

Η αντιπροσωπεία του σχολείου επέστρεψε από την Ιταλία 
με πολλές εμπειρίες και ετοιμάζονται ήδη για τη φιλοξενία 
των συναδέλφων από την Ιταλία, την Ισπανία, τη Φινλανδία 
και τη Γαλλία τον ερχόμενο Απρίλιο στη χώρα μας.

Μια… μουσική γέφυρα πολι-
τισμού ανάμεσα στην Ελλάδα και 
στη Ρωσία αποτέλεσε η οπερέτα-
αφιέρωμα στον Έλληνα συνθέτη 
Κώστα Γιαννίδη με τίτλο «Έτσι 
είναι η ζωή…», που παρουσιά-
στηκε στο πλαίσιο των «Ημερών 
Ελληνορωσικού Πολιτισμού», 
στο Δημοτικό Θέατρο Συκεών, με 
ελεύθερη είσοδο για το κοινό.

Την πολιτιστική αυτή δράση 
για τους φίλους της μουσικής 
και της ρωσικής κουλτούρας 
διοργάνωσαν το Ρωσικό Κέ-
ντρο Πολιτισμού Θεσσαλονίκης 
του μεγαλυτέρου Ιδρύματος 
της Ρωσίας «Russkiy Mir» και ο 
Σύνδεσμος Φίλων Ευρωπαϊκής 

Ιδέας, σε συνεργασία με τον μη 
κερδοσκοπικό οργανισμό «Πο-
λιτεία Πολιτισμού», τον πολιτι-
στικό-κοινωνικό διεθνή φορέα 
«Αμφικτυονία Ελληνισμού» και 
το Kρατικό Ρωσικό Μουσείο της 
Αγίας Πετρούπολης. 

Συμμετείχαν οι σοπράνο 
Άννα Ελευθεριάδου, Ελένη 
Στρατάκη, Ειρήνη Στάιου, Μα-
ρίνα Τατσίδη και οι βαρύτονοι 
Διονύσης Αυγερινός, Θοδωρής 
Κιμίνος.

Οι λεπτομέρειες της εκδήλω-
σης καθορίστηκαν κατά την επί-
σκεψη αντιπροσωπείας υπό τον 
Άγη Κυνηγόπουλο στον δήμαρ-
χο Σίμο Δανιηλίδη.

Οπερέτα - αφιέρωμα 
στον Κώστα Γιαννίδη
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 Δυο εκχιονιστικά μηχανήματα-
αλατιέρες, 

 τρία οχήματα του δήμου 4χ4 με συ-
ρόμενες αλατιέρες, ικανότητας πλήρωσης 
1,5 τόνου το καθένα, 

 τρεις φορτωτές JCB, από τους οποίους 
οι δυο σε 24ωρη βάση και ο άλλος σε 
12ωρη, 720 τόνοι αλατιού μεταξύ των 
οποίων 4.000 σακιά που διανεμήθηκαν σε 
δημοτικά και δημόσια κτίρια, όπως και σε 
κεντρικά σημεία του δήμου, και κυρίως

 97 εργαζόμενοι, που συντονίζονταν 
από τα δυο Κέντρα Επιχειρήσεων κι εργά-
ζονταν σε 24ωρη βάση…

…. συνέθεσαν το «οπλοστάσιο» του δή-
μου Νεάπολης-Συκεών κατά το δεκαήμερο 
των διαδοχικών χιονοπτώσεων ώστε να 
επιτευχθεί ο πρωταρχικός στόχος της διοί-
κησης που ήταν να παραμείνουν ανοιχτοί 

οι κεντρικοί οδικοί άξονες, και δευτερευό-
ντως οι δρόμοι στις γειτονιές, ώστε να μη 
«κοπεί» η ζωή στο δήμο. Και στη μάχη αυτή 
συνέβαλαν αποφασιστικά οι αντιδημαρ-
χίες Πολιτικής Προστασίας, Καθαριότητας 
και Μικροέργων, με τους αρμόδιους αντι-
δημάρχους Αλέκο Σιμητόπουλο, Θοδωρή 
Κυζιρίδη και Στέλιο Γκατζέ αντίστοιχα να 
βρίσκονται νυχθημερόν στις επάλξεις.

Κοινή παραδοχή αποτελεί το γεγονός 
ότι η περίοδος 2-12 Ιανουαρίου ήταν μια 
δύσκολη περίοδος εξαιτίας των διαδοχικών 
χιονοπτώσεων, που σε κάποιες χρονικές 
περιόδους υπήρξαν ιδιαίτερα έντονες, αλλά 
και των χαμηλών θερμοκρασιών. «Όπως 
ορίζουν κατά προτεραιότητα τα σχέδια 
έκτακτων αναγκών της Πολιτείας, επιρρίψα-
με το βάρος  στους κεντρικούς οδικούς άξο-
νες, τους οποίους με υπεράνθρωπες προ-

σπάθειες καταφέραμε να διατηρήσουμε 
ανοιχτούς και προσπελάσιμους και αξίζουν 
συγχαρητήρια σε όλο το προσωπικό και 
στα αρμόδια αιρετά και υπηρεσιακά στελέ-
χη του δήμου μας», αναφέρει ο δήμαρχος 
Σίμος Δανιηλίδης.

Έντονο το πρόβλημα σε όλη την πόλη
Το ίδιο διάστημα, κι ενώ βρισκόταν σε 

24ωρη βάση σε επιφυλακή και συντόνιζε 
τις Υπηρεσίες επιθεωρώντας και όλο το δη-
μοτικό δίκτυο, ο δήμαρχος άσκησε διαδο-
χικές παρεμβάσεις προς την Π.Κ.Μ. ώστε να 
εστιάσει τις προσπάθειές της στους άξονες 
που οδηγούν προς τα νοσοκομεία, με χα-
ρακτηριστικές των πρωτοβουλιών και των 
εκκλήσεών του τις επιστολές που απέστειλε 
προς την αντιπεριφερειάρχη Β.Πατουλίδου.

Αναγνωρίζοντας, ωστόσο, τις δυσκολί-
ες που καταγράφηκαν στη μετακίνηση των 
πεζών, όπως εξηγεί, το πρόβλημα σταδιακά 
έβαινε μειούμενο, καθώς χιλιάδες σακιά δι-
ανέμονταν σε κεντρικά σημεία του δήμου 
που μπορούσαν να προμηθεύονται οι πο-
λίτες, ενώ το βάρος των συνεργείων επιρρί-
φθηκε στην προετοιμασία των χώρων για 
την κανονική λειτουργία των σχολείων μετά 
τις διακοπές των εορτών.

Αυτό είχε ως αποτέλεσμα να αποφα-
σιστεί αρχικά η λειτουργία των σχολείων 
στις Δ.Ε. Νεάπολης και Αγ. Παύλου όπου το 
πρόβλημα της πρόσβασης ήταν μικρότερης 
έντασης, όπου είχε εξασφαλιστεί η πρόσβα-
ση των σχολικών κοινοτήτων στα σχολεία, 
ενώ στο σύνολό τους τα σχολικά κτίρια βρί-
σκονταν σε ετοιμότητα από άποψη λειτουρ-
γίας των δικτύων θέρμανσης και ύδρευσης. 
Οι παρατεταμένες, όμως, χαμηλές θερμο-
κρασίες που έφθασαν σε επίπεδο παγετού, 
δεν επέτρεψαν τον πλήρη καθαρισμό των 
αύλειων χώρων και των πεζοδρομίων από 
τους παγετούς, κάτι που είχε ως αποτέλε-
σμα η αρμόδια Υπηρεσία της Περιφέρειας 
Κεντρικής Μακεδονίας να αποφασίζει την 
αναστολή της λειτουργίας των σχολείων σε 
όλο το πολεοδομικό συγκρότημα της πόλης, 
καθώς το πρόβλημα ήταν κοινό και έντονο 
σε όλη τη Θεσσαλονίκη.

Όπως επισημαίνει και ο αντιδήμαρχος 
Πολιτικής Προστασίας Αλέκος Σιμητόπου-
λος, κάποια προβλήματα θα μπορούσαν 
να είχαν αποφευχθεί αν ο κυκλοφοριακός 
φόρτος δεν ήταν τόσο αυξημένος για τα 
δεδομένα των καιρικών συνθηκών, ή αν 
δεν υπήρχαν τόσα σταθμευμένα οχήματα 
σε ακατάλληλα σημεία που εμπόδιζαν τη 
διέλευση των εκχιονιστικών οχημάτων και 
δυσχέραιναν την επιχείρηση των αποχιονι-
στικών μηχανημάτων. Στα θετικά, πάντως, 
καταγράφηκε από υπεύθυνους παράγοντες 
το γεγονός ότι ο δήμος Νεάπολης-Συκεών 
ανταποκρίνονταν άμεσα στα αιτήματα του 
ΕΚΑΒ, του ΟΑΣΘ, της Τροχαίας και της Πυ-
ροσβεστικής Υπηρεσίας.

ΚΑΙΡΟΣ

Δεκαήμερη μάχη 
με τα χιόνια και τον παγετό
Όλοι οι κεντρικοί οδικοί άξονες διατηρήθηκαν ανοιχτοί και προσπελάσιμοι
και τα προβλήματα στις συνοικίες σταδιακά ελαχιστοποιούνταν
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ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΑ 2018

Εκατοντάδες λα-
μπερά στοιχεία, 
υφιστάμενα και 

νέα γιορτινά διακοσμη-
τικά φωτιστικά, επιβλη-
τικά χριστουγεννιάτικα 
δέντρα με χιλιάδες 
λαμπιόνια, μικρά και 
μεγάλα φωτισμένα καρά-
βια, φάτνες και σπιτάκια 
του Αη Βασίλη, γιγα-
ντομπάλες και ελαφάκια 
αποτέλεσαν το φετινό, 
πλούσιο και πυκνό εορτα-
στικό φωτεινό διάκοσμο 
του δήμου που είχε στόχο 
να φωτίσει όσο περισσό-
τερο την καθημερινότητα 
των πολιτών τις γιορτινές 
ημέρες.

Φωτισμένες άρπες, 
νιφάδες χιονιού, 
ανθισμένα άνθη 
του χειμώνα, κ.ά, 
συνέθεταν ένα ζεστό 
και αισιόδοξο κλίμα 
που καταγραφόταν 
στα πρόσωπα μικρών 
και μεγάλων που 
κυκλοφορούν στους 
δρόμους. Το ίδιο κλί-
μα είχε τις επιδράσεις 
του και στην τοπική 
αγορά, καθώς η τόνω-
σή της είναι από τους 
βασικούς παράλληλους 
στόχους της δημοτικής 
Αρχής, που ενισχύθηκε 
όλο αυτό το διάστημα 
με το πλούσιο πρόγραμ-
μα των εορταστικών 
χριστουγεννιάτικων 
εκδηλώσεων.  

Για τους σκοπούς 
αυτούς επιστρατεύτηκε 
ο κατάλληλος φωτεινός 
εορταστικός διάκοσμος που προϋπήρχε σε ολόκληρο το δήμο, 
ενώ ενισχύθηκε με 740 νέα φωτιστικά και φωτεινά επιστήλια 
διακοσμητικά, τα οποία ηλεκτροδοτούνταν κατά την εορταστική 
περίοδο, με το πρόγραμμα-μελέτη να αγγίζει τις 340.000 ευρώ. Στη 
Δ.Ε, Νεάπολης τοποθετήθηκαν ήδη τα 220 εντυπωσιακά εορταστι-
κά φωτιστικά, όπως στη λεωφ. Α.Παπανδρέου, τις οδούς Π.Τσαλ-
δάρη, Αγ. Γεωργίου, για να ακολουθήσει στον υπόλοιπο δήμο η 
τοποθέτηση και των άλλων (269 στις Συκιές, 100 στον Αγ. Παύλο 
και 150 στα Πεύκα).

Ένας εντυπωσιακός διάκοσμος 
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Μέσα σε ένα κλίμα ακραίων και βίαιων εκφράσεων, που 
πυροδότησαν οι τελευταίες πολιτικές εξελίξεις, με το θλιβερό 
περιστατικό της καταστροφής του εβραϊκού μνημείου στο Αρι-
στοτέλειο Πανεπιστήμιο να έπεται άλλων αντιδράσεων μίσους 
και ρατσιστικής βίας, τιμήθηκε η μνήμη του Ολοκαυτώματος 
των Εβραίων από τη ναζιστική θηριωδία.

Στην καθιερωμένη εκδήλωση τιμής και μνήμης στο Μνη-
μείο Ολοκαυτώματος στην πλατεία Ελευθερίας, στην παραλία, 
παρέστη και ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης, 
όπως κάθε χρόνο άλλωστε, καταθέτοντας στεφάνι στη μνήμη 
των θυμάτων του Ολοκαυτώματος.

«Ποτέ ξανά φασισμός, ποτέ ξανά ναζισμός, ποτέ ξανά πό-
λεμος, παρά μόνο ειρήνη και φιλική συνεργασία των λαών 
για την πρόοδο και την ευημερία των κοινωνιών», δήλωσε 
ο Σίμος Δανιηλίδης. Και ενώνοντας τη φωνή του με όλες τις 
υγιείς δυνάμεις, κάλεσε την κοινωνία «να αντισταθούμε όλοι 
μαζί ενωμένοι στις προκλήσεις των ακραίων στοιχείων και 
να αγωνιστούμε για την προάσπιση και την εμβάθυνση της 
Δημοκρατίας». «Το αυγό του φιδιού, που εκκολαπτόταν τόσα 
χρόνια από κάποιους που εκμεταλλεύονται κατ’ επάγγελμα τις 
αρνητικές οικονομικές συγκυρίες στη χώρα μας, ελάχιστα απέ-
χει από το να σπάσει, να ξεχυθεί και να απλωθεί απειλώντας όχι 
μόνο την κοινωνική συνοχή με τη ρητορική του μίσους αλλά 
να επιδιώκει τον κλονισμό της πίστης των ελεύθερων ανθρώ-
πων στο ύψιστο αγαθό της Δημοκρατίας. Απέναντι σε όλους 
αυτούς οφείλουμε να αντισταθούμε με δράσεις και καθαρό 
πολιτικό λόγο υπερασπιζόμενοι τα ανθρώπινα δικαιώματα και 
τη Δημοκρατία», ανέφερε μεταξύ άλλων ο Σίμος Δανιηλίδης. 

Ποτέ ξανά φασισμός…

Με την καθιερωμένη κοπή της βασιλόπιτας εγκαινιάστη-
καν οι συνεδριάσεις του Δημοτικού Συμβουλίου για το 2019. 
Ήταν μια ευκαιρία η διοίκηση και οι δημοτικοί σύμβουλοι 
να ανταλλάξουν ευχές για το νέο έτος, με τον δήμαρχο Σίμο 
Δανιηλίδη να εύχεται «δημιουργικές και εποικοδομητικές 
συνεδριάσεις για το καλό της κοινωνίας που κληθήκαμε να 
υπηρετούμε».

Μέσα σ’ αυτό το ζεστό κλίμα έγινε και η κοπή της βασι-
λόπιτας, με το φλουρί να το μοιράζονται οι πρόεδροι της 
ΚΕΥΝΣ Δημήτρης Απατσίδης και του ΔΚΚΠΑ Αρίστος Γαλα-
νός, με τον δεύτερο να… παραχωρεί στον πρώτο το δώρο 
που αντιστοιχούσε στο νόμισμα.   

Κάποιοι δημοτικοί σύμβουλοι της αντι-
πολίτευσης, ακόμη και σε κρίσιμα και κορυ-
φαία θέματα για το δήμο μας, επέλεξαν να… 
λάμπουν είτε δια της απουσίας είτε δια της 
σιωπής!

Έτσι, δεν πέρασε απαρατήρητη και ασχο-
λίαστη η απουσία συμβούλου της μείζονος 
αντιπολίτευσης κατά την έκτακτη συνεδρία-
ση του Δημοτικού Συμβουλίου, μεταξύ των 
οποίων θεμάτων ήταν και αυτό της Συμφω-
νίας των Πρεσπών, κατά την οποία εγκρίθηκε 
κατά πλειοψηφία, μετά από πολύωρη συζήτη-
ση, το ψήφισμα που πρότεινε η διοίκηση δια 
του δημάρχου Σίμου Δανιηλίδη. Και πράγ-
ματι, η εικόνα στα έδρανα της αντιπολίτευσης 
ήταν λίαν επιεικώς δυσάρεστη, αφού παρό-

ντες ήταν μόνο δυο σύμβουλοι της ΑΥ.Ρ.Α. 
(Ι.Πανόπουλος, Χρ.Ζησάκος) δυο της ΛΑ.ΣΥ 
(Χ.Βέλλης, Ε. Κατσάνη-Τερζηβασιλειάδου), 
δυο ανεξάρτητοι (Αν.Αλεξούδη, Ι.Ζαρίφης) κι 
ένας μόνο από την παράταξη της Κοινωνικής 
Αλληλεγγύης του Γρ.Χατζησάββα (Μ.Πάπ-
που). Δηλαδή απουσίαζε και ο προσφάτως 
ανακοινωθείς ως υποψήφιος δήμαρχος Λά-
ζαρος Ωραιόπουλος…

Το γεγονός δεν πέρασε ασχολίαστο από 
επικεφαλής παράταξης της αντιπολίτευσης, 
ο οποίος καυτηρίασε όχι μόνο την απουσία 
του από τη συζήτηση του μείζονος αυτού 
εθνικού θέματος, αλλά και την… ηχηρή σι-
ωπή του κατά τη συζήτηση της έγκρισης του 
Προϋπολογισμού του δήμου για το 2019. 

Όπως σχολίασε, όμως, κάποιος άλλος με 
δηκτικό τρόπο, τα γεγονότα αυτά δεν προκα-
λούν έκπληξη αφού υπάρχουν τα… δίκτυα 
κοινωνικής δικτύωσης όπου ο καθείς εκφρά-
ζεται ελεύθερα. 

Μήπως, λοιπόν, σε κάποιους συμφέρει το 
Δημοτικό Συμβούλιο να αντικατασταθεί από 
τον κυβερνοχώρο και οι συνεδριάσεις να γί-
νονται στον… αέρα των δικτύων κοινωνικής 
δικτύωσης αφού αυτό προσφέρει τη σχετική 
προστασία; Κι αυτό καθώς ό,τι και να πει και 
ό,τι και να γράψει κανείς σ’ αυτά δεν έχουν 
την ίδια βαρύτητα και ευθύνη έναντι των 
πρακτικών των συνεδριάσεων του Δημοτι-
κού Συμβουλίου. Στρίβειν, δηλαδή, δια της 
απουσίας! Οπότε…      

Ηχηρή απουσία…

Το φλουρί στα… δυο!



Στο… άπειρο κενό έπεσαν οι καταγγελίες 
δημοτικού συμβούλου της αντιπολίτευσης 
σχετικά με τα σχολεία και τη χρηματοδότηση 
των Σχολικών Επιτροπών.

Κατά την πρόσφατη έκτακτη συνεδρίαση 
του Δημοτικού Συμβουλίου, όπου υπήρχε 
το θέμα της κατανομής πόρων στις Σχολικές 
Επιτροπές, ο επικεφαλής της παράταξης «ΛΑ.
ΣΥ.» Μπ. Βέλλης, όχι μόνο κατήγγειλε ότι η 
χρηματοδότηση των σχολείων από το δήμο 
είναι ανεπαρκέστατη, αλλά εξ αυτού του 
λόγου υπάρχουν διευθυντές σχολείων που 
ζήτησαν από τους γονείς να βοηθήσουν τις 
κοινότητες προσφέροντας αναλώσιμα υλικά. 
Οι απαντήσεις που έδωσε τόσο ο δήμαρχος 
Σίμος Δανιηλίδης όσο και ο αρμόδιος αντι-
δήμαρχος Κοινωνικής Πολιτικής και Παιδεί-
ας Μιχάλης Βουλγαρίδης, φάνηκε ότι δεν 
έπεισαν τον καταγγέλλοντα…

Ιδού, όμως, και τα στοιχεία που επικαλέ-
στηκε η διοίκηση, και αποδεικνύουν του λό-
γου το αληθές όταν υποστήριζαν ότι ο δήμος 
Νεάπολης-Συκεών είναι ο μοναδικός που 
χρηματοδοτεί τις σχολικές κοινότη-

τες με πολύ περισσότερα κονδύλια από τα 
κρατικά. Σύμφωνα με επίσημο απολογισμό, 
η χρηματοδότηση όλων των σχολείων του 
δήμου για τα έτη 2015-2018 αγγίζει τα δυο 
εκατ. ευρώ (1.860.810, 43 ευρώ), που προέρ-
χεται αποκλειστικά από δημοτικούς πόρους, 
για την κάλυψη αναγκών αναλωσίμων, εξο-
πλισμού, διδακτικού υλικού, κ.λπ. Αν υπολο-
γισθούν και τα ποσά που διατίθενται κάθε 
χρόνο για τις εργασίες συντήρησης, επισκευ-
ών, ελαιοχρωματισμού των εγκαταστάσεων, 
κ.λπ., ή για την αναβάθμιση των αύλειων 
χώρων και τη δημιουργία εργαστηρίων 
πληροφορικής, φυσικής και χημείας, τότε το 
ποσό που ο δήμος επενδύει στα σχολεία και 
στην εκπαίδευση φθάνει σε άλλα επίπεδα… 
Εξάλλου η σύγκριση της ποιότητας του εξο-
πλισμού και των εγκαταστάσεων των σχο-
λείων του δήμου Νεάπολης-Συκεών με τα 
αντίστοιχα οποιουδήποτε άλλου δήμου εξά-
γει το γνωστό συντριπτικό αποτέλεσμα υπέρ 
του δήμου μας, κάτι που γνωρίζουν πολύ 
καλά οι πάντες.

Όσο, δε, για το ότι διευθυντές φέρονται 
να ζήτησαν από τους γονείς να προσφέρουν 
αναλώσιμα υλικά, αρκούν οι απαντήσεις που 
έδωσαν οι ίδιοι οι εκπαιδευτικοί σε ερώτηση 
της αντιδημαρχίας. Ιδού, λοιπόν:

1. «Όποτε ζητήθηκε από τη Σχολική Επι-
τροπή να γίνει αγορά γραφικής ύλης και κα-
θαριστικών, η Σ.Ε. ανταποκρίθηκε απολύτως. 
Ουδέποτε ζητήθηκε από τους γονείς η αγορά 
των παραπάνω αναφερθέντων ειδών».

2. «Ουδέποτε ζητήθηκε από τη Σχ.Επ. 
αγορά γραφικής ύλης και καθαριστικών και η 
Σχ.Επ. δεν ανταποκρίθηκε, και ουδέποτε ζητή-
θηκε από τους γονείς να συνεισφέρουν καθ’ 
οιονδήποτε τρόπο (είτε σε χρήμα είτε σε είδος) 
στα λειτουργικά έξοδα της σχολικής μας μονά-
δας».

3. «…Ουδέποτε και σε καμία περίπτωση 
ζητήθηκε από τους γονείς η αγορά των παρα-
πάνω αναφερθέντων ειδών», αναφέρεται με-
ταξύ άλλων στην τρίτη απάντηση-διάψευση, 
με την υπογράφουσα διευθύντρια, μάλιστα, 
να ζητά στοιχεία για το ακριβές περιεχόμενο 
των καταγγελιών και του καταγγέλλοντος ή 
να της κοινοποιηθεί «άμεσα η ακύρωση/από-
συρση της παραπάνω καταγγελίας ως απο-
κατάσταση του κύρους του σχολείου και του 
ονόματός μου».     

Μετά από αυτά, λοιπόν, κάθε σχόλιο περιττό…

Στοιχεία και απαντήσεις 
«αδειάζουν» τις καταγγελίες… 
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Ο «σιωπηλός» και ο «μοντέρ»
προσπαθούν να στήσουν 
προεκλογικό σκηνικό…

Ο Μάιος του 2019 είναι εκλογικός μήνας. 
Στο δήμο μας ξεκίνησαν ήδη οι διερ-
γασίες σε δημοτικές παρατάξεις και 

κόμματα και αρχίζει να διαμορφώνεται το νέο 
σκηνικό της εκλογικής αναμέτρησης. Ανακοι-
νώθηκαν ήδη υποψηφιότητες και επιλέχθηκαν 
οι κομματικές επιλογές. 

Ο κ. Λάζαρος Ωραιόπουλος ανακοίνω-
σε την υποψηφιότητά του πλασάροντας τον 
εαυτό του ως ανεξάρτητο, όμως δεν κρύβει 
πως είναι ο καρπός της «γαμήλιας» σχέσης 
του ΣΥΡΙΖΑ και της δημοτικής του παράταξης 
στο δήμο μας (ΑΥ.Ρ.Α.) με την παράταξη του κ. 
Γρ.Χατζησάββα. Και μάλιστα, πριν ανακηρύξει 
ο ίδιος τον εαυτό του ως υποψήφιος, τα κομ-
ματικά όργανα του ΣΥΡΙΖΑ σε Θεσσαλονίκη 
και Αθήνα είχαν αποφασίσει για το χρίσμα και 
την υποστήριξή του.

Μετά από πολύμηνη σχέση, πολλές άκαρ-
πες προσπάθειες «τεκνοποίησης» και τελικά 
έναν επώδυνο «τοκετό» γεννήθηκε ο κυβερ-
νητικός υποψήφιος, που αρέσκεται να λέει ότι 
είναι ανεξάρτητος. Έκτοτε στόμα έχει και μιλιά 
δεν έχει.

 Συζητήθηκε η τροποποίηση του Οργα-
νισμού Εσωτερικής Υπηρεσίας του δήμου, 
επέλεξε να ακολουθήσει τον εκπρόσωπο του 
ΣΥΡΙΖΑ κ. Ι.Πανόπουλο και να αποχωρήσει.

 Συζητήθηκε η μείωση των ανταποδοτι-
κών τελών. Άχνα δεν έβγαλε ο εκλεκτός υπο-
ψήφιος του ΣΥΡΙΖΑ.

 Συζητήθηκε ο προϋπολογισμός του δή-
μου για το 2019, στην κορυφαία διαδικασία 
του Δημοτικού Συμβουλίου και δεν ακούστη-
κε η φωνούλα του.

 Συζητήθηκε η έκδοση ψηφίσματος για 
τη Συμφωνία των Πρεσπών και απουσίαζε 
από τη συνεδρίαση, αρκούμενος σε μια εκ 
των υστέρων ανάρτηση με περιεχόμενο «ήξεις 
αφήξεις».   

Τόση σιωπή από έναν υποψήφιο δήμαρχο 
δεν έχουμε ξαναδεί!

Ίσως να μην θέλει να χρεωθεί την εκπρο-
σώπηση των παρατάξεων-«γονέων» του στην 
προσπάθειά του να μην ταυτιστεί μαζί τους και 
να το «παίξει» ως νέο εγχείρημα που επιδιώκει 
«άλμα στο μέλλον», που, όπως φαίνεται, εξε-
λίσσεται σε «άλμα στο κενό».

Ίσως να μην έχει επιχειρήματα και προτά-
σεις ή να θέλει να αποφύγει την έκφραση άπο-
ψης, για παράδειγμα επί του «Σκοπιανού».

Ίσως να ακολουθεί το γνωμικό «η σιωπή 
είναι χρυσός», όμως στα δημόσια πράγματα 
και στο δημόσιο διάλογο η σιωπή γίνεται άν-
θρακας.

Προς το παρόν αρέσκεται στους μονολό-
γους, όταν δίνει συνεντεύξεις σε ραδιόφωνα, 
εκεί που δεν υπάρχει αντίλογος και μπορεί να 
λέει ό,τι θέλει.

Νέο και φρέσκο με κομματικό χρίσμα
Ο κ. Ηλίας Ζάχαρης εμφανίστηκε επικα-

λούμενος το νέο και το φρέσκο, αναζήτησε το 
κομματικό χρίσμα της Ν.Δ. και ξεκίνησε. Ανά-
λαφρος, αεράτος και… sugarατος.

Προσπάθησε να επενδύσει στα καιρικά 
φαινόμενα. Είδε, όπως λέει, απραξία της δη-
μοτικής Αρχής και χρησιμοποιώντας κακότε-
χνα την κοπτοραπτική τέχνη, έφτιαξε ένα βι-
ντεάκι ανάλογο του πολιτικού του ύφους και 
ήθους. Έγινε μοντέρ, λοιπόν, ο υποψήφιος. 
Τα πάντα στο βωμό της μικροπολιτικής μιας 
άλλης παλαιάς εποχής.

Ενώ, εάν ήταν δήμαρχος ο κ. Ζάχαρης; 
Τότε θα μας έδειχνε ένα δείγμα της… γραφής 
του και των… ικανοτήτων του. 

Θα προέβλεπε με ακρίβεια την ένταση και 
τη διάρκεια των χιονοπτώσεων.

Θα καθάριζε αμέσως όλους τους δρό-
μους, μικρούς και μεγάλους. Κανένας δρόμος 
του δήμου δεν θα είχε χιόνι και πάγο. Κανέ-
να αυτοκίνητο, ειδικά στη Δημοτική Ενότητα 
των Πεύκων, δεν θα χρειαζόταν αλυσίδες.

Θα έριχνε αμέσως αλάτι σε όλα ανεξαι-
ρέτως τα πεζοδρόμια και θα απαγόρευε τη 
δημιουργία πάγου.

Οι αυλές των σχολείων δεν θα χιονίζο-
νταν ποτέ και οι μαθητές χαρούμενοι θα επέ-
στρεφαν στις σχολικές τους τάξεις.

Και όλα αυτά την ίδια στιγμή, μέσα σε 
ελάχιστο χρόνο!

Ο κ. Ζάχαρης θα είχε μαγικές ικανότητες 
και ως νέος David Copperfield  θα χτυπούσε 
με το μαγικό ραβδάκι του και θα έλιωνε τα 
χιόνια και τους πάγους, θα άνοιγε τα σχολεία 
και θα αναβάθμιζε την πόλη, όπως απέδει-
ξε ως υπεύθυνος Πολιτικής Προστασίας της 
ΠΚΜ.

Ο κ. Ζάχαρης θα απέφευγε να κάνει δη-
μόσιες δηλώσεις ή να φιλοξενείται σε τηλε-
οπτικά στούντιο ώστε να αποφύγει τον κίν-
δυνο κάποιοι κακεντρεχείς να κόψουν και να 
ράψουν την εικόνα στα μέτρα της παραπλη-
ροφόρησης.

Με δήμαρχο τον κ. Ζάχαρη στο δήμο δεν 
θα χιόνιζε ποτέ, δεν θα έβρεχε ποτέ, δεν θα 
φυσούσε δυνατά ποτέ.

Και μετά τη μετάδοση της ΟΣΚΑΡάτης ται-
νιούλας, νά ’σου ο υποψήφιος με αμφίεση 
μακεδονομάχου, ως άλλος Παύλος Μελάς, 
να κάνει αγωνιώδη προσπάθεια μπας και 
κερδίσει κάτι από το κλίμα της περιόδου. 

Για μας συνεχίζει να είναι περίοδος 
δουλειάς

Με αυτά και με εκείνα ξεκίνησε ο προε-
κλογικός αγώνας στο δήμο μας. Ξεκίνησε; 

Για μας, για τη δημοτική παράταξη «Νέα 
Αυτοδιοίκηση» και το δήμαρχο Σίμο Δανιη-

λίδη, οι εκλογές αργούν ακόμη. 
Για μας η περίοδος αυτή είναι περίοδος 

δουλειάς για τη συνέχιση των έργων, των 
δράσεων και των προγραμμάτων μας, σε 
όλους τους τομείς της δημοτικής δραστηρι-
ότητας. Υποβάλλονται συνεχώς προτάσεις 
έργων σε χρηματοδοτικά προγράμματα και 
αρχίζουν οι εγκρίσεις τους. Τα έργα οδοποι-
ίας και ηλεκτροφωτισμού προχωρούν, με-
ταφερόμενα από τη μια περιοχή στην άλλη, 
όπως συμβαίνει τελευταία με τη Δ.Ε. Συκεών.

 Δημοπρατήθηκε και αναδείχθηκε ανά-
δοχος εταιρία για το μεγαλύτερο σχολικό συ-
γκρότημα του 2ου Γυμνασίου Πεύκων, που 
μάλιστα θα κατασκευαστεί με χρηματοδότη-
ση ειδικού προγράμματος,

 Δημοπρατήθηκε και αναδείχθηκε, επί-
σης, ανάδοχος εταιρία για την καθολική ανά-
πλαση και ανακατασκευή του πάρκου των 
Ρουμανικών στη Νεάπολη,

 Τα πρώτα ηλεκτροκίνητα δημοτικά αυ-
τοκίνητα μπήκαν στην κυκλοφορία, και έπε-
ται συνέχεια, 

 Εκσυγχρονίζονται τα Δημοτικά Ιατρεία, 
όπως έγινε πρόσφατα στη Δ.Ε. Πεύκων, και 
προστίθενται νέες ιατρικές ειδικότητες,

 Συνεχίζονται απρόσκοπτα οι δράσεις 
κοινωνικής αλληλεγγύης.

Έτσι συνεχίζουμε τη δουλειά μας: με κέφι, 
με συνέπεια, με αποτελεσματικότητα.

Τα των εκλογών στην ώρα τους. 
Μέχρι τότε θα παρακολουθούμε με ενδι-

αφέρον τον «σιωπηλό» και τον «μοντέρ» να 
προσπαθούν να στήσουν προεκλογικό σκη-
νικό…

Υ.Γ. Η ανακοίνωση του κ. Χατζησάββα 
για την προσχώρηση του μέχρι πρότινος 
δημοτικού του συμβούλου Γιάννη Ζαρίφη 
στην παράταξή μας, μόνο ψυχραιμία και νη-
φαλιότητα δεν δείχνει.

Από πότε οι συναντήσεις του πρώην δη-
μάρχου Νεάπολης με υψηλόβαθμα στελέχη 
του ΣΥΡΙΖΑ για την εξεύρεση υποψηφίου της 
κεντροαριστεράς -στο πλαίσιο της κεντρικής 
γραμμής του κυβερνητικού κόμματος-, βα-
φτίζονται «συνεργασίες που δεν εκπροσω-
πούν κόμματα»; 

Από πότε η αγόγγυστη προσπάθειά του 
να βρεί ντε και καλά ΠΑΣΟΚΟ υποψήφιο για 
τον ΣΥΡΙΖΑ, βαφτίζεται ως «δημόσια, ανοι-
χτή, διαφανής σύγκλιση δημοτικών παρατά-
ξεων με βάση προγραμματικές συμφωνίες»;

Αυτά μπορούν να τα λένε αλλού γιατί 
όλη η Ελλάδα ξέρει πως η συναλλαγή και οι 
υπόγειες διαδρομές είναι ίδιον των κυβερνη-
τικών συνεταίρων του (όπως αποδεικνύεται 
από τα πρόσφατα γεγονότα στο ελληνικό 
κοινοβούλιο).
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Φίλες και  φίλοι,

Η φετινή χρονιά είναι εκλογική χρονιά. Κρί-
σιμη για το μέλλον του τόπου μας.

 Θα έχουμε κάλπες όπου θα αποτυπωθούν, 
σε κάθε επίπεδο εκπροσώπησης, νέες πλειο-
ψηφίες που θα αντανακλούν  τη βούληση των 
κοινωνιών, τις νέες πολιτικές και κοινωνικές 
συμμαχίες. Είναι κρίσιμο, σε κάθε κάλπη να 
γνωρίζουμε τι επιλέγουμε. Ποια είναι τα κρι-
τήρια επιλογής , ποιο το διακύβευμα για τον 
τόπο , ποιο το στοίχημα για τη ζωή μας.

Στο δήμο Νεάπολης- Συκεών υπάρχει ένα 
κεντρικό ερώτημα: Είναι ο Δήμος μας συγχρο-
νισμένος με τις εξελίξεις; Είναι αυτές οι πραγ-
ματικές δυνατότητες του Δήμου μας; Υπάρχει 
τρόπος αλλαγής και βελτίωσης και αν ναι πως 
θα φτάσουμε σε αυτό;

Εμείς πιστεύουμε ότι ο δήμος μας καθη-
λώθηκε σε τρόπο διοίκησης προηγούμενων 
δεκαετιών. Ακόμα δεν έχει γνωρίσει τον 21ο 
αιώνα.

 Η υπόθεση της εξέλιξης της πόλης δεν εί-
ναι μία προσωπική, ατομική υπόθεση. Αυτή 
η λογική είναι στον αντίποδα της δικής μας. Η 
πρότασή μας, η παράταξη «Άλμα στο Μέλλον» 
είναι αποτέλεσμα προοδευτικών πολιτικών 
και προγραμματικών συγκλίσεων – είναι απο-
τέλεσμα συνεργασίας υπαρκτών δημοτικών 
παρατάξεων, υπαρκτών ρευμάτων  αλλά κυ-
ρίως πολλών ανθρώπων. Κάνουμε ένα πρώτο 
βήμα για να  κάνει ο Δήμος μας ένα Άλμα. Όχι 
μόνο γρηγορότερο από τη φθορά, όπως λέει ο 
ποιητής ,αλλά για να περάσει επιτέλους  στον 
21ο αιώνα, να πιάσει το Μέλλον.

Η δημοτική μας κίνηση συγκεντρώνει αν-
θρώπους που συμφωνούν  σε έναν βασικό 
πυρήνα αξιών. Όλοι όσοι πιστεύουμε πως η 
πόλη αξίζει περισσότερα.  Όλοι όσοι έχουν 
κουραστεί από τη στασιμότητα, τον αυταρχι-
σμό και την «ενός ανδρός αρχή» , το διχαστικό 
λόγο και την καθήλωση σε καθεστωτικές και 
παλαιοκομματικές πρακτικές. Η παράταξη μας 
σηματοδοτεί το θετικό παράδειγμα συνεργα-
σίας ανθρώπων με διαφορετικές κοινωνικές 
και πολιτικές καταβολές, τη γνώση μας για ορ-
θολογική και χρηστή οικονομική διαχείριση. 

Δεν είμαστε μια άχρωμη παρέα ανθρώ-

πων που υποδυόμαστε τους ανεξάρτητους. 
Είμαστε ένας πολύχρωμος, δυναμικός συνδυ-
ασμός, χωρίς κομματικές εξαρτήσεις αλλά με 
σαφή προοδευτική ταυτότητα που πιστεύουμε 
ότι αξίζουμε ένα σύγχρονο και αποτελεσματι-
κό Δήμο. Είμαστε αυτοδιοικητική συνεργασία, 
προοδευτικών και δημιουργικών δυνάμεων. 
Αφήνουμε σε άλλους την τακτική των προε-
κλογικών μεταμφιέσεων σε «ανεξάρτητους»  
και των μετεκλογικών όρκων προς τα  κομμα-
τικά επιτελεία. 

Δεν ερχόμαστε να διχάσουμε την πόλη για 
να κερδίσουμε τις εκλογές.

Ερχόμαστε να ενώσουμε την πόλη για να 
την αλλάξουμε.

Για να πετύχουμε τους στόχους μας απαι-
τείται σχέδιο, απαιτείται πρόγραμμα. Η προ-
γραμματική μας πρόταση είναι για εμάς κείμε-
νο δεσμευτικό. Με βάση αυτό θέλουμε να μας 
κρίνετε και να αποφασίσετε.

 
Το δίλημμα είναι απλό, λιτό και κατανοητό 

στους πάντες : Ή κάνουμε τη μεγάλη αλλαγή 
και φέρνουμε επιτέλους τον τόπο μας στον 
21ο αιώνα ή ακολουθούμε την πεπατημένη 
και συντηρούμε ένα τέλμα, μία κατάσταση 
που δεν έχει τίποτα να προσφέρει πια.

 Η παρούσα διοίκηση ό,τι είχε να δώσει το 
έδωσε. Είναι πια φρένο στην εξέλιξη. Κούρασε 
και κουράστηκε. Διαίρεσε και διέβαλλε. Παγιώ-
θηκε μέσα από πελατειακά δίκτυα, κατεστημέ-
νες δομές και έναν απίστευτο συγκεντρωτισμό, 
αναχρονιστικό και επιβλαβή για τη λειτουργία 
του Δήμου μας. 

Ενώνουμε δυνάμεις για να αφήσουμε  
πίσω μας όλα αυτά που μας πληγώνουν. Να 
εξασφαλίσουμε τη μέριμνα για τους πιο αδύ-
ναμους. Την αξιοπρέπεια σε όλους. Την προ-
σβασιμότητα παντού για όλους - είναι ζήτημα 
τιμής και σεβασμού. Τις ευκαιρίες εργασίας για 
τους νέους μας. Την πολιτιστική και αθλητική 
ενασχόληση των κατοίκων. Την εκπαιδευτι-
κή διαδικασία των παιδιών και των νέων. Τις 
γρήγορες και ανεμπόδιστες μεταφορές και με-
τακινήσεις. Θέλουμε μία πόλη προσπελάσιμη, 
με πράσινο, με δημόσιους χώρους, μια πόλη 
καθαρή που αναπτύσσεται με σχέδιο και στό-
χευση.

Από αυτό το χώρο, απευθύνω ορισμένα 
ερωτήματα που πρέπει όλοι, κάτοικοι και δη-

μότες να απαντήσουμε. Αντιμετωπίζουν ή όχι 
οι κάτοικοι μεγάλα προβλήματα στάθμευσης 
και οδικού δικτύου, έλλειψης ελεύθερων χώ-
ρων , δυσκολίας στη μετακίνηση πεζών και 
οχημάτων;  Έχει οδηγηθεί η τοπική αγορά σε 
μαρασμό ;   Αξιοποιούνται καλές πρακτικές – 
πετυχημένα παραδείγματα από πόλεις της Ευ-
ρώπης για τον  εκσυγχρονισμό, ενίσχυση και 
αναβάθμιση των δομών και υπηρεσιών για 
την καταπολέμηση της φτώχειας και του κοι-
νωνικού αποκλεισμού; Έχει ξεχωριστή σημα-
σία για την κοινωνική συνοχή ενός δήμου να 
αναπτυχθούν παράλληλα  ειδικές δράσεις για 
αστέγους, θύματα διακίνησης από παράνομα 
κυκλώματα ή θύματα ενδοοικογενειακής βίας; 

Ανέπτυξε ο δήμος μας δραστηριότητες για 
πρόσβαση όλων των ομάδων πληθυσμού σε 
υπηρεσίες υγείας και αξιοποιούνται συνεργα-
σίες με φορείς και πανεπιστημιακά ιδρύματα ή 
μόνο διαφημίζει τα αποσπασματικές πρωτο-
βουλίες του; Έχει επενδύσει σε ανανεώσιμες 
πηγές ενέργειας ώστε να επιτύχει εξοικονόμη-
ση χρημάτων και να αφήσει μικρότερο ενερ-
γειακό περιβαλλοντικό αποτύπωμα ή πιστεύει 
ότι αυτή είναι μία «πολυτέλεια» για τον τόπο 
μας; Διαχειρίζεται την αποκομιδή απορριμ-
μάτων με τρόπο αποτελεσματικό, οικονομικό 
και περιβαλλοντικά πρόσφορο; Είναι η πόλη 
πραγματικά καθαρή; Ο δημόσιος χώρος είναι 
κατάλληλος; Ο αστικός σχεδιασμός της πόλης 
εξυπηρετεί πρακτικές και αισθητικές ανάγκες; 
Υπάρχει πρόβλεψη, σχέδιο; Υπάρχει επαρκές 
πράσινο ή έχουμε μετατραπεί σε μία τσιμε-
ντούπολη του βορείου τμήματος του πολεο-
δομικού συγκροτήματος;

Εάν οι απαντήσεις σε αυτά είναι αρνητικές, 
ας σκεφτούμε όλοι πως θα αντιδράσουμε. 

Υπάρχει λύση, υπάρχει πρόταση. Είμαστε 
εδώ, με την παράταξη «Αλμα στο Μέλλον» 
για να τα αλλάξουμε όλα όσα πρέπει να αλλά-
ξουν.

Με ένα νέο μοντέλο διοίκησης, σύγχρο-
νο και αποτελεσματικό,  με λογοδοσία στους 
δημότες, με διαβούλευση και συμμετοχικές 
διαδικασίες, με τεχνοκρατική γνώση  αλλά και 
αυθεντικό ενδιαφέρον για τον άνθρωπο, τη 
γειτονιά, το μέλλον της πόλης μας.

Λάζαρος Ωραιόπουλος
Υποψήφιος Δήμαρχος Νεάπολης- Συκεών
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Για τη δραστηριότητα της Παράταξής μας  «Αλληλεγγύη Πολτών» οι συμπολίτες μπορούν να ενημερώνονται 
και από τη σελίδα μας στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης https://www.facebook.com/allilengyipoliton/
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Παρατάξεις

Φρεσκάδα, νέες ιδέες, νέο ήθος, 
όρεξη για δουλειά και αγάπη 
για το δήμο Νεάπολης – Συ-

κεών και τους πολίτες του είναι οι όροι 
που συμπυκνώνουν το πνεύμα της νέας 
παράταξης που δημιουργήθηκε στο 
δήμο Νεάπολης – Συκεών και διεκδικεί 
τη διοίκηση του δήμου με βασικό σύν-
θημα «Μαζί, γυρίζουμε σελίδα» και με 
κεντρικό  στόχο να περάσει επιτέλους 
ο Δήμος Νεάπολης – Συκεών στον 21ο 
αιώνα. 

Η παράταξη «Άλμα στο Μέλλον» με 
επικεφαλής τον Λάζαρο Ωραιόπουλο, 
έναν νέο άνθρωπο που γεννήθηκε και 
ανδρώθηκε στη Νεάπολη, οικονομο-
λόγο, ελεύθερο επαγγελματία, αποτελεί 
μια πολυσυλλεκτική προσπάθεια, χωρίς 
κομματικές και άλλες αγκυλώσεις, με το 
βλέμμα μόνο στην αναδιοργάνωση, 
στην αναγέννηση του δήμου και στη 
βελτίωση της ζωής των πολιτών. 

Η ανάγκη για αλλαγή σελίδας στο 
δήμο Νεάπολης – Συκεών συσπείρωσε 
γύρω της ενεργούς πολίτες και δυνάμεις 
από διαφορετικούς πολιτικούς χώρους, 
οι οποίοι, βλέποντας το τέλμα στο οποίο 
έχει οδηγηθεί ο δήμος με τη σημερινή 
διοίκηση, θεώρησαν χρέος τους να ανα-
λάβουν ρόλο, να απαιτήσουν και να πα-
λέψουν για τη λύση των προβλημάτων 
που ταλαιπωρούν τους πολίτες και τις 
ζωές τους.

Στην προσπάθεια αυτή συνοδοιπό-
ροι και συναγωνιστές είναι οι παρατάξεις 
του δήμου Νεάπολης – Συκεών «ΑυΡΑ» 
και «Αλληλεγγύη Πολιτών», μέλη άλλων 
παρατάξεων που βλέπουν την επιτυχία 
αυτής της προσπάθειας ως επιτακτική 
αναγκαιότητα, άλλες ευρύτερες δυνά-

μεις της κοινωνίας και επαγγελματικών 
ενώσεων καθώς και ενεργοί πολίτες που 
συντάσσονται και συνηγορούν στην 
ιδέα της αναγέννησης του δήμου Νεά-
πολης – Συκεών. 

Η ιδρυτική συνέλευση της νέας πα-
ράταξης «Άλμα στο Μέλλον» πραγματο-
ποιήθηκε  στις 17 Ιανουαρίου 2019 σε 
μία εντυπωσιακή εκδήλωση στο δημο-
τικό Θέατρο Συκεών, που προσέλκυσε 

πλήθος ενεργών πολιτών, εκπροσώπων 
οργανισμών, μελών επαγγελματικών 
σωματείων και ομοσπονδιών, καθώς 
και μελών παρατάξεων του δήμου Νε-
άπολης - Συκεών, οι οποίοι έδωσαν το 
«παρών» για να προσυπογράψουν την 
προσπάθεια αλλαγής σελίδας και  για 
να ακούσουν τις αρχές και τις προθέσεις 
μιας νέας παράταξης, θεωρώντας δεδο-
μένο ότι ο δήμος επιβάλλεται, μετά από 
25 χρόνια,  να αλλάξει πρόσωπο.:`
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Αλλαγή σελίδας στο δήμο Νεάπολης – Συκεών
με τη νέα παράταξη «Αλμα στο Μέλλον»

ΘΑ ΜΑΣ ΒΡΕΊΤΕ: • στο e-mail: neapolisykies@gmail.com • στο Facebook: facebook.com/NeapoliSykies2014
• στα τηλέφωνα: 6932447071 (Γιάννης Πανόπουλος), 6973808271 (Χρήστος Ζησάκος)



Συχνά-πυκνά η διοίκηση του Δήμου, με παχιά 
λόγια και πομπώδης εκφράσεις, παρουσιάζει 
μια ψεύτικη εικόνα για τα σχολεία του Δήμου 

μας, διαβεβαιώνοντας (με περισσή υποκρισία) γο-
νείς, μαθητές και εκπαιδευτικούς πως «η εκπαίδευ-
ση των παιδιών αποτελεί για το δήμο σταθερά 
πρώτη προτεραιότητα, με στόχο τα σχολεία του 
δήμου να είναι υψηλού επιπέδου».

Προφανώς η διοίκηση του Δήμου θέλει να ξε-
χαστεί η στάση της απέναντι στα καυτά προβλήματα 
της εκπαίδευσης όλα αυτά τα χρόνια.

 Θέλουν να ξεχαστεί πως πρωτοστάτησαν στην 
υλοποίηση κυβερνητικών αποφάσεων για τις βάρ-
βαρες συγχωνεύσεις-καταργήσεις δύο χιλιάδων 
σχολικών μονάδων πανελλαδικά, ονομάζοντάς τες 
«πρόοδο».

 Ήταν οι ίδιοι που ξεδιάντροπα συκοφαντού-
σαν τους εκπαιδευτικούς ότι «φροντίζουν τα συντε-
χνιακά τους συμφέροντα» (επειδή μάχονταν μαζί με 
τους γονείς ενάντια στις συγχωνεύσεις).

 Με δική τους απόφαση γκρέμισαν το 1ο Δημο-
τικό Σχολείο Συκεών για να το μετατρέψουν σε χώρο 
παρκινγκ και έκλεισαν το 12ο Δημοτικό σχολείο Νε-
άπολης, όταν την ίδια στιγμή το πρόβλημα έλλειψης 

σχολικών χώρων στην περιοχή ήταν και συνεχίζει να 
είναι οξυμένο.

 Στην περιοχή αυτή είναι που το 1ο Νηπιαγω-
γείο Συκεών στεγάζεται σε ισόγειο χώρο προορισμέ-
νο για επαγγελματική χρήση, με επικίνδυνη τζαμα-
ρία, μπροστά σε λεωφορειόδρομο, χωρίς αυλή με 
ακατάλληλους χώρους. Το ίδιο ακριβώς ισχύει και 
για τα 5ο, 12ο και  13ο Νηπιαγωγεία Συκεών. 

Το 4ο Δημοτικό Σχολείο Πεύκων στεγάζεται σε 
κτήριο του 19ου αιώνα που είχε κατασκευαστεί για 
κελιά μοναχών (!!!), ο δε Παιδικός σταθμός της Με-
σολογγίου και ο Βρεφικός της Εθν. Αντίστασης έχουν 
εισόδους κάτω από πυλωτές πολυκατοικιών.

 Τεράστιες είναι οι ευθύνες Δήμου και Κυβέρ-
νησης όταν επί δεκαετίες, οικόπεδα που έχουν χα-
ρακτηριστεί ως σχολικοί χώροι παραμένουν ανεκ-
μετάλλευτοι, την ίδια στιγμή που υπάρχουν μεγάλες 
ανάγκες σχολικών αιθουσών

 Είναι στο 1ο-5ο Δημοτικό Σχολείο Συκεών 
όπου λόγω συνεχών προβλημάτων στις παιδικές 
τουαλέτες, αρκετές από αυτές είναι σφραγισμένες και 
σήμερα εξυπηρετούνται 400 παιδάκια από μόλις 4 
τουαλέτες. Γεγονός το οποίο είχε διαπιστώσει η διεύ-
θυνση υγείας από το 2016 (!!!)

 Κυβέρνηση και Δήμος περιπαίζουν γονείς, 
εκπαιδευτικούς και εργαζόμενους στην σχολική κα-
θαριότητα, ρίχνοντας ο ένας το μπαλάκι στον άλλον 
για την ελλιπή καθαριότητα των σχολείων και τη μη 
μονιμοποίηση του αναγκαίου αριθμού των καθαρι-
στριών-ών.

 Κυβέρνηση και Δήμος δεν προχωρούν στις 
απόλυτα αναγκαίες μελέτες αντισεισμικής καταλλη-
λότητας σχολείων και παιδικών-βρεφικών σταθμών, 
εκθέτοντας σε τεράστιο κίνδυνο παιδιά και διδακτικό 
προσωπικό.

 Είναι σε αυτό τον Δήμο που τα αποτελέσματα 
αυτοψίας της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας, σε σχολεία 
του Δήμου έδειξαν πως μόλις σε ένα από τα έξι σχο-
λεία που ελέγχθηκαν τηρούνται τα μέτρα και τα μέσα 
πυροπροστασίας ενώ στα υπόλοιπα πέντε σημειώ-
θηκαν σοβαρότατες παραβλέψεις και ανεπάρκειες.

Κυβέρνηση και Δήμος δεν βρίσκουν να πουν 
κουβέντα για το «σκλαβοπάζαρο» των χιλιάδων 
αναπληρωτών που τρέχουν από σχολείο σε σχολείο, 
χρόνια τώρα, σε όλη τη χώρα με μισθούς ψίχουλα για 
να καλύψουν τα χιλιάδες κενά εκπαιδευτικού προ-
σωπικού που για φέτος υπολογίζονται σε 25.000.  

Κουβέντα δεν αρθρώνουν για την συνεχόμενη 
υποβάθμιση του ευαίσθητου χώρου της Ειδικής 
αγωγής και Εκπαίδευσης και την προβληματική λει-
τουργία των τμημάτων Πρόσθετης Διδακτικής Στή-
ριξης όπως και των τμημάτων ένταξης για παιδιά με 
μαθησιακές ανάγκες.

Είναι αυτοί που ευθύνονται για το πετσόκομμα 
των κονδυλίων στις λειτουργικές ανάγκες των σχο-
λείων, προωθώντας τη «συνεισφορά» των γονιών σε 
είδος και σε χρήμα.

Η «Λαϊκή Συσπείρωση» καλεί συλλόγους 
γονέων και κηδεμόνων, σωματεία εργαζομέ-
νων, συλλόγους και μαζικούς φορείς , με τη 
δράση τους να ανατρέψουν αυτή την αντιεκπαι-
δευτική πολιτική αλλά και Δημάρχους διαχειρι-
στές και στυλοβάτες της.

Φίλες και φίλοι,
Μετά από την εκδήλωση του χιονιά, όπου 

και έγινε ολοφάνερη η ανεπάρκεια του Δήμου 
να αντιμετωπίσει τις έκτακτες καταστάσεις που 
δημιουργήθηκαν, είναι ιδιαίτερα παραπλανη-
τικό και συνάμα προκλητικό, να προβάλλεται 
από μέσα κοινωνικής δικτύωσης ως επίτευγμα 
του Δημάρχου και της Διοίκησης του Δήμου, 
ότι πρωτοπορούν με την απόφασή τους  να 
ανακυκλώσουν τα φυσικά χριστουγεννιάτικα 
δέντρα!!! 

Μάλιστα, όπως γράφει η σχετική ανακοίνω-
ση της Δημοτικής αρχής, η «οικολογική αυτή 
εκστρατεία» θα ξεκινήσει από τα πέντε μεγάλα 
δέντρα που στολίστηκαν σε κεντρικά σημεία 
του Δήμου μας, καλώντας τους πολίτες να συμ-
μετάσχουν συνεισφέροντας με τα δικά τους!!! 

Κύριε Δήμαρχε και φίλοι της Διοίκησης, 
αλήθεια, έχετε κατανοήσει τις δύσκολες οικο-
νομικές συνθήκες που βιώνουν οι συμπολίτες 

μας, έχετε κατανοήσει ότι δυσκολεύονται να 
εξασφαλίσουν τα αναγκαία; Αλήθεια ποιος έχει 
πια τη δυνατότητα αγοράς φυσικών ελάτων 
για στόλισμα; 

Ή μήπως ελπίζετε ότι με την επίκληση στο 
περιβαλλοντικό αίσθημα των πολιτών θα τους 
αποπροσανατολίσετε και θα τους κάνετε να λη-
σμονήσουν τις δύσκολες μέρες που βίωσαν; 

Σε κάθε περίπτωση όμως εμείς δεν θα πα-
γιδευτούμε σε ανάλογα επικοινωνιακά τρικ. Τα 
αφήνουμε στην κρίση των συμπολιτών μας.

Φίλες και φίλοι, 
Τα χρόνια αυτά πορευτήκαμε με αίσθημα 

ευθύνης μαζί σας και κοντά στα καθημερινά 
μας προβλήματα, συγκρουστήκαμε με λογικές 
που μοναδικό στόχο είχαν από πλευράς της Δι-
οίκησης το έλεγχο των πάντων.

Συνεχίζουμε απέναντι σε λογικές που 
θέλουν πολίτες άβουλους, πολίτες που 
δεν συμμετέχουν, σε λογικές που το αυ-
τονόητο και η υποχρέωση που έχει η Δι-
οίκηση προς εσάς παρουσιάζονται, μέσω 
διαφημιστικών μηνυμάτων, ως παροχή.

Συνεχίζουμε βάζοντας σε προτεραιότη-
τα, πέρα από τα καθημερινά προβλήματα, 
αυτά που έχουν να κάνουν με το μέλλον 

του τόπου. Μας απασχολεί, για παράδειγ-
μα, ό,τι έχει να κάνει με τη Δημόσια Εκπαί-
δευση, γιατί όπως είπε και ο Νέλσον Μα-
ντέλα : «Η Εκπαίδευση είναι το πιο ισχυρό 
όπλο να αλλάξεις τον κόσμο».

Αντί να απασχολήσει τη Δημοτική αρχή 
και τον Δήμαρχο το πώς θα κρατήσουμε τους 
νέους στον Δήμο μας, με ποιες πολιτικές θα 
αντιμετωπίσουμε το θέμα της υπογεννητικό-
τητας, αφού το μαθητικό δυναμικό συνεχώς 
μειώνεται κι ο πληθυσμός γερνάει, αντί αυτών, 
ασχολούνται με το πώς θα πάρουν τον έλεγχο 
της Δημόσιας Εκπαίδευσης!!!

Κλείνοντας άλλη μια σύντομη επικοινωνία 
μαζί σας και με την ευχή και στόχο να εφαρ-
μοστεί και στο περιοδικό του Δήμου «η απλή 
αναλογική» για να έχουμε τον χώρο που δικαι-
ούμαστε, δηλώνουμε ότι θα συνεχίσουμε από 
κάθε μετερίζι τον αγώνα για ένα Αύριο που μας 
αξίζει.

Συνεχίζουμε με ικανοποίηση, τον 
αγώνα αυτόν της συνεισφοράς για ένα 
καλύτερο Μέλλον, με γνώμονα τα λόγια 
ενός μεγάλου αγωνιστή του περασμένου 
αιώνα: «Ευτυχισμένος είναι εκείνος που 
όταν δίνει δε θυμάται κι όταν παίρνει δεν 
ξεχνά». 
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Δήμος και Κυβέρνηση ευθύνονται 
για τις ελλείψεις και το χάλι σχολικών χώρων 
(και όχι μόνο)

Επισκεφτείτε το blog της «Λαϊκής Συσπείρωσης»: https://laikisispirosisikeon.blogspot.com/
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1955: Αγώνας για το μεροκάματο 
στον Αγ. Παύλο.

1948: Παράγκες στην περιοχή 
Στρεμπενιώτη…

Επιμέλεια: 
Κώστας Νίγδελης

Ταξίδι
χρόνοστο



1950: Εξοχικό εποχής στη Νεάπολη, επί της Ανδρέα Παπανδρέου στο ύψος 
της περιοχής Κόκορα.

Τουρκικό νεκροταφείο όπισθεν του μνημείου του 
Επταπυργίου, στην Επταπυργίου με Ανθέων
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Πανοραμική άποψη της Θεσσαλονίκης στις αρχές του 20ού αιώνα από την περιοχή του Πύργου του Τριγωνίου. 
Αριστερά διακρίνεται το νοσοκομείο «Αγ. Δημήτριος», η Φιλοσοφική Σχολή και η Ροτόντα



Ο ι βουβωνοκήλες αποτελούν τις συ-
χνότερες κήλες των κοιλιακών τοιχω-
μάτων και εμφανίζονται συχνότερα 

στους άνδρες. 
Συνήθως η βουβωνοκήλη εκδηλώνεται με το-

πική διόγκωση στην βουβωνική χώρα (εικόνα 1), 
η οποία μπορεί να επεκτείνεται στο όσχεο (στους 

άνδρες) και στα μεγάλα χείλη 
του αιδοίου (στις γυναίκες). 
Αρκετά συχνά η διόγκωση 
συνοδεύεται και από ήπιο 
έως μέτριας έντασης πόνο, ο 
οποίος γίνεται εντονότερος 
όταν αυξάνεται η πίεση μέσα 
στην κοιλιά (πχ. εξαιτίας βήχα, 
σωματικής άσκησης). 

Μηροκήλη καλείται η 
κήλη της μηροβουβωνικής 
περιοχής, στην οποία ο κη-

λικός σάκος και το περιεχόμενο αυτού προβάλ-
λουν  κάτω από το βουβωνικό σύνδεσμο (εικόνα 
1), διαμέσου του μηριαίου δακτυλίου.

Εμφανίζεται σπανιότερα από τη βουβωνοκή-
λη, είναι συχνότερη στις γυναίκες από ότι στους 
άνδρες και εμφανίζεται κυρίως σε γυναίκες μεγά-
λης ηλικίας και πολύτοκες. Συνήθως η μηροκήλη 
εκδηλώνεται με τοπική διόγκωση στην  περιοχή 
του ριζομηρίου (λίγο πιο κάτω από τη βουβωνι-
κή χώρα) και μπορεί να συνοδεύεται από ήπιο ή 
μέτριας έντασης πόνο. 

Θεραπεία βουβωνοκήλης-μηροκήλης
Μέθοδος εκλογής, τη σημερινή εποχή, για 

την αντιμετώπιση κάθε κήλης της μηροβουβωνι-
κής χώρας θεωρείται η πλαστική αποκατάσταση 
με την τοποθέτηση πλέγματος, καθώς είναι πλέον 
αποδεδειγμένο από πολυάριθμες κλινικές μελέ-
τες ότι η χρήση του πλέγματος μειώνει σημαντικά 
το κίνδυνο επανεμφάνισης της κήλης. 

Η κλασσική τεχνική πλαστικής αποκατάστα-
σης μιας βουβωνοκήλης ή μηροκήλης είναι η 
ανοικτή επέμβαση κατά την οποία γίνεται τομή 
επί της βουβωνικής χώρας, αναγνώριση και πα-
ρασκευή του κηλικού σάκου, ανάταξη του περι-
εχομένου της κήλης στη φυσιολογική ανατομική 
του θέση και ακολούθως τοποθέτηση του πλέγ-
ματος για ενίσχυση του οπισθίου βουβωνικού 
τοιχώματος ή/και του μηριαίου δακτυλίου.

*Ο Γρηγόριος Π. Χατζημαυρουδής, 
MD, MSc, PhD είναι Επίκουρος Καθηγητής 

Χειρουργικής ΑΠΘ με εξειδίκευση 
στη Χειρουργική των Κηλών και στην Ανακα-

τασκευή των Κοιλιακών Τοιχωμάτων.
email: gchatzim@auth.gr - www.chatzimavroudis.gr

Γράφει ο: 
Γρηγόριος
Π. Χατζη-
μαυρουδής*

ΥΓΕΙΑ

Σύγχρονες τεχνικές αντιμετώπισης
βουβωνοκήλης-μηροκήλης

Εικόνα 1: Εντόπιση 
βουβωνοκήλης-μηροκήλης

Λαπαροσκοπική αντιμετώπιση
Στις μέρες μας, όμως, πέρα από την 

ανοικτή προσπέλαση, υπάρχει και η δυ-
νατότητα της λαπαροσκοπικής αντιμετώπι-
σης μιας βουβωνοκήλης ή μηροκήλης. 

Στα πλεονεκτήματα της λαπαροσκοπι-
κής επέμβασης περιλαμβάνονται:

 ο λιγότερος μετεγχειρητικός πόνος,
 η ταχύτερη ανάρρωση,
 η γρηγορότερη επάνοδος στις

     καθημερινές δραστηριότητες, και
 το καλύτερο αισθητικό αποτέλεσμα

Υπάρχουν δύο τεχνικές λαπαρο-
σκοπικής αντιμετώπισης μιας βουβω-
νοκήλης/μηροκήλης:
 Η τεχνική TAPP (διακοιλιακή προ-

περιτοναική αποκατάσταση της κήλης 
- transabdominal preperitoneal repair), 
κατά την οποία αρχικά γίνεται είσοδος 
στην περιτοναϊκή κοιλότητα και στη συνέ-
χεια είσοδος στον προπεριτοναϊκό χώρο, 
όπου και τοποθετείται το πλέγμα.
 Η τεχνική TEP (ολικά εξωπεριτο-

ναϊκή αποκατάσταση της κήλης – totally 
extraperitoneal repair), στην οποία όλη η 
επέμβαση εκτελείται εξωπεριτοναϊκά, δη-
λαδή χωρίς είσοδο στην περιτοναϊκή κοι-
λότητα

Μεταξύ αυτών, η TEP θεωρείται κα-
λύτερη διότι εκτελείται πιο γρήγορα από 
την TAPP και δεν γίνεται είσοδος μέσα 
στην κοιλιά, με αποτέλεσμα να είναι πολύ 
μικρότερες οι πιθανότητες κάκωσης των 
ενδοκοιλιακών σπλάγχνων και δημιουρ-
γίας μετεγχειρητικής κήλης, σε σχέση με 
την TAPP.

Με την τεχνική TEP μέσα από τρεις πολύ 
μικρές τομές κάτωθεν του ομφαλού κατά 
μήκος της μέσης γραμμής και χωρίς είσοδο 
μέσα στην κοιλιά (εικόνα 2), παρασκευάζε-
ται ο προπεριτοναϊκός χώρος, αναγνωρίζε-
ται η κήλη, ανατάσσεται ο κηλικός σάκος 
με το περιεχόμενό του και στο τέλος τοπο-
θετείται ένα πλέγμα μεγάλων διαστάσεων 
(τουλάχιστον 15Χ10εκ.) για την κάλυψη 
ολόκληρου του οπισθίου βουβωνικού τοι-
χώματος και του μηριαίου δακτυλίου (ει-
κόνα 3). Ο ασθενής λαμβάνει εξιτήριο την 
επόμενη μέρα και μπορεί να επανέλθει άμε-
σα στις καθημερινές του δραστηριότητες, 
αποφεύγοντας, όμως, την άρση βάρους και 
γενικότερα την έντονη σωματική δραστηρι-
ότητα για 4-8 εβδομάδες.

Αξίζει να σημειωθεί ότι η λαπαροσκο-
πική αποκατάσταση βουβωνοκήλης/μη-
ροκήλης ανήκει στις πλέον προηγμένες λα-
παροσκοπικές επεμβάσεις και ως εκ τούτου 
απαιτείται άρτια εκπαίδευση του χειρουρ-
γού και μεγάλη εμπειρία για την ασφαλή 
και αποτελεσματική εφαρμογή της.

Σε κάθε περίπτωση, πάντως, θα πρέπει 
να τονιστεί ότι ο κάθε ασθενής με βουβω-
νοκήλη/μηροκήλη είναι ξεχωριστός και δεν 
υπάρχει μια χειρουργική τεχνική η οποία 
να ταιριάζει σε όλους τους ασθενείς. Ο 
χειρουργός που καλείται να αντιμετωπίσει 
έναν ασθενή με βουβωνοκήλη/μηροκήλη, 
οφείλει να γνωρίζει όλες τις τεχνικές (ανοι-
κτές και λαπαροσκοπικές) και να επιλέγει 
εκείνη την τεχνική που ταιριάζει περισσότε-
ρο στον συγκεκριμένο ασθενή (εξατομικευ-
μένη χειρουργική αντιμετώπιση), ώστε να 
επιτευχθεί το βέλτιστο αποτέλεσμα.

Εικόνα 2: Θέσεις τροκάρς σε ΤΕΡΕικόνα 3: Λαπαροσκοπική 
τοποθέτηση πλέγματος
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Χρήσιμες
πληροφορίες



Δήμαρχος
Σίμος Δανιηλίδης
2313 313 200, 2313 313 201

Αντιδήμαρχος Κοινωνικής Πολιτικής, Παι-
δείας & κατά τόπον 
Αντιδήμαρχος για τη Δ.Ε. Συκεών
Μιχάλης Βουλγαρίδης
2313 329 521, 2313 313 116, 6953 083314

Αντιδήμαρχος Διοικητικού - Οικονομικού
& κατά τόπον Αντιδήμαρχος 
για τη Δ.Ε. Νεάπολης
Δημήτρης Ζιγκερίδης
2313 329 503, 6977 464 168

Αντιδήμαρχος Τεχνικών Έργων
Αντώνης Σαουλίδης
2313 313 340, 6931 177 177

Αντιδήμαρχος Περιβάλλοντος-
Καθαριότητας και Γραφείου Κίνησης
Θοδωρής Κυζιρίδης
2310 625 500, 6932 206 329

Αντιδήμαρχος Πρασίνου και Πολιτικής 
Προστασίας & κατά τόπον Αντιδήμαρχος 
για τη Δ.Ε. Πεύκων
Αλέξανδρος Σιμητόπουλος
2313 502 211, 6974 427 163

Αντιδήμαρχος Μικροέργων-
Ηλεκτροφωτισμού και Πολεοδομίας & κατά 
τόπον Αντιδήμαρχος 
για τη Δ.Ε. Αγίου Παύλου
Στέλιος Γκατζές
2313 313 351, 6944 262 330

Πρόεδρος Δημοτικού Συμβουλίου
Παρή Γενίτσαρη
2313 329 546, 6974 319 700

Πρόεδρος Κοινωφελούς Επιχείρησης 
Υπηρεσιών 
Δημήτρης Απατσίδης
2313 329 614, 6972 825 428

Πρόεδρος Δημοτικού Κέντρου 
Κοινωνικής Προστασίας και Αλληλεγγύης
Αριστείδης Γαλανός
2310 213 105, 6948 003 862

Πρόεδρος Δημοτικής Επιχείρησης 
Τελετών Νεάπολης
Νίκος Βαρσάμης
2310 620 555, 6974  118 395

Πρόεδρος Σχολικής Επιτροπής 
Α’ βάθμιας Εκπαίδευσης
Αλεξάνδρα Τερζίδου
2313 329 512, 6937 328 861

Πρόεδρος Σχολικής Επιτροπής 
Β’ βάθμιας Εκπαίδευσης
Τριαντάφυλλος Κουσαγιαννίδης
2313 329 512, 6974 816 179

Γραφείο Επικοινωνίας, Δημοσίων Σχέσεων και Διαφάνειας
Ταμείο
Πρωτόκολλο
Δημοτολόγια - Ληξιαρχείο
Γραφείο Εσόδων
Ανταποκριτής ΟΓΑ
Γραφείο Κοινωνικής Πολιτικής - Συμβουλευτικός Σταθμός

Διευθυντής Τεχνικών Υπηρεσιών
Γραμματεία
Μικροέργα - Ηλεκτροφωτισμός - Βλάβες
Τμήμα Μελετών & Έργων
Αρχιτέκτονες
Πολιτικοί  Μηχανικοί
Τοπογράφοι
Γραφείο Προγραμματισμού και Ανάπτυξης
Γραμματεία Γραφείου Καθαριότητας

Προϊστάμενος Διοικητικών Υπηρεσιών
Ανταποκριτής ΟΓΑ
Σχολικές Επιτροπές
Ληξίαρχος
Τμήμα Αδειοδοτήσεων Καταστημάτων
Γραφείο Παιδείας
Γραφείο Φροντίδας Αδέσποτων Ζώων
Συμβουλευτικός Σταθμός
Γραφείο Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού
Ανακύκλωση Ηλεκτρικών Συσκευών

Κοινωφελής Επιχείρηση Υπηρεσιών (Κ.Ε.Υ.Ν.Σ.)
Κολυμβητήριο Συκεών
Δημοτικό Κέντρο Κοινωνικής Προστασίας και Αλληλεγγύης
- Δημοτικό Ιατρείο Συκεών
- Δημοτικό Ιατρείο Νεάπολης
Δημοτική Επιχείρηση Τελετών

Διευθυντής Πολεοδομίας
Πληροφορίες, Γραμματεία, Πρωτόκολλο
Αρχείο Οικοδομικών Αδειών
Άδειες Δόμησης
Έλεγχος Κατασκευών

Κ.Ε.Π.Συκεών
Κ.Ε.Π. Νεάπολης
Κ.Ε.Π. Αγίου Παύλου
Κ.Ε..Π. Πεύκων

Γραμματεία
ΤΑΠ, Μηττρώο Αρρένων
Ληξίαρχος
Συμβουλευτκός Σταθμός Πεύκων

Ληξιαρχείο
Συμβουλευτικός Σταθμός 

2313 313 173, 120, 122, 125, 126, 127
2313 313 129, 130, 150
2313 313 132
2313 313 135, 136
2313 313 107, 143, 144, 177
2313 313 135
2313 313 151

2313 313 307
2313 313 348, 311
2313 329 629
2313 313 323, 324
2313 313 325, 326
2313 313 452, 330
2313 313 344, 315
2313 313 333, 336
2310 625 500, 2310 631 173

2313 329 541
2313 329 559
2313 329 524, 604, 605
2313 329 567
2313 329 543, 546, 542
2313 329 558, 559, 577
2313 329 563
2313 329 525
2313 329 538, 585, 596
2310 625 500

2313 329 540, 569
2310 200 327
2310 639 355
2310 620 734
2310 551 252
2310 620 555

2313 313 322
2313 313 318
2313 313 417, 418
2313 313 453, 347
2313 313 305, 454

2313 313186, 187, 188
2313 329 593, 594, 603
2313 300 212, 210, 213
2313 502 200, 230, 231

2313 502 222
2313 502 205
2313 502 220
2313 502 226

2313 300 213
2313 300 206

Δημοτική Ενότητα Συκεών (Στρ. Σαράφη & Ι. Μιχαήλ 1, Συκιές)

Τεχνική Υπηρεσία (Λεχόβου 4, Συκιές)

Πολεοδομία

Δημοτική Ενότητα Νεάπολης (Ελ. Βενιζέλου 125, Νεάπολη)

Δημοτική Ενότητα Αγ. Παύλου (Ηπείρου 9 - 11, Αγ. Παύλος)

Δημοτική Ενότητα Πεύκων (Ειρήνης 19, Πεύκα)

Κέντρα Εξυπηρέτησης Πολιτών

Δημοτικές Επιχειρήσεις - Νομικά πρόσωπα

Χρήσιμες
πληροφορίες

www.dimosneapolis-sykeon.gr

Για τον αναλυτικό κατάλογο 

των υπηρεσιών του δήμου, 

επισκεφθείτε την ιστοσελίδα 

του δήμου μας
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